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170. In his covering report for the 1980 File, CASKEY stated that, “a total of 186
boys resided there [Kincora] at various times between 1963 and January 1980.
Of this number, 104 boys have been traced and interviewed by police”. This
would have meant that the RUC had traced 56% of former residents in their

accepted time period.

171. From the analysis of the Kincora Register undertaken in 2016 (with an
understanding that it is the original and same as that referred to by CASKEY)
the total of 186 boys in Kincora between 1963 and 1980 is wrong. The analysis
shows that there were 245 boys in Kincora between 1963 and 1980; 59 more
than the 1980 total. This alters CASKEY’s assessment that he had traced over
half of the boys in Kincora between 1963 and 1980. He had in fact traced 42%

of former residents.

172. The figures from the Kincora Register used by the RUC in 1980 were accepted
unchallenged by the TERRY Review team in 1982. The TERRY Team do not
appear to have checked whether the RUC interpretation of the Register was

accurate and make no comment on the 1963 ‘cut-off date.

173. However, as is commented on in GC13, it does not appear that this has had

any detrimental impact on CASKEY’s investigation.

174. In GC13 it is noted that no witness identified a boy as a victim of abuse, whose
abuse was not already known in some degree to police. A number of victims

have come forward since the completion of previous Kincora investigations. In

56| Page
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] STATEMENT CONTINUATION FPAGE

STATEMENT OF: SOUBERT B IRWIN, MD CONTINUATION PAGE NO: 7

On 25 March 1930 at 1.05 pm =t Townhall Street Polirce Office, T examived -

cos [

This youth gave a history of having been in 'Kincora' for almost a ¥ear.

He gave a history of having been played around with by Suzerintendent
MeGrath on several cccasions, but denied any frark gvert sexual activity
thougn ne said that he felt through his clothes Mr MeGratn'e penis against
his bottom on two oocasions. FEe denied any other person as having oeen
near him, Examiration of kis rectum shtowed minimal medieal changes, but
there was a scar at 11 o'clock, znd there was a tendency to gape alightly.
There was alsc a scar at 10 o'clock with apparent loss of external aphineter

control.

OPIHIOH: - It would be difficult to find sufficient medical evidence in
this case to show that sodomy rnad iaken place, or any other
overt sexual activiiy.

On 2 April 1580, a: Townhall Street Police Office, I exzmined -

o3 IIIiIiIII

He gave a history of having been in 'Kircora' in 1958 when he was put there

as the result tnat his aged father had taken ill and had been admitted to
hospital. de stated he was not sexually abused while ir 'Kineara'. In

fact it was very difficult to get a history of any sexual zctivity whatsoever
as he tended to make complaints against other people, perticularly his last
emaloyment in _ Ee tentatively adsitted to some sexual
activity around Christmas 1975, Clinieal ewamination of ais penis showed

no tearing af the freenulusm., o scars were ohserved. In faet zothing
abnormal was noted, On examinazion of his rectum it was observed that the
rectun was funnel shaved, ang on closer cxamina*ion of the mucnsa whiach

external o8 waz slack

but tne internal spaninctrer seemed te be with : imizs, I fermed <he
Al
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50
/ B3/R1
FACES:  Count . Involves 'A! Statement p.26. Masturbation (mutual)
feom about a fortaipht after admission, ie 10 February 1965 X

to Kincorgs

R7
K
Counts 6 & 7. Involve 'B! Statement p.29. In bedroom of Moinse..

indecent assault and attempled bupgerys.. before that indecent
assault in bathroom. This happened after lst admission

16 August 196K

v oo
Counts & & 9, Involve 'C! R i~ ‘incora from

2 January 1959 until 16 June 1961, No allegations are made in
relalion to this period. Statement p.32 indicates that associati
developed thereafter and involved buggery and-oral sex up to

{ime of investigation, usually ait MHain's flat in Kincora.

N v

Counts 10 & 11. Involve 'D' (Hugh Quim). Cuinn vas [ G
_o He was in various homes and vliimately

admitted to Kinecora in February 19560. Indecently assauvlted on
first day by Mains. Under threat (Borstal) he masturbated,
Mains. “Then buggery took place (painful) and frequency becanme

up to once or Lwice per week., HNow a practising homosexual as a

resuli. Statement p.%5. Also sece [NINEE at _page 38,

Count 12. Involves ‘&' [{]\kk Born —. Taken into

care and in Kincora from 2 May 1963 until 7 November 196/t
Statement p.39 (at p¥0). Indecent activity took place in a

bathroom in the form of handling his private paris,

.

Count 1%, Involves ‘i gorn [T  2dvitted
to Kincora on %L March 1967 and therc until 30 November 1967.
Incident vhen washing. Approached by lMains who inter alis putb
his hand inside his trousers and said "Do I pet a kiss theans
ntatement 133‘2., He wade a complaint, bogether with a boy called

R o o lir Boss of the Social Services.
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[ o

Certified to be a true copy of the original lig;§:2L¢ﬂ«/ ‘fzfp{ .

- nt:‘“‘ _
v ¥

I was brougnii ur by =n elder

L in the cou
'_. When he took i1l and was admitted to _

HcSpital in- I was ther tzken into care of -Cou.ntv Welfare

0w1ng to my confined position I could not relate to the training and
actually felt homesick. I managed to fail nmy examinations and was
eventually discharged and returned to _ Bzcause of lack

of work in- I was sent to Kincora Boys' Eome in Belifast.

Fatually you will understand I had no faﬁily to fall back on and I

had no sexual knowledge of any kind on arrival there, I was accompanied
to Kincora by a Welfare Officer and was met on arrival by Mr Mains,
(Warden of Kincora), who I found to be a very plezsant man. After a
short time there Nr Mains got me employment and he seemed to take a
grzat interest in me and would take me to the pictures and wresfling
mzatches., It was usually late whé% we arrived back and &ll1 the boys

were in bed. After having some supper, Mr Mains would fendle and

make a fuss of me which led to huggzing and kissing to which I was not
accustomed and naturally bteing in my nosition I felt unatle to ccpe

with the pesition I found myself in and with Mr Meins being in such a
high and respected position I felt trapved. Ve did have the cdd visit
from the Senior Welfare Officer for Northern Ireland and some of his
scsociates, but at no time did they ever give the opportunity to discuss
any ctroblems that I might have had. After having coffee in the office
they would look around the home, sign the Visitor:' Book and leave the
home without any recognition to residents, and to approach any such
person I felt that my complaints would not have besen heeded or even
locked into with any depth, At this stage I felt that I had to do as
requested from Mr Mains as he was fully in charge of me and with no one
to turn to I just felt trapped. If what harpened to me azt Kincora had not
taken place my whole life would have been much easier for me on leaving
Kincora instead of what I had to suffer and endure after that, wnich

still remains with me until the present day.

Fegerding my sbatement to police, in rezding it, it soumxs as I was a
willing partner for Mains vhich is far from the truth. I think I have
Deen humiliated and wy life ruined enouzh for coming into care of the
Yelfare for "Care and Protection."” 7

;ca:t Tiliott and ®/Constable Cromie.

U
q__
=)
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Continuation Page Page No. .200

753.

754.

755.

photocopy of a further prepared statement and the

photocopy of a letter he had forwarded to Mr Gerard Fitt MP,
The 2 statements and the letter have been exhibited WJH 1-3,
His statement on 30 March refers to these exhibits which are

attached at Part III.

‘Jbseph Mains was interviewed at HM Prison, Crumlin Road,

on 31 April 1982, by Inspector Cooke and D/Sergeant Elliott.
Vhilst he indicated his homosexual relationship with S
Mains stated that nothing had occurred between them whilst
wa.s a resident at the Hostel. He declined to make a
written statement and statements of the interviewing officers,
D/Sergeant Elliott and Inspector Cooke are included. The
interview covered all aspacta of fresh allegations.

RECOMMENDAT ION

The 2 charges referred to as counts 8 and 9 to which Mains
pleaded guilty, covered a period of 18 years and were
representative of the total number of offences committed by
Maina againat Had this additional evidence been
placed before the Lord Chief Justice it is considered unlikely
that it would have influenced the Judgement.

It 18 therefore fecommended that no further proceedings
be taken against Joseph Maing.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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SETATEMENT CONTINUATION PAGE

~orm 3B/36[a]
{Plain}
2/30

STATEMENT OF: CONTINUATION PAGE NO: 2

on the chair. As time went on I started {o go to bed with Joe. Our
relationshiv bagan with the two of us hugging and kissing each other. Joe
tried to go up my anus. At the start I resisted. As time went on Joe and

I wanked esach other and anal intercourse took place. 1 was getting it from
Joe. My relationship with Joe Mains developed over the years. We met once
every two or three months, always finishing up back in Joe's flat in Kincora.
On every occasion I stayed overnight. Both of us on these occasions were
involved in anal and oral sex. I would suck Joe off and then he would do it
to me. I didn't like any kind of sex but I just didn't like to refuse because
T treated Joe as a personal friend and not as a sexual partner. I lived in

up until about two vears and was a constant friend of Joes
- o

up to that time. We were naving a sexual relationship on an irregular basis.
From_ I went into Purdysburn Hospital as the result of a
nervous breakdown. Joe came a couple of times to visit. WNothing took place
in the hospital. From Purdysburn, I moved to my now present address in
- where I have been for about 2 vears., My relationship with Joe nas

continued with us seeing each only once or twice. One occasion last year

Joe phoned me and asked me to go to a retirement do for a showbiz star

who was retiring. This do was in the Beechlawn Hotel, Dunmurry. Joe's
sister, _, his girlfriend his brother - and

Raymond Semple were there. At the end of the night we dispersed in the

car park of the Beechlawn. Joe, Raymond, and I travelled back in
Joe's car. was dropped off and Joe, Raymond and I went back to
Kincora. I spent the night there. I slept with Joe in Joe's bed. We had
sex. I left the next morning, around lunch time. Joe left me back to -.
4 couple of months after Beechlawn I was out with Joe again. Raymond Semple
was also there. Again I stayed in Kincora. I slept with Joe in his bed. I
don't think that anything took place that night. That night in Harlands was
the night that _ was there. I haven't seen Joe since then. I
phoned him recently to Kincora. A woman answered the phone. She said that
Joe was on extended leave. During my relationship with Joe I have also on

one occasion slept with him in SYA\RSMN' = house. She wasn't there at the time

-
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. STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: JOEN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 10
D/I Q Did this happren with the masturbation.

A Yes.

D/I Q As far as R 2 was concerned it didn't start with Kincora.
' A No he had been out about a year I think.
D/I Q How did it start.

A He wae telling me that he had started this in the [l and had
been discharged on medical grounds and we discussed his problems
about girle and it Jjust started.

D/I Q What about
A I can't remember it ever happening with him, just the masturbation.
D/I Q What about“ '

A I can't remember it happening withmnless I was drunk
of course but then he would have known.

D/I @ Was the first person you had anal sex with

A No it was Quinn.

D/I Q When he was in the hostel.
A Yes during '63 or '6h.
D/I q Did it happen when he came back to visit.
A No.
D/I Q How often did you do it.
A Several occasions while he lived in the hostel.
D/I Q Did he enter you or you him.
A Me with him.
D/s @ Tmea]fsltumrebaitsfc:nt. it right that the full act appeals to you as much as
e A No it didn't. .
_%_gﬂit‘_}‘ ___Db/s @ TYou said might have made allegations about you, what about
- Quinn,

A I think he used me and the situation as an easy way through
Kincora.

D,/I Q In Quinn's case how did it start, do you remember,

A No I can't.
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Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 Q. Yes.
2 A. But this story is true that I had blood poisoning and
3 did go to the hospital.

4 Q. Well, HIA199/R3, those are just some documents that the

5 Inquiry only received after I had spoken to you last

6 week. So obviously I didn't have the opportunity to

7 deal with any of them in respect of you. I know you are
8 seeing them for the first time on the screen today, but
9 _

10 A. That's fine.

11 Q. -- they are obviously contemporaneous documents that
12 were created during your time in Kincora.
13 If we can go back then to your statement at 042. 1In
14 fact, if we even scroll down to the next page, I think
15 we talked about your work in the BBC, and then you say
16 that:
17 "The abuse continued and it was systemic abuse,
18 which also entailed a pattern of punishment and reward.
19 This would mean that along with the sexual abuse I would
20 receive privileges such as days out and treats like
21 being taken to restaurants or the theatre."
22 You said you would also receive terrible punishments
23 for no reason as i1if to remind you what was at risk.
24 What kind of punishments were you talking about,
25 HIA199/R3?

Page 81
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1 A. Physical abuse. Physical abuse. Punching to the

2 stomach, slapping around the face. It would always be
3 cleverly worked out in my opinion, because there

4 wouldn't be traces of any bruising, and it was done in
5 private in his office or probably in the bedroom

6 sometimes, but mostly in the office, and it didn't

7 happen very often, but it happened often enough to

8 remind me of the consequences I didn't perform these

9 Q. Well, you said you remember actually being sent to

10 a mental institution, Purdysburn Hospital, but you are
11 not sure of the dates that you stayed there.

12 A. I am not sure of the dates.

13 Q. You said as a result of your time there you actually
14 ended up pursuing a career in mental health.

15 A. Yes.

16 Q. But I don't think I need to go into that. I will come

17 back to you returning to Kincora. You did do that. You

18 eventually left at the age of 18 and a half. 1If the

19 dates are right, according to Hughes up you were

20 discharged in May '64.

21 You returned to Kincora -- sorry. Just before that

22 I should say we discussed what Mains said to police in

23 his interview about the allegations that you made about

24 him, and he was interviewed by police, and that's at

25 10420, and he admitted -- initially he denied having
Page 82
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1 experience. It made me sick. He would force himself
2 into my mouth, grabbing me by the hair. This was -- not
3 only it was what you would today call a rough sex
4 experience. There was no relationship here whatsoever.
5 When I came to Kincora, I was an innocent l4-year-old
6 boy. I had never masturbated in my life. I never had
7 a sex education, and this is what I had to deal with for
8 four years.
9 Q. Well, HIA199/R3, I will come back to your statement
10 again in a moment, but you gave evidence to the Hughes
11 Inquiry in private session on 19th October '84 and 25th
12 October '84 and the transcript of that is at KIN71304 to
13 71373. I am just going to summarise what you said to
14 them.
15 You said that the abuse had begun with a bath and
16 a medical examination and touching, which after a number
17 of months escalated to masturbation. You were then
18 taken to Mains' room where you would against your will
19 be turned over and made the subject of anal intercourse.
20 You explained to the Hughes Inquiry, as you have
21 done today, the pressure you felt under, the threat of
22 borstal, the influence Mains could have on your
23 prospects, including what was written in reports about
24 you, the presents and privileges you received and the
25 fear of not being believed. You disagreed with this
Page 89
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1 Q. You were again questioned about that, but when you were
2 asked to explain, given the fact that you had threatened
3 him, why you would continue contact with him in terms of
4 visits and cards after you formally left Kincora, and

5 going back to your statement to this Inquiry, you do

6 talk about coming back to visit at Christmas --

7 A. Yes.

8 Q. -- sending cards and letters, and you explained to

9 Hughes, and I think you said in your statement to us,
10 that essentially, despite what this man was doing to
11 you, he was still in the role of a father figure and
12 Kincora was the only home that you still had at that
13 point in time.

14 A. That's correct, yes.

15 Q. You also when we were talking said to me that you didn't
16 feel threatened sexually anymore --

17 A. That's correct.

18 Q. -—-- because it had stopped before you left and therefore
19 you felt able to come back --

20 A. Yes.

21 Q. -- and you felt that having threatened to tell on him
22 and it then stopping, you were able to come back and be
23 safe —--

24 A. Yes.
25 Q. -- in Kincora. You also said that you thought that you

Page 91
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: KIN 1 CONTINUATION PAGE NG: 5

around my private parts with his hands. T teld him I was old enough to
bath myseli. T think some person came and called him and he left the
bathroom. That was all I can remember that Mr Mains did to me. I remember
it was general talk among the other boys that Hugh Quinn was interfering
with other bovs in the Hostel, in fact I actually saw Quinn interfering with
other boys in my own bedroom when I ﬁas suppeosed to be asleep. 1 heard the
other boys shout and saw Quinn in the bedroom and because of my experience
with him I had & good idea what he was at. The experiences 1 had in
Kincora have had a lasting effect on me. This coupled with my rough

c¢hildhood has been on my mind a lote.
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MR QUINN
63 o BY MR McCARTNEY

I wanted to visit Mrs Wilson, I wanted to visit the people I knew,
whom I had not seen for a long time, and thpy were part of my past.

Q Where were you put up?

A T was put up in a new extension that Mains had had built on to the
home. He asked me to stay in his bed and I flatly refused. I said if

I was staying in there at all I was sleeping on the sofa, and that is
where I slept, for a —-

Q Did you have any connectlons, or sex, or anything at all, w1th
Meins during that pexiod, December 19797

A No, there was absolutely no sex and no talk about sex.

Q Indeed, since you left in 1964, on any of youx return visits, did
you have any sexual relations of any kind with Mains?

A Absolutely none; there was never sny talk of it, either.

Q ind that is so right up to the present time?

A That is correct,

Q Phat is so even though you freely admit that you are a practising
homosexunl?

A That is correct.

Al When the events that you were speaking of in terms of the sexval

harassment that was going on and the relationship which you suspected
existed between Mains and 5 ves continuing, that is, until, say,
early 1964, was this carried on in an open way, or was it secretive?

A A1l sex ackivity in Kincora was secretive, otherwise we would all
have been discussing it with each othex.

Q So you sugpected , may have suspected you, but it
wag never openly talked aboul?

A The only time that anything visible looked like it was going
on was when another person came into the house call ¢
This chap was a very effeminate person who vas a member of the St John's

Ambulance Brigade, of which Mr Maina was "divisional in charge". Also
at that time Raymond Semple was his assistaent in charge.

g Raymond Semple was not, in your time, actually a caring officer.
He wag just a bird of passage, a visitor?

A Well, he was a very frequent visitor, yes.

Q But he was not a member of the staff at that time?

A No, he was not.

Q You. say that Mains was big in the St John's Ambulance Br1gadc°
A Yes.

Q PThat Semple was in the St John's Ambulance Brigade, and that there
was also mention of a person called [ SV o was in the St John's
Ambulance Brigade?

A That is correct.:

Q Dld arrlve ag a resident"’ Was he under 18 and a person
who. was & resident in -- %

A B - not 2 resident but he frequented Kincora

gquite often without a St John's Ambulance uniforxm.
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8o MR QUINN
'BY MR FEE
Q Yes.
A But I was not willing to take the gamble.
Q Take what?
A I was not willing to take that gamble.
Q Insofar as keeping this activity a secret was concerned, why did you

attempt to keep it a secret as far as possible?
A I did keep it a secret. 'T did not attempt to.

Q Why did you keep it a secret?

A For the reason that no one in College Street would have belleved ‘a word
I said.

Q T am referring to keeping it a secret while it was being carried on

in the home. In other words, instead of openly walking into Mr Mains's
bedroom in the evening, why wait until other boys apparently are

asleep and then go? Why, in other words, was that element of secrecy
practised on your part?

A It was not on my part. That was on Mainas's part. It was Malns

who instructed us to go to the bedroom. He did not ask us. He instructed
us to go to the bedroom.

Q Was it him who instructed you to go after dark when the lights were out
and the other boys were asleep?
A Yes. That is correct. And also to wait untii Mrs McCullough

had gone into the kitchen in the morning, before we returned to our beds.

Q Did you glean from those instructions that it was important to Mr Mains
that this activity should be secret?
A He never suggested that it be kept secret. No.

Q Did you think it was something that he was afrald other people
might find out about?
A I was afraid that other people might find out.

Q S0 you had a desire on your own part to keep it secret?
A Yes. I have said that.

Q Did you also have a feeling that it was important to Mr Mains that it
should be kept secret, or did you think, for example, that it did not matter
to Mr Mains whether or not Mr McCollough or someone else knew about it?

A Tt seemed to matter whether Mrs McCullough might find out. But he

did not seem to care whether ithe authorities found out.

Q What makes you say that, Mr Quinn?
A Because of the times when T threatened to go to them.

Q T think you indicated that he did seem to feel a degree of fear

at a time when you actually left the home, indicating that you were going
to go to College Street?

A Yes. At this time T was about 17} years of age and had my wits about
me -- well, mostly about me. I was able to cope with it a little bit
better. But at that particular time of the bus stop Incident, that was a
threat against my person.
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As time went on he asked me to go to bed with him which I refused to do
through pure shyness, his reply being he would have to get somebody else
and the way it was said frightened me in a way as 1 thought it could be some

kind of a threat and that maybe I would have to leave the Home which I depended

on so much.

After some prolonged persistence I was persuaded to Qo to bed with him. .

My bed was in the first bedroom on the second landing adjacent to his bedroom
and my bed was facing his bedroom door. His method to get me sneaked into his
room was, by the way he was checking around the rooms and would close each door
on his way out where he would stand on~the landing beckoning me to cross over

into his room saying all was clear.

In his room I would hesitate to get undressed through sheer embarrassment and
evéntually he would assist me to undress which I resented to for personal reasons.
In bed uz would start by hugging and kissing and work himself into a state of
excitement when he would become very possessive by ovérpowering me me into what he
wante; me to do. He would grab my hand and Place it on his penis and tell me to
rub it, and massage around his genital area while he would be kissing me in a
sensual way. Then he would ask me to put my head down and take his penis into
my routh and when I refused as I tock this to be revolting and sickening he would
: say for F--k sake do something to which I would hesitantly lean over and kiss him
and rub my hand over his chest just to make it appear I was interested. Mr Mains
o would then ask me to turn round and on refusal of this would give me a heave round
and commence to have Anal intercourse with me to which I objected to because of
" embarrasment and pzin it was causing me, but he would persist in carrying on in
this manner until I could stand it no longer and I would force myself onto my
back again vhen he would refer back to kissing and oral sex again. Then he would
try for a repeat of anal intercourse by turning me over on my stomach, he would
; stretch my legs apart and force himself upon me until I could stand no more and
e wrestly myself onto my back aéain. When I was not co-operating he would say I
T was suppose to help and ihat he thought I wasn't "Gay" at all (which he was right)
; but he was doing his beSt to make me Gay. - .

PSNI Docs - annotation

added by the HIA Inquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

OCD-21-(132pg) Kincora Phase | Part V - Non Material Statements - Box 18 Kl N = 1 1 585

o

STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE

STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

FRSNIFocd: annotatior

added by the HIA na@yFFCIAL-SENSITIVEGPERSONAL

STATEMENT GF: ... ......................................................................

1
AGE OF WiTNESS [if over 21 enter “over 2177 : . 'OVER 21

OCCUPATION COF WITNESS: ... _ ................................................................
ADDRESS: ... _ .............................. DTS s

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
1o the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shali
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 15th day of April 1980
(sed) WJ A Girven RESY  KIN 3 .
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

In 1963 I was under care. I went straight from Dr Barnardo's te
Kincora Beys' Home, Joe Maing was in charge then. I donft think
Raymond Semple was working therg. I thought he and Joe were Just
mates. I have heard sbout the allegations made in the papers. I
didn't know of anything going on. I was out nearly all the time and
only slept thare. I was nevef approacked in a sexual way. I 'spent

about a year and a half in Kinpcora.
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Q What was your attitude towards him? Did you get on well with him?

A Most of the boys got on very well with him.

Q As far as you were concerned, did you maintain that view of him throughout
the time that you were there?

A I always liked him; I did not dislike him.

€ In Bawnmore you had been looked after -~ there was a_-

who were there, is that right?

A That is correct.

Q Did you get on fairly well with him?

bl I did.

Q Had you any contact a% all with him after you went into Kincora?

A Yes.

Q Did you go and See_ from time to time?

A Yes,

Q Did you ever think of referring to them the behaviour that Mr Mains had
exhibited fowards you?

A 7 No.

Q Why was that?

A Because_ knew Joe Mains very well too. Mains came dowvn to

e him again and again.

Q,' Would you not have trusted_, if you knew them over

a period of three or four years, to take any complaint that you made
seriously?

A No, as I say, I was scared of Joe Mains finding out.,

Q You were not really afraid of Mains himself, is that not right?

‘A No.

Q What was it exactly that you were afraid of? Say that some of these

people that.you had told had gone and told Mains about a complaint, what
were you afraid was going to happen?

A What are you referring to? What do you mean?

Q You have indicated that you were not frightened of Mains, is that
not right?

A No, T sald, I was not frightened of him beating me,

Q Tou were not afraid of him sending you to snother home ox something
like that, is that right?

A Only of Borstal.

) Was that what you were afraid might happen if you complained +to
someone who passed the complaint on to Mains?

A That, and also of getting a hiding,

G Were you afraid of him beating you?

A He really beat me severely once with a stick, so I was thinking of that
too,

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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Report by DCI Caskey —OCD 10, Kincora Box 18 KI N'1 0479
. - A . \‘
e STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: GEORGE CASKEY . CONTINUATION PAGE NO: 3

come on I was told you do that sort of thing'".

Have you anything to say about that.

I can't comment, I can't remember the incident at all.
Do you remember a _man.

No.

Is there any truth in the allegation.

No, there is no truth in it at all.

O B O = D

_saying "Untrue'.

Q@ Do you know a who used to work at Bawnmore.
A  That's right, yes.

Q Were you having a homosexual relaticnship wj_th
A Yes in Kincora in the staff bedroom.

— =m0 How many times over the twelve years.

—A— Once.

Q@ Did any relstionship take place in cawnmore.

A No.

in Xincora.

A I can't be sure, I don't know.

2/80 S E i
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Q 1If you do how long have you known him and how did you meet him.

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER! w....... _

his deputy. 1 was put in a dormitory on the first floor on the left hand

N . KIN 167 . KIN 167
side with a fellow who is dead now and died in
_ while on holidays. After a couple of days in the hostel
told me to watch Joe Mains and Raymond Semple because they

would interfere with you. About a fortnight after 1 was in Joe Mains called

me inte his bedroom and asked me to give him a wank. I said no and he said

I then read the following portion from BRYISUN stotement to Joseph Mains,
"I then thought thatmust have told Mains because I had seen him

up visiting Mr Mains and they used to go out together'. Mains commented by

A Possibly twelve years. 1 met him as a member of staff at Zawnmore.

@ To your knowledge did have a relationship with any of the boys
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STATEMENT OF WITNESS

TQ BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
(Plain}
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| STATEMENT OF: B3/R1 | -

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21"): OVER 21 YmARS

occuranion or winess: __vtrrov=o NG

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any perscon, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | knew to be false or do not
believe to be true.

Dated this  8tn day of March .. 1982
D B Elliott D/Sgt B3/R1
SIGNATURE OF MEMBER by whom , ‘ _ SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I have besn shown the copy.of the statemenf I recorded to police én

12 May 1980 which related to my experience at the Kincora Boys' Hostel.
I have been asked by D/Sergeant Elliott if I have anything to add to
that statement. I have rnot. I have no knowledge of any homosexual type
ring either within or outside Kincora. I have no knowledze of any
politicians, policemen of such.ever being invoalved in any such activity.
Last Monday, 1 March 1982, a revorter from the‘Belfast Telegraﬁh spcke
tc me at my home, He asked me if I knew of names of people mixed up

in the Kincora situation. I told him that I did not.

294
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: JAMES AIDEN CUSACK CONTINUATION PAGENO: _ 2

follow-up story. From the outset it had been made clear to BB/R1

that it was not the Telegraph's policy to pay for information. In
ny earlier telephone conversation with him, entioned a figure
of £50 and then £30, as payment for the information he had.

296
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: RAYMOND SEMPLE CONTINUATION PAGE NO: 2

of me as I pulled away from him I "came™ and that was it all over. We got
dressed and he went away. After about anothef 3> weeks he came to my room
again. He got undressed and I got undressed down to my shirt. He was naked.
We got onto the top of the bed. We started wanking each other. He rolled
over on his side. I pushed my penis into his backside. I tried to move it
in and out a bit but I had difficulty in moving it in and out. I wasn't in
him very long. I pulled out and I shot my load into my hankie. He was
wanking himself so he was. In between these occasions he would come to my
bedroom and we would suck each other off. He would put his penis into my
mouth and I would put my penis into his mouth and suck each other off.

Mr Mains called me intc his office one day and asked me was I interfering with
I told him I was and he told me to stop it now. He told me that
had complained to him and I told Mains that I had intercourse with

He told me to stop. We stopped it fo%sieem about a week. He came back to
my bedroom and I said "No we must knock it off for a while'', We started
wanking again. Then it got that we would start having intercourse with each
other again in my bedroom. We had intercourse with each other on about three
more separate occasicns. We would wank and suck each other off. must
have complained because Mains called me into the office and told me for the
second time to stop it. I then stopped it this second time. In all I let
push his penis intc my backside on about 4 occasions and I pushed my
penis into his backside on about 4 occasions but that was all. We just
mostly wanked and sucked each other off. There was ancther boy called
in the home at this time. I had an interest in this boy. When he

was having his bath I would go into the bathroom and watch him in the bath,
On one of these occasions I helped him to dry himself I rubbed his bum and
his private parts. He took a hard. I was fully dressed and I on the spur

of the moment pulled him close into my body. He had his backside tc the front
of my body. I wanted him to be close to me. These are the only two times

T had relations with the residents of the home. I left Kincora in about 1966
because my mother was ill. Thnese two boys were still there. I had varicus
jobs until July 1969 when I restarted in Kincora again., I saw that there was _

a job going in Kincora in the papers. Mr Mains called at my house and asked

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: Sgd. Rayrond. Semple . ...
| ‘ Signature witnessed by J R Short D/C
' W Graham D/Sgt

Form 38/36{a)
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

©

STATEMENT OF: m CONTINUATION PAGE NO: %

four weexs after I started wanking wains, Raymond Seuple spoxe tou me oae aay
when I was vacuuming the bedroom and said that I was to give him a wank because
if I could do it to Joe Mains I could do it to him. We just pulled our
trousers down and wanked each other. After that both Mr Mains and Mr Semple
were getting me to wank them, I think it Was & toss up to see who would get me
first. After a while Semple started to take me to his bedroom and put vaseline
on his cock and my arse and then ride me., When he put his cock in my arse it
hurt me at first but as the weeks went by it got easier. After a couple of
weeks he asked me ride him and I did. All this would occur in Semple's
bedrocm and it happened nearly every day or night. We would ride each other
and we would both come in each other. Up until I left Kincora both Mains

and Semple were interfering with me. I can remember that Mr Mains used to have
male friends visit him in Kincora. Sometimes these men would watch TV with tne
boys or stay in Mr Mains' bedroom with him. One of these men, I think he was
an ex Kincora boy, used to visit Mr Mains about once every two or three months.
One nizht I was in bed and at two o'clock in the morning this msn came to my
bed and got in and said that Joe Mains had sent him. I told him very politely
to fuck off. He staved on and in the end we wanked each other. This happened
. about three or four times and always at two or three in the morming. This man
was about 5'10" tall, NG --out _old. He said he was
a friend of Joe Mains and had to go to _on jobs. I can't remember his
name at the minute. I told nobody about what happened to me in Kincora. I
saw no social workers during my stay. I left Kincora when I was eighteen and
went back to my father but we didn't get on so I got a flat and left him. The
flat was at _ After I left Kincora I stayed friendly
with Raymond Semple as we were both stewards at the-football matches. We
would travel together on the away matches and would wank each other in the
toilets of the train. He would visit me in my flat on his nights off and we
would ride each other in my bed. Sometimes he would stay all night and other
times he would go back to the hostel. I never saw Joe Mains after leaving
Kincora and the last time I had sex with Raymond Semple was about two years
before I was married in- I forgot to tell you that Joe Mains used to

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: . (5gd) B3/R1 s

“arm 28/35(a)

RS-y

10
PSNI Docs - annotation added by the HIA InquiyO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL 141



OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N = 1 04 1 5

STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(a}

STATEMENT OF:  JOHN MIDDLEMISS

I again interviewed Jospeh Mains with D/Inspector McClure. He reminded

Mains of the caution and the nature of our enguiries.

D/T

/1

D/1

D/1

D/T

D/I

/1

D/I

O P O

> O

E-J PR S -

Did you know of Raymond Semple's activities.

Yes, I told him to cut it out when I heard of it.

How did you find out.

My girlfriend had known Raymond at Williamson House, she
told me to watch him.

Did you speak to him at the time.

I did, his mother was in failing health and I said why

don't you resign, which he di:d, then he came back .and done

a lot of voluntary work and I thought he was alright and had
sorted himself out. As far as Raymond was concerned I never
saw him do anything.

Did you get any specific allegations about Semple from a boy
named

Aye I did.

Did you report it.

No I don't think so0.

Have you thought of your own situation over lunch.

I have given it some thought and I want to get the thing cleared
up.

We spoke this morning concerning boys you had relationships with.
What was the situation with R 7 andmas far as inter-
course was concerned.

As far ag they were concerned no intercourse took place.

Could you have pushed up againstmin the bed.

I might have done, I took a whole bottle of whiskey that night.

You see in a case like mine I would get no gratification from

intéercourse with a mano.

¥ 1
%&a { Q LAD .-
. T LS NS - ,
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: :.u,.\\,l?:bqu ,-’.q:}'.j.‘ﬁ\i%".\f?‘zg.).f.fr....,.:"'j"
P RO N T
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............. S R T S L ST L R MR BLERAAnE An the
cloakroom and I heard. somcbody walking down the hallway, I Aﬂéw it was some ol.

, : ‘ |
the other boys coming back into the Hostel. I went back im!to the tollet . ...

il

_and fixed my trousers by pulling the zip up. lnfqrgpt_;quﬁaﬁntnat;whgn“Mggraxh.

...H?ﬁ..?.‘%h?ing.:m}?.FQQK..hé..Kiﬁﬁﬁﬁ..Iﬂ.ﬁf...C?e'e._fﬂ.h?...'.T?Q!-!.t...x..it...3'-.':*.5...a..II‘.ﬁric!h.,kiés.,_.he..had..his..tqngue

LAin my mouth. After I fixed uo my trousers I flushed the toilet and went into.the

sitting-room again. There was nobody there and 1 sat down air!ci watched the television.

....................................................................................................................................................................

SR SR A S S S e S i i e S Pt S RA B IERERL. OB .
the top of my trousers and took them right off me. I was stidll wearing my underpants.

............................................................................................................................ izt B, L MR RE
pﬂg?_front of his trousers

................................................................................................................................

cloakroom. 1 met McGrath|in the hallway and he
ignature

1l .
- witnessed by ...%ﬁsd%..ﬂgman..Mc.Laughlln,,..D/.C.

. Sga) W Mc;igg.;adde_ry,_ D/Const..
Use both sides if necessary. {1 this is done, both sides of the form must be signed!and witnessed).

Form 38/36 {m)

Print 11/77 ’ . 249 : :
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OQF: CONTINUATION PAGE NO: 2
one time at _where 1 lived in a flat. This was after I

. two vears B N . .. ..
just over a-¥&s® ago. He came to 5e¢e me and we did it on

laft the Hostel,

the bed. (Q Did what?) Wanked each other and poked our cocks up each

others bums. was in the Hostel at the same time as m

and one night when I-called there \.;'e*_‘}gkeﬂggﬁ_t_a.L_"‘ki;i'g out the back and we just
wanked each other off that's what started it with R17 I sucked him
that night too. (Q In the garden?) Yes, I just got down on my hunkers and
sucked him but he didn't come. I di wanked N another time in
the boys toilet at the hostel. (Q The downstairs one). Yes, he wanked me
but I didn't suc}{ him that time, That was all that I did in the Hostel S
except that one day wien 1 called up there Joe Mains was out. I sat in

the living room waiting for him to come in watching television. R18

sat next to me and after a little while he said did I want him to wank me.

I said no theres's too many people about bwxs but he said it would be alright.
Mr McGrath was in the kitchen. He undid my zip and took my cock out and
wanked me. He wanted me to wank him but I said no because the curtains

were wide open and it was daylight. During 1977 or t78 I can't remember when
I lived in a house owned by John McKeague, it was | I, rc lct

me stay for nothing. One night when I was sleeping he came down from his

own flat upstairs and came into my bedroom. I woke up when he tried to

put his cock up my bum and found him lying next to me with no trousers on.

I felt his cock between the cheeks of my bum then I felt him go up inside me,
just a bu-bit not much. I rolled over and said, "get out the hell”™ or

"Fuck off" or something like that and he said, "I want to get up your arse"
and I said no and got up and walked out of the house About six months

after I had left McKeagues house I went back again eme after I had seen him
down the road and he had said, "come round after eight o'clock'. He let

me in and we went upstairs, after a little while he wanked me off and sucked

me and I wanked him. He tried to get up.my bum dbut I said no. At that time

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: “Sgd. ................................
Signature witnessed by S G Preater D/C o
John Middlemiss D/Sgt

Forrn 38/36(al
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BY MR GILLEN

Q T want to ask you some things on the edge of that. First, during

the time that you were in Kincora, vwhy did you not complain to:someone

about the way that Mains was treating you in this sexual fashion?

A I did not complain for the simple reason that I did not want to go any
other way. 1T was scared of being put somewhere else.

Q You were afraid of being put somewhere else.

A That is correct.

Q Can I ask you to explain s little bit what you mean by your fear of
being put somewhere else? :

A I did not want to be put away out of that hostel. I could go down

and see my Ma and Pa and brother. If I were put somewhere else I would
not be able to see them at all. Maybe I would be put in Rathgael
or somevhere.

Q Your social worker: how often did ¥ou see her during the time that
you were in there?

A About 6 times.

Q ¥hy did you not complain to her?

A Well, always Mr Mains was in the office when the social worker called.

I wvas scared to say anything in case anything did happen.

Q Just keep your voice up, if you would be so good,
¥hy, for example, did you not complain to other members of staff?
A’ I was scared to.

Q You were afraid to?%
A I was.
Q After you left Kincora it appears from your police statement that you

returned to the hostel, you say to visit the boys, and also when you returned,
according to your police statement, you engaged in some sexual activities
vith Mains again.

A That iz correct.

Q It appears from your statement that you have also engaged in homosexual
activities with other people?

A That is correct. 3

Q I want to ask you this. At the start, when you were in Kincora, and

M=ins was acting in this way, in this sexual way, towards you, did you enjoy
these sexual activities at the start?

A No.

Q Had you ever had any other sexual experience at all before Mains?
A None.

Q As time went on and Mains was carrying out these sexual activities
with you, did you still continue to dislike them, or did things change
as time went on?

A Things changed as time went on.

Q What happened as time went on?

A T just got used to it as a way of life.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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STATEMENT OF  WiTNESS

-
STATEMENT OF: . I .. .. ...................oeoo oo s e e e e
AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 21"]: 2.8YEAPSCWB_

occurarion or wiwess: ... || R
ADDHESSi_ ...................................................

| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true
TC BE COMPLETED to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
o WHEN THE tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
BE:TEME”T HAS be iiable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
N WRITTEN .
false or do not believe to be true.

Dated this 23rd day of February 19 30.
Sgd. John Middlemiss D/S Sgd.

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or recefved. :

I was placed by the Social Services in Kincora Boys Hostel, Upper
Hewtownards Road, just after leaving school at Easter 1967. 1In all I lived
in the Hostel about eleven months. When I went to the Hostel, MrrMains was
the person in charge and a man called who helped out in the
house. There was also a woman there the ccok, I think her name was
I cannot remember who else worked there. I was there for about six months
or something when I realised there was something wrong as far as Mr Mains
was concerned. Very often when boys were washing, he would come into the
washroom and put his arms round our chests and hold us tightly to him. Also
sometimes as boys walked passed him in the home he would 'touch them up'.
That is to say would touch their behinds with his hand. He did this to me
personally on several occasions. This was what made me think he was 'gqueer!.
de may well have said something as he did this but I can't remember now.

One incident sticks in my fnind, it happened one night when I was getting
washed. I was in the washroom and wasstripped to the waist. Mr Mains came
in., I was the only boy in the washroom at that time. Mr Mains came up to
me and said, "Do I not get a kiss then?" I didn't answer him. He then put
his arm round me and rubbed his hand up and down on my side fromnmy armpit

tc my waist. He then slid his hand down inside ny trousers and 1 pulled his

hand away and told him to YFuck off", He then walked out of the washrcom.
siGnaTURE of wiTness: SSed) R . ...

Form 38/36 Signature witnessed by: John Middlemiss D/S
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/361al

STATEMENT OF: CONTINUATION PAGE NO: 2

iy —

The next few days lir Meins told me to go to bed at 7 pm and made me scrub
floors and work in the garden. This was because I wouldn't have ncthing
to do with him and had argued and swore at him. During that summer, it

was during July we were itaken to Portrush for & summer camp for fwo weeks.

On the Sunday two men came to visit Mr Mains, they were a and
. Mr Mains sent all ithe boys to their tents although it wasn't

lzte and was still light. Mains and the other men sat outside the tents
pouring whiskey into their cups of tea. I could see this quite clearly
as I stood outside my tent. When Mains saw us watching he told us to get

into the tents. Later that evening I helped KING6 clear up the cups

and things. I can't remember whether I was told %o clear up or whether

I just helped . It was after these incidents that I eventually
went with_ another Hostel boy into Belfast and reported the
matter to a Mr Ress of the Social Services. In his office I made a statemen
I having been shown a thotocopy of this statement which'I identify it as
being in my writing and the one I made at that time. The statement is
cated 8th September 1967 . Although I do not remember exactly when I made
the statement I can only assume it was on that date. I produce this photo-
copy statement as Exhibit CG 1. When I returned with (RGNt the
Hostel Mr Mains asked us where we had been. He started shouting at. us and
told me to bend over a table in his office. I refused, at this time he had
a length of wooden rod in his hand and he intended to hit me. I told hkim
he wouldn't be hitting me because I had reported him to the Welfare and they
were coming up to see him, When I told him this his nerves went and he
started giving“ and I cigarettes. His hands were shaking. He
asked me what I h.ad said to the Welfare and I said, "I've fold them every-
thing". This frightened him and he didn't say anything else. I am nearly
sure that he also gave _ and me money as well while we were in
his office. I remember that two people from the Welfare came to the Hostel
and saw Mains but I don't know what happened. About a month after all this

happensd I left the hostel and returned home to live.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: .(S.S.C.i.e..).. .........................

Signature witnessed by: John Middlemiss D/S
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

D/1
D/I
D/I

D/I

D/I

D/I

D/S

D/1

D/I

D/I

D/I

D/I

Form 38/36(al

\

STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS. CONTINUATION PAGENO: 11

Q- Is there anyone else you had a full relationship with,

A No.

Q@ Did you use creams.

A Not necessarily no.

Q What do you mean, yes or nos.

A I never bothered with them, no.

Q@ Do you remember ‘

A He was a _, he only stayed when Semple left during
1968 I think. ‘

Q 1Is s complaiﬁt right.
Noe I only checked his underwear, he was a guy who was never
changing and I pulled his pants back and looked at them when he
was in the bathroom to see if they were clean.

Q@ Did he have trousers on.

A No he didn't.
Did you give a hiding when he told you he had reported the
incident to the Welfare. '

A He got a hiding yes, I used a cane.
Why did you think he made the allegations.
These boys had a personal grudge against me and they concocted
this to get back at me.

@ Did anything happen with Richard Kerr.

A No.

Q What about m

A m.ca.mekto__the‘hosj;el;_-g;‘jggi and had been employed

in the brothers shop, I think he was stealing cigarettes, I think
he did this to get back at me.
Did he rub cream in your back.
Yes but nothing else happened,

Did you give him a French kiss.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER,
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/361al

statevent of: RN  o\TINUATION PAGENO: 3

L

against my face. I can't remember whether the kissing occurred hefore I
turned to face the wall or whether Mzins turned me arcund to face him. In
the letters I have been shown I said that I ran upstairs to my own room

but in fact I slept in Joe Mains bed all nighi, returning tc my own room
just before the cleaner arrived at about 7.3%0 am. Cther than what I have
described nothing else happened to me that night. I can only assume that

I stated in my letter that I had gone back to my own room because 1 was too
embarrassed about the whole incident. Other than this incident Joe Mains
made no other advances towards me, in fact he never mentioned the incicent
again. When Joseph Mains asked me to rub his back I had reservations abouf
doing it, but the 5/- that he offered, tempted me. It was a lot of money
to me at that time. Having written the letters I marked the cne to

Mrs Robinson "To be handed in at Central Police Station'. I intended that

this letter should reach the Police. I did not take the letter to the police

because I thought my Social Worker would. This whole incident left guite
an impression on me at that time, but I was at an impressionable age and was
very annoyed, which was why I wrote the letters. As nothing happened after
this ome incident I did not ask my Social Worker to arrange for me to be
moved to a different hostel, in fact after the incident I got on alright
with Mr Mains and I tried to forget the whole thing. The letter I wrote to

NONBEY:WY (GC/18 part of GC/3) I must have been on an ego-trip. I don't

know why I wrote it.

Signature witnessed by John Middlemiss, D/S.
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Question: Can vou remember his name P reerricertararetaeatsceenns

it might be worth one of us having & chat with him anyvay

Answer:
Question: Can you tell us what his name is
Answer: T don't want to give the names of -the people
Queﬁtion: Well I can understand that, the point is that
. Ahswer
Question Oh we're not doing that.
- Answer: ' ) :
|
é
Question: Apart from that one attempt by Mains was there any other i
i
attempt during the time that you were in Kincora? E
: H
: Answer: 5
1
Question: And he never tried it again. E
Answer: No i
Question: You rebuffed him that night. ;
Lﬁ Answer:

14,

264
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STATEMENT CF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE

STATEMENT HAS "

BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain)

STATEMENT OF: ) KIN13 _

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 21"] QVER 21 YEARS

sosress [

I declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at-a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this 14th day of April ig 80 .
(Sgd) Norman McLaughlin D/Constable S KIN13
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

Starermenl  was recorded or received.

Wnen I was aged about sixteen years of age I ran away from home because

T did not get on well with my step-father. I came to [N 2t that
time and after a short time I was teken back nome and put under Welfare
Care. I was under the supervision of a Mr Chambers, Welfare Officer. I
remember that I was put into Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Hoad.
When I went into the Hostel the staff were Mr Joe Mains who was in charge
and another man called Raymond Semple who was second in charge. I can't
remember the names of the other boys who were there at the Hostel when

I went to it about March 1969 I can only remember some of their faces.

I can remember that there was general talk amongst the boys that

Raymond Semple and Joe Mains were homosexuals but I can't recall any

particular incident referred to by any of them. I remember I was guite

friendly with Joe Mains and he used to let me use his flat to play -records.

" At no time while I was in Mr Mains' flat did he interfere with me in any

way indecently. I do recall one time I was with Mr Mains in his -car.

He was taking me for a run somewhere, I can't reczll where. I remember
that his car was a Hillman Minx, silver colour. There was just Mr Mains
and myself in the car . and as we drove along the road, I think now it was
in the Dundonald area, as we were driving in the area of the Ulster
Eospital, Joe Mains asked me to take hold of the steering wheel and to

steer the car as we drove along. I was sitting in the front passenger seat

KIN13
SIGNATURE of WITNESS: v [ - -ooeveooees e
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STATEMENT - CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: ____ CONTINUATION PAGE NO: 2

and reached over and steered the car. As I was doing this Joe Mains put
his hand over on to my privates and began to rub my penis. He opened the
front of my trousers and put his hand inside and began to masturbate me.

I was surprised and afraid as I was holding on to the steering wheel. This
went on for a minute or two and then he stopped. This is the only incident
1 can recall and Joe Mains did not make any other approaches or suggestions
to me. I was only in the Hostel for about five months and left it about
August 1969 when I ran away. I was not really fond of Kincora as I felt
there was a funny atmosphere about it. Although there was talk about
Raymond Semple I have no complaints to make about him. I never told anyone
before about the incident involving Joe Majns as I wWes afraid to talk about

it as T was still under Welfare Care and then I later forgot all about it.

KIN13
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: . NN =~ . . . . .. . .. e,

Form 33/361{a]

7

PSNI Docs - annotation added by the HIA InquinO) FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL 179



OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL
Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 KI N'1 O 1 8 1

STATEMENT  CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF KI N 38 ONTINUATION PAGE NO: 2

Kincora Hostel. We went into his flat on the ground floer. We had another
drink there and Joe Mains asked me to go to bed with him. It was about
twelve mid-night. We both stripped off all our clothes and got into his
bed., He started to masturbate me and then when he finished he asked me to
masturbate him which I did. That was all that happened and we both fell
asleep as we were fairly drunk. I stayed the night with him in his bed.
These were the only two occasions that anything haprened between Joe Mains
and I, and I only agreed to do this as I was afraid of him because he was
in charge of the Hostel. None of the other two members of the staff
interfered with me in any way indecently. I have never told anycne about

this before as I was trying to forget it.

<IN 38

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ).5..591.,2 N 3O

Form 38/361al
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in connection with the Kincora enquiry. When interviewed,

MAINS (KIMS 336) admitted committing the offences described

-, S

159. The file from Detective Superintendent CASKEY to the
Director of Public Prosecutions (KIDPP 602(17)) included a
recommendation that MAINS be charged with an act of gross

KIN38 In view of MAINS' admission that he

indecency on
had committed this offence I would have expected to find that
the Director of Public Prosecutions would have caused MAINS
to be charged. Howev.;er', I note that who at the time
he was interviewed by the Royal Ulster Constabulary officers
was gserving a prison sentence for robbery. It appears that

whilst in custody he admitted committing a murder in Northern

Ireland, by his account, two or three years earlier. It appears

that the murder referred to was a_

160. On 14th June 1976, KIN38 was arrested for robbery
in_ He volunteered the information that he had

been responsible for a death that had resulted f‘r‘om_

Constabulary file Cd0/22/78 deals fully with this matter and
concludes, that although impossible to write off‘
completely as the person r‘esponsiblé, due to irregularities in
‘s account of what took place, and the absence of the

necessary corrotorative evidence, no prosecution could be made.
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EEIFAST COUNTY BOROUGH WHLFARE COMMITTER
CONDITIONS OF _APPOINTMENT
USEMOTHERS AND HCUSEFATHER GRADE IT

I
HOUSEMOTEER (2) WILLIAMSON HOUSE, 446 ANTRIM ROAD, BELFAST 15
" (b) WILLIAMSON HOUSE, 448 ANTRIM ROAD, BELFAST 15
" (o) ®ETTAVILLE"™ GIRLS! HOSTEL, ) KIRKLISTON DRIVE,BELEAST L.,

(HOUSEPATHER (a)}"mcum" BOYS' HOSTEL, 236 UPPER NEWTOWNARDS ROAD, BELFAST L,

l. APPOINTMENT

The appointments will be made by the Welfare Committee, subject to the
approval of the Ministry of Home Affairs (Northern Ireland),

2., QUALIFICATIONS

Preference will be given to epplicants who have a working kaowledge

of the running of a Children®s Home and have experience in the care of
Children, The holder of a Certificate in Child Care or similaw
qualification acceptable to the Welfare Committee and the Ministry will
be paid an additional £90 per annum,

3e SALARY

Resident: £63~3 - 663 = 693 =~ 723 ~ 759 = 795 ~ 831 ~£B67
- per anmim plus emoluments,

The commencing salary within the scale will be determined according
to the experience and qualifications of the successful candidate,
Non-resident appointees will be paid £219 per anmm in lieu of
emolunents,

NOTE: Non-resident appointees may be required to reside in the
Home during the absenoe of other staff on anmeal, sick or
other absences, 23 on—from-salas

appointee will pay the current charges for meals,

L., EBMOLUMENTS

Residential positions have full board, lodging, light, fuel and
laundry provided free of charge (valued at £219 per anmum for
superanmiation purposes).

5, SERVICE

The positions are full-time and the persons appointed will be
required to devote their entire time to the duties of the office

and o work such hours as are required for the officient functioning
of the Home, but not less than 40 hours per week exoluding meal-times,

6. DUTIES

The persons appointed shall familiarise themselves with the Children
and Young Persons (Welfare Authorities! Homes) Regulations (N.I.)
1952, a ocopy of which will be supplied, and act in accordance with
the spirit and letter of the Regulations, and shall take all steps
to promote the well-being of the children,

The appointees shall be requ:l.red. to assist in mee'blng the day to

day needs of thSHHACIA 40 HNESHINS Enl ERAEINAL



Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 A. Yes.
2 Q. We are very grateful to you for doing so. Thank you.

3 A. I am very grateful for the Panel to at last have --

4 after all this time I just wanted to get all this out of
5 my head. It's been -- I have had nightmares about it

6 and it's just -- thank you. Thank you.

7 (Witness withdrew)

8 CHAIRMAN: Well, we'll sit again at 2.30.

9 (1.40 pm)
10 (Lunch break)
11 (2.50 pm)
12 WITNESS HIA145/R11 (called)

13 MS SMITH: Good afternoon, Chairman. Our last witness today

14 is HIA145/R11. He is "HIA145/R11"™. HIA145/R11 wishes
15 to take an affirmation and he has relatively recently,
16 certainly within the past year, waived his anonymity and
17 is content for his name to go into the public domain.

18 WITNESS HIA145/R11 (affirmed)

19 CHAIRMAN: Thank you, HIA145/R11. Please sit down.
20 Questions from COUNSEL TO THE INQUIRY

21 MS SMITH: Now, HIA145/R11, I am just going to tell the

22 Panel where there are some documents relevant to your

23 evidence in our bundle of papers.

24 His Inquiry statement is at 00... -- sorry -- KINOOL

25 to 005. HIA145/R11 gave two statements to the police in
Page 132
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

©

STATEMENT OF: HIA 533 CONTINUATION PAGE NO: 2

cwi in the room. Everybody else had gone tc work and I was on school
holidays.- I was sleeping with just my underpants on and the bedclothes up

to my neck. I woke up when I felt a2 hand underneath the back of my underpants.
I turned round and found Mr. McGrath sitting on the edge of my bad at the top
with his left hand down underneath the bedclothes. I was startled and pulled
my body away from his hand and sat up in the corner of the bed. He seid,
""Where's all these wee hairs then". I was shocked and said nothing. Mr MeoGrat
gave a sly grin and said something about me getting up. I felt like banging
him and he then lefi the room. I gof up immediately and got dressed and then
went down the stairs to Mr Mains' office to tell him what Mr McGrath had done.
He wasn't there and I didn't see him for a couple of hours, but when I did

see him I told him exactly what Mr McGrath had done. I told Mr Mains that I
felt like banging Mr McGrath but he told me not to do that as he wasn't too
well, I think he had some kind of heart condition. Mr Mains told me that he
would see Mr McGrath about it and make sure he wouldn't be up to waken me in
the mornings and that he would get Mrs Smith to do it instead. I told him to
make sure he did because I wouldn't be able to sleep if I knew Mr McGrath was
going to waken me, Every morning after this Mrs Smith woke me. Nothing else
ever happened after that to me and Mr McGrath said nothing about it. I think
that nignt I told | NS tout it asd ne said something the same had
happened to him. |REEN0]and Mr McGrath didn't get orn anyway. I would like to
say that Mr Mains and Mr Semple were always very decent to me and I am still
verv friendly with them and sometimes visit them with my wife, I left Kincora
Hostel on my sixteenth birthday on the 23rd September 1977. Just before
Christmas last year I floored the roofspace of Mr Mains' house which is
somewhere in the Castlereagh area. My brother was with me all the time as he
is an apprentice joiner. Mr Mains' girl-friend was there on that day and she
made us dinner. During my time in Kincora my social workers were Mrs Mead

and Miss Stanfield. I never told any of these about Mr McGrath because 1
thought telling Mr Mains was enough as he was the head man.

ol HIA 533

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: (sgd). HIA 533 .

Form 38/36/a]
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QCD-25.18900) Sussex Police Staterenisd

STATEMENT OF Elizabeth SMYTH

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 217} Over 21
occupation oF wiTness: __Unemployed cleaner
| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true tc

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence. at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shail be liable to.
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do rot .
believe to be: true. .

Dated this  2st - day of- September 19 82
- R.A. Flenley C/insp. Mrs. E. Smyth

SIGNATURE OF MEMBER by whom ~ SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or received. :

Further to the statement | made.to. the. RU :C..in 1980,
| have been asked by Sussex Police officers if I ever witnessed any incidenlt
where. MAINS or any other member of the: Kincora staff phys:cally
assauited any of the boy residents. 1 never saw any assault of any’
desar:pt:on' by:any member of the staff 'on any of the boys. T hroughout
.the years | worked there I saw nothing to, com'olain ofi I am‘ a married |

woman and hove raised two.sons. of my own and had | suspected anything

. wrong was gomg on | would. have done someth.'ng about it, Untn' ,

.Mr MCGRATH started working at the hostel I used to work from 7 am

until about 12.30 pm. Once he.started there' my hours were reduced -

" from 8 am until 12 noon. ~ About.two '.y_ears after Mr; MCGRATH had

worked at Kincora Mr. MA INS told me to return to working my V'pr-'evious

‘hours.because the: younger of two - brothers res:dent ot the’
.hostel had complamed to his mother that McGRATH had told hrm to zip

up his . trousers.. - ! couldn't understand.j:why MCGRA TH's comment

should cause so much bother but I.‘agreed to-return to my prew'ous hours.

. Once back to making an eariy start at the hostel I resumed waking up the- |

. ,boys in the morning as | had done before, Igdo recall MAINS asked me

: part:cularly to wake up a boy HIAS33 although he never gave

‘me any reason S'YéWArUREOFWITNEss Mrs, E, Smyth

: OFFICIAL-SENSITIVE-PERS_ONAL
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STATEMENT  CONTINUATION PAGE

and at no time after that did anything like what I have said happen to me again.
For a number of months after that incident I never spoke to McGrath. Where
Joe Mains is concerned he never made any advances, approaches or suggestions
to me throughout my stay in Kincora. I got on very well with Mr Semple as
did the other boys. I have a certain amount of respect for him. During the
time I was in Kincora there was a lot of talk about and
_being found in bed together by INNESEEM There was also
a tape recorder found with a tape in it. There were voices on the tape
suggesting that they had screwed each other. I'm not sure whose voices were
on the tape. There was a fellow there called He told me

and the others about McGrath putting his hand under the sheets on his bed and
feeling his privates. I think had a swing at McGrath for doing this.
There was also talk about McGrath among the boys. This was almost throughout
the 5 years that I spent there. It was talk by certain boys that McGrath had
made suggestione to them asking them to allow him to touch or caress them.
One thing I do remember that made me think at the time that McGrath was a
queer was McGrath told me that during the war he was a masseur, The incidents
I have told you about are the ones that stick out in my mind. The only
persons I have told are my wife and elder brother. I didn't tell Joe Mains
about it because I was scared to, but I warned others about what McGrath was

like.
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Zz. Caown,

12th February, 1975.

REMAND EEPORT ON R 14
Admitted - 11.1.13975
Court Appearance = Belfast Juvenile Court - 13,2.1975

The Social Worker's report on this boy and his family makes depressing
reeding. has effectively suffered the loss of both parents and
has been rejected by the extended family on both the maternal and

paternal side. He has had several institutional placements and together

with the fact that the family has always resided in an area with a high
incidence of delinguency it is perhaps surprising that with so

many factors against him, hasn't made an appearance in court much earlier.

The circumstances of his admission t
at Palmerston Assessment Centre when called to take his younger
brother out for a visit to an uncle on the other side of town.
Vhen refused started to thump him and was ejected from
the building. While outside he threw a temper tantrum and the police

were called. He was subsequently taken to Rathgael on a Place of Safety

Crder.

thile in Rathgael we foundto be a very immature teenager who
had a good capacity for affection. He was tiringl r-active and
could only concentrate for a very limited period. %immaturity
was reflected in his inability to integrate into the peer group where
he was rejected as the fool and not taken too seriously. While he
wasn't an instigator of trouble his presence was usually associated
with petty misbehaviour of some kind.

He had the ability to mon i adult attention no matter how hard
one tried to ignore him, was cheeky in his own way but could
not have been described as deliberately rude. He was attracted to
women, e.g., other boys' visitors, but his enthusiastic, uncouth
approach sometimes over-stepped the bounds of propriety: Over-
familiarity with staff was a problem which had to be dealt with
during his stay in Rathgael but even the strongest rebuif resulted

in him "bouncing back' almost immediately.

In class he was found to enjoy 'reading books' although with a reading
age of 9 9 years it is doubtful if he got much from them, Hathematics
were also weax. He was in need of regular correction and if left
unsupervised he could engage in squabbles in record time. He has

held two jobs for a lengthy period of time and there is no reason

why he shouldn't be able to hold a future job, especially in a

small firm where a fatherly eye could be kept on him.

Ve wouldee this boy as suitable for trainirg school. He can
certainly~be” argumentative and requiea firm control but, on the other
hand, there is no recorded history of delinquency and he has obviously
suffered emotionally with the death of his father, Ideally we feel

he would be best suited to hostel accommodation where he could hold

a worthwhile job and have someone to take an interest in him,
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Form 38/36

STATEMENT OF: woeveee....
. DOB
AGE oF wiTness [if over 21 enter “over 21"7: v ..

OCCUPATION OF WITNESS: _
ADDRESS! wovineens) _ ..............................................................

| declare that this statement consisting of 6 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, { shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 2nd day of March 19 80
(Sgd) S G Preater D/C (Sgd)
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I used to live at [ N NN I i:: oy -orents and attended
_ until I was ten years old. I then went to

Beechlawn School at Hillsborough. I lived in at this school from Moﬁday
till Friday and spent weekends at Bawnmore which was a boys Hostel. My
social worker collected me in her car and brought me to and from Bawnmore.

I think it was Easter 1972 that I left Beechlawn Schocl and I went to stay
full time in the hostel in Bawnmore because my parents had split up. While
in Bawnmore I met who became my mate. 1 was about sixteen years
old when I. left Beechlawn. I stayed in Bawnmore until about the summer of
1973 wher I was transferred to Kincora Boys home on the Upper Newtownards
Road. When I went there the man in charge was a Mr Mains and another man who
worked with him was called Raymond Semple. Mr Mains had a wee room of his
own and lived in the building. A woman came in and coocked for us I can't

remember her name. There were about twelve other boys living in like me.

These included KIN 217 who was - HIA 532 and _

KIN andslept in the same room as me. There was another man called
Mr McGrath whe worked part-time. He would come in about four nights a week
at seven o'clock when Mr Mains and Mr Semple finished, Most evenings when

Mr Mains was off he would leave Kincora and come back gbout eleven to half

SIGNATURE of WITNESS: (580)
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STATEMENT HAS
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Form 38/36

sTATEMENT oF: .t B OO e

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 217 : OVERE]'YEARS

SOCIAL WORKER

i declare that this statement consisting of pages, each signed by me is true
to the be.st of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enguiry or at the trial of any person, | shatl

be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

OCCUPATION CF WITNESS:

Dated this 10th day of March’ 19 80

B Flliott D/Sergeant Kay Johnston

SIGNATURE of MEMBER by whom
statement was recorded or received.

SIGNATURE of WITNESS

I have been a Social Worker since 1973. At present I am attached to

%9 Eolywocd Road, Belfast, which is the Social Services Office for the
area consisting of Dundonald to Short Strand., I am prim'arily involved in
social welfare with handicapped children and adults. I first met

Muckamore Abbey Hospital for retarded persons, about 1976. On his release
resided at _with his mother. I became his Social Worker

but as he was 'employed he then became the responsibility of our

Employment Officer, Mr McAuley, based at Muckamore. I am aware that he was
employed in -Hotel, Antrim and the _ Newcastle, for
various periods. His work appeared to be very satisfactory. Occasionally
would call to see me at the office when he would tell me his gossip.
About 4 weeks ago I was told by my immediate boss, Mr Stinson, to contact -
and ask him if he, during his stay in Kincora Boys' Hostel,
had been approached by others in a heomosexual way. I eventually saw
at my office where he had come at my reguest. 1 asked if he could
remember being in Kincora and if he had been approacned by members of the
staff in a sexual way. denied that anvthing had taken vlace. I

revorted tie result of my interview to Mr Stinson,

SIGNATURE of WITNESS: .. @y dobnston ..
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: e . STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: W A GRAHAM CONTINUATION PAGE NO: 2

You will have to explain to me what they have said.
Certain allegations have been made regarding acts of homosexuality and

and that these acts were reported to you. Were any acts reported to you.

A Yes a couple of the boys reported things to me.

@ Who were they.

A | R10 |[NEEESE ca_'Lled “

Q  What did they report to you.

A That they were interfered with, that's what they told me.

Q@ Who interfered with them.

A Said they were interfered with by Mr McGrath.

Q What did they mean by interfered.

A Said that he just rubbed his hand down their pants.

Q It was then put to him that we had information to suggest that he had
interfered with one of the inmates (who we did not name).”®

A wanked me off.

Q@ When

A During 1969 I think,

Q@ How often did this happen.

A At least 6 times,

Semple then said I can't be sure of the year but it was a year after I

started in Kincora the first time I worked there,

Q 80 you worked in Kincora on two occasions.

A Yes from 1964 to 1966 and then from 1969 until a few weeks ago when I
was suspended.

_§-.Q How did this wanking start.

A__ The two..of us were in the one bedroom, he was cleaning wee bits of things
and dusting. He just wanked me off.

Q@ Whose bedroom was this,

A My bedroom.

He then pointed to room 2L on the map (Exhibit Number WAG 1 refers).

I then asked Semple to relate as best he could remember, his duties and

responsibilities since he first worked in Kincora.

SIGNATURE of STATEMENT MAKESR: ...Ll¥ . e z/f;/m%
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: JOHN ROBINSON SHORT CONTINUATION PAGE NO: 5

No but there were rumours about him and some of thé boys.
Who were the boys?

I can't remember their names.

What about Mr McGrath?

Yes, there were a lot of complaints about him from the boys.
What was done about the complaints?

I told Joe Mains about them and he spoke to McGrath.

Was anything else done?

We tried to watch McGrath to stop this.

Pid you ever catch him doing anything?

No.

What was your position in Kincora?

I was deputy officer.

What are these duties?

I just looked after the boys welfare.

Would you then have been acting as a substitute parent?

Yes

O Ok O F O F O F 0Pk O F O b O B

Do you think that the way you operated during your first stay

in Kincora was in acting as a parent to these young bbys?

No.

Do you fully appreciate the effect that these experiences have had

S

on these young boys?
A Yes.
Q Do you realise that it may have ruined their life?

A Yes I supﬁose it might have.

We then went back over his story and he again described his activities.
This interview terminated at 5.20 pm. At ? pm on st April 1980,
accompanied by Detective Sergeant Graham I again saw Raymond Semple in a
room in Mountpottinger RUC Station. He was already aware of our identities

and the nature of our enquiries and he was reminded that he was still under

N
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/36

AGE OF WiTNESS [if over 21 enter “over 21”]: DOB-
sccurarion or wirness: |GGG ...

ADD H ESS: “_"“".""""""""I”.'-””l“““-""“““““““

| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shalil
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true. '

Dated this 28th day of March 19 8o. .

TR RIeM R 15

SIGNA'I"URE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or recefved.

r 11ve at | : - :nenrlojed at present. I

went into Kincora Boys Hostel in 1973, I think February with my brother
KIN 224 I left in September 1974. When I was there Mr Mains was in charge
and Mr Semple alsc looked after us. Some mornings and nights Mr McGrath
would look after us. I had been in the Hostel about two or three weeks
when one night there was only Mr McGrath my brother and me in the Hostel
and he came to the kitchen where I was standing and grabbed me by the balls
from behind. I was scared and didn't know what to do. I told him to let
zo but he didn't. He was hurting me a wee bit but didn't say anything te
me. He let go after a minute and walked out of the kitchen without saying
anything. He was laughing when he done it. I wént to the TV room where
y brother was and told him. The next morning I went and told

Mr Mains what had happened and he said to forget about it that he wouid see
about it. Later that day I went toc my sisters and told my Mother and Father.
My Mother said that she would take it to court but I don't know what she
did about it but I know she spoke to the welfare. Nothing else happened

for about two months, then one night I was sitting in the TV room watching

124
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\. STATEMENT CONTINUATION  PAGE
STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS. ’ CONTINUATION PAGE NO: 3

that he had touched him on the private parts. Mains said he spoke to
McGrath about this and McGrath replied that he had told [JiJto pull up
his zip and tidy himself up going out to school. McGrath said he touched
him on the front of the trousers as he told him this. Mains said he
mentioned this allegation to Raymond Semple also the domestic staff Mrs '
Smith and Mrs McCullough. He said he alsc reported it to s Social
Worker a woman, he could not remember her name. Mains said that
reported to him that when McGrath was waking him up one morning
he slipped his hands under the bedclothes. told'Mains that he
thought McGrath was a bit of a fruit. Mains said he discussed this with
and said he would handle it himself. Mains decided not
to report this however decided to watch McGrath and try and catch him him-
self. Mains said that his suspicions were getting aroused and had mentioned
this to other boys however there was no evidence that McGrath was involved
in this way. Mains then told us about He said [AURSMlh-d come
from - and was in a very depressed state. He said[g¥KEMand Mr McGrath
did not get on very well andomplained to him that while in the bath-
room putting on medication McGrath had suggested to him that he would put
on the cream. McGrath told him he was a proper masseur and asked
to remove the towel as he said he would look better. Mains said he personall
reported this to District Headquarters and to Anna Hylandss Social
Worker. Mrs Hylands and Mr Gordon Higham had a case conference onat
which Mains was present. The allegations were discussed, they all thought
was telling lies because of his dislike for McGrath. Mains was asked
did he not feel in view of all these allegations there was some substance
in them. Mains said he had his doubts about McGrath and that there was
something going on. He again discussed this with the staff however they
knew nothing. He said continued to make allegations on smeveral
occasions. Mains said he tried to catch MeGrath and told the rest of the
staff. Mains said he tried to cover McGrath by putting cther staff on at
the same time, also he changed McGrath's duties so that there were fewer
boys in the hostel when McGrath was on. At times Mains said he slipped back
to the nosiel about 9 pm however never caught anything on. He said that

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: T £ =nh s
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O STATEMENT CONTINUATION 'PAGE
STATEMENT OF: DENNIS BARKELEY ELLIOTT CONTINUATION PAGE NO: 17
A "I have no idea, staggering".’
@ Do you agree it is horrific?
A V"It does, he must have a wonderful imagination®.
Q@ If the allegations are true, wasa't he at the mercy of a dangerous man?
A "I would agree whole-heartedly'. '
Q At the mercy of a man who was responsible for his care?
A "That is different, yes if the allegations were true'.
Q This boy said that he told you that he was going to report you to

Mr Mains and you said, "Nobody will listen to you'.

A  "That never happened either, I would imagine that Mr Mains would
have taken it to the right authority".

Q Did Mr Mains ever speak to you about complaints from boy residents?

A  '"Only on one occasion when we had two brothers in who were the
I

Q@ Is that the only one?

A "Yes, apart from the original accusations'.

Q@ I am telling you that similar allegations of homosexual acts by
Mr Mains have been made by some of the other residents?
"You are telling me Mr Mains is accused".
If that is the case then would there not be some truth in what -
has said when he said he would report you to Mr Mains énd that you said,
"Nobody will listen to you"? '

A M"These circumstances would be very damning, they tie in perfectly, but
I have no suspicion that Mr Mains was involved with boys, or that
Mr Semple was involved. I have discussed this with my folk at home and
said if it was going on I was not involved. If this were true I would
have been a very busy man. 1 left on a Saturday night and was not back
until Tuesday. I was never there at the weekends. T never saw a boy
all day Sunday and Monday and on a Tuesday only for 1% hours in the
morning and again at night and there was always a number of toys in on
a Tuesday right. I saw them again for 1% hours on a Wednesday morning

and 4idn't see them until Thursday morning .for 14 hours, on Friday
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 KI N'1 0392
e STATEMENT CONTINUATION  PAGE
STATEMENT OF: W A GRAHAM CONTINUATION PAGENQ: _ ©

Q@ Did you get one from Mr Mains.

A No, well when the job was advertised Mr Mains called at my door and
told me the job was free and that I should apply. I did this and got
the job. '

@ Tell me about your second term of duty in Kincora.

A I went back to Kincora and Mr Mains was still in charge.

Q What about Mr McGrath.

A He started after me, he was a complete stranger.

Q Did Mains not object to your employment knowing that you had unlawful
sexual intercourse wit}reviously.

. A He never said anything to me about it.

Q Did you ever have intercourse with Mains or McGrath.

A No, never.

Q Did any of the boys ever make complaint to you about others irdulging
in sexual activity.

A Yes, BECOUENON to1c me that [INIEIAEN - I
were in bed together and that they were at each other. .

Q What did you think he meant by this.

A I took this to mean that they were having sexual intercourse together.

Q@ What did you do.

A I went and told Mr Mains what I had been told. EKe said he would have
a tall with them and that was how it was left. I felt I had no more
responsibility to the boys.

Q Did you ever think about going to the authorities about these incidents.

A I just told Mains about it.

Q It was put to him that he refused to take action about such incidents.

A It was embarrassing because Mains told me off for unlawful sexmal
intercourse within 1965, How could I do a lot about it when
boys told me about these sexual acts now.

We spoke to Semple about his sexual activities. He stales that ne has

never interfered with any inmates since his return to employment at Kincora.
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Q STATEMENT CONTINUATION  PAGE

statement of: __ [ EEEII ______ conTinuATIONPAGENO: 4

times while my penis was in his cheeks he would reach round vehind him
and try to pull me off with his band, but he never succeeded in making me
come. (Q Why) I don't come easily, I was always a bit embarrassed with
Mr Magrath, because of the situation, he was an officer in charge of the
hostel. The last time anything hapoened between Mr Magrath and myself was
about a week before he was suspended from the hostel. This incident took
place in the kitchen, it was half ten in the morning and a lot of people
were about the hostel. He just put his arms round my waist and pulled me
close to him., He touched my penis through my trousers and then let me zo,
About seven or eight weeks ago I got home from work and found that Gli—x;m
Clive Scoular was holding a meeting with the boys and the staff in the office.
I went in and he was telling the meeting that serious allegations had been
made about the hostel concerning homosexual vrostitution. He also referred
to homosexual activity in the hostel and I immediately thought he was
referring to me and I blushed and looked towards Mr Magrath. He was guite
red and locked everywhere except at me. That was the first time I had

heard of the newspaper allegations, in fact Mr Scoular showed us a copy of
the article. A couple of weeks before he was suspended, Mr Mains told me
that 1f the police eagg or reporters came round about the homosexual
allegations to be careful what I told them about Mr Magrath. (Q Was

Mr Magrath the first affair you had) No, the gﬂe first time was when I was
about eleven. I was in & cinema in Dublin, it was during the holidays. I
went to the toilet and tggy there was this fella pulling himself off 1n
there. I sort of looked over and then went %ta the toilet. I had a sort

of an erection and the fella must have seen it because he followed me out
and sat next to me. He started touching my leg, then he went back into the
toilet and I followed him. We went into a cubicle and stripped from the
waist down. Thats when I had my first 'olow icb' and gave my first

'slow job'. (Q By 'tlow job' you mean oral sex do you) Yes., My nexi
exverience was when I was twelve or thirteen. I was home for the weekend
from Lissue Hospital. I went into the toilets at Ward Park, Bangor, near

the Bowling green. I was sitting in the toilet when & note was pusned under
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she is taking the place of my parents and therefore must report to the
authorities anything which would threaten me whereas this doesn't apply

to a councillor. I was allocated a new social worker a Mr Peter Martin

but I didn't discuss these problems with him. The next incident with

Mr Magrath was a couple of weeks after I had spoken to Mrs Hylands, I was
at the hostel for the weekend and I was drying myself in the bedroom after
a bath.- He, Mr Magrath, came up and drew the curtains in the bedrooms and
the hall. He left my bedroom until the last and came in. I can't remember
exactly what he said but he gave me a comvliment on my body he said it was
a pretty sight or something like that (@ Were you naked)} Yes. Then he came
over to me and proceeded to stroke my body and massage it (Q Where)

He started from the legs, that was his usual starting point and proceeded
to work his way up to the hips inside and outside my legs. Ke worked nis
way up to my groin (Q What do you call the groin) Well my testicles and penis.
I wasn't exactly turned on by it but I didn't mind so I started to stroke
him after he had asked me to do the same to him. He dropped his trousers
round his ankles, he wasn't wearing underpants. After I sfarted fouching
nis legs he got an erection. He got near to a climax when I stroked his
legs and said "rub me, rub me'. I rubbed his penis and he came. He camz
over the carpet. He then pulled his trousers up and went and got some
tissues from the kitchen and wiped the come off the carpet. This happened
generally every weekend when T was ?ﬁlthe hostel, on a Friday night. I
remember it was a Friday because ¥ there was a TV programme on at

twenty five past nine called 'gangsters' I used to like watching but

Mr Magrath would come to my bedroom and I would miss the programme, also the
hostel was mostly emptiy on a Friday nignht. These incidents generally fell
into a form of pattern, depending if the hostel was empty or not.

Mr Magrath would sit in the TV room with me and talk to me about
homosexuality and life in general. He would exvlain to me about

homosewuality and that peopnle raturally felt fhat way scmetimes., He would

ask me what he could do to please me and make me come, but he never did
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Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 0. I see.

2 A. -- in the school next door.

3 Q. And you have made a point to us that the -- first of

4 all, because of the working patterns and so on, you

5 weren't really very friendly with many of the other boys
6 -- 1is that right -- in the sense you didn't spend a lot
7 of time together even if you got on all right?

8 A. That's correct, yes. From that point of view, yes, but
9 I interacted with boys --

10 Q. Yes.

11 A. -- as boys do, but we don't -- what was the question?

12 Q. The question really is: was there any talk amongst the

13 boys about sexual matters --

14 A. No, never.

15 0. -- involving Mains?

16 A. Absolutely never. Nobody ever discussed it.

17 Q. Because it was during your time there I think I am right
18 in saying that the only person on the staff -- the only
19 male was Mr Mains. Isn't that right?

20 A. At my time --

21 Q. Yes.

22 A. -- and -- although Semple apparently was recruited

23 towards the latter time --

24 Q. Yes.

25 A. -- that I had been in Kincora, but had not -- was not
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Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 always check to see that I was out of his bedroom and in
2 my bed by 6.00 am in the morning before the housekeeper
3 would arrive.

4 Q. We have heard that there was both a cook and a cleaning
5 lady.

6 A. No, I only recall Mrs McCullough. I think she did both

7 jobs at my time.
8 Q. Well, there was another lady whose name was mentioned.
9 I just can't remember at this moment.

10 A. I can't recall her.

11 Q. But the point you are making is that he was clever

12 enough to ensure that what he was doing had stopped and
13 got you out of his room before somebody might catch on
14 what was happening?

15 A. That is correct. That is correct.

16 Q. You also have explained to us how there were regular
17 people who we might generally describe as officials
18 coming in. You've referred to Mr Mason, who is the
19 Child Welfare Officer --

20 A. That's right.

21 Q. -- for the corporation; his assistant, Mr Magee.

22 A. Yes.

23 Q. And did they come round regularly during your times
24 there?

25 A. I think they did their monthly wvisit or maybe two
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OFFSTATEMENTSOF WITRESS ONAL

OCD-?S-HBngS Sussex Police Statements 1 I ;I | J I g 62 I

B3/R1

Qver 21

STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217
Unemployed Labourer.

QCCUPATION OF WITNESS: '

ADDRESS:

~ 1 declare that this statement.consisting of 2 pages, each signed by me is true to

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this  13th day of May 19 82
R.A. Flenley C/Insp. : B3/R1
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I made a statement to the Police on 12th May 1980
about my time in Kincora and what Joseph. MAINS and Raymond SEMPLE

did to me while I was there. As.I have said in my statement I was

taken out several times by MAINS in his Morris Minor car for a trip

to Bangor.  We just used to have a ride round, see the sea and

go__lbaé,k to Kincora. As I have already explained he would interfere

with me in the car whilst letting me steer. I ha{re. never: been
taken to any hotels or pubs by MAINS. I have never had homosexual
relations with anybody except MAINS, SEMPLE and MAINS

has never offered me to any other men for homosexual -or any other

reasons. - I do not know of MAINS knowing ény R.U.C. ,Justices of the

~ Peace, businessmen or people from the Northern Ireland office. I do not'

know of any of the other boys in Kincora ét the same time as me being

taken to any hotels or pubs by MAINS. Occasionally he would take

big', KIN 107 Pt N NIYAR (now dead) on trips to

Bangor in his car. The boys never used to dlSC'LlSS the tr1ps with rﬁe
I was never paid any money for what I did with MAINS, SEMPLE or ‘
a.lthougﬁ SEMPLE would give me money if I asked for it. When [ read of
the goings on at Kincora in the press I was very -surpriséd because when

I was at Kincora 1 knew nothn}g of prost1tut10n and homosexual relations.
SIGNATURE OF WITN

Ry
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l o with fellas outside the hostel. If that had been happening there
) I - _ I would have krniown of it. Other than the things I have
mentioned above I have nothing further to add to my other statement.
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Day 223 HIA Inquiry 8 July 2016
1 hoped he would confide in you if he had been subject to
2 some forms of sexual abuse?

3 Yes, I would have expected that that would have been the

4 case, because he did raise a minor issue with me in

5 relation to an incident that happened in the home. So

6 I would have found it very surprising if there were

7 other matters that he didn't, you know, more serious

8 matters that he didn't raise with me. He was actually

9 quite an articulate, quite a volatile personality, and
10 I would have been very surprised. Now this particular
11 person did say in his statement to the police, but one
12 has to take account of the fact that this was after the
13 Kincora scandal broke and rumours were rife, that he had
14 heard rumours about Mr McGrath inappropriately touching
15 some boys, but he had never said that to me, and I would
16 be obviously concerned if he had made any disclosures to
17 that effect. He personally claimed not to be a victim
18 of abuse, and after the Kincora scandal broke -- I will
19 not say where this boy was employed, but you will see
20 from the statement, but he called me from England to say
21 that he was completely amazed that this could have
22 happened, and I did meet with him afterward when he was
23 in Northern Ireland for a short time and, you know,
24 where he discussed the fact that this had happened and
25 he didn't have any knowledge of it.
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Day 223 HIA Inquiry 8 July 2016

1 Q. So this was not the same type of assertion by boys that

2 we find in many of the police statements, because they
3 are asked a formal question to this effect. This 1is

4 someone who spontaneously rang you to say —--

5 A. Yes.

6 Q. -- how surprised he was?

7 A. Yes.

8 Q. By these developments?

9 A. Yes, yes. Now he would have been discharged from care,
10 of course, by that stage.
11 Q. Yes.

12 A. I didn't have a formal relationship with him, you know,

13 continuing formal relationship with him. So, yes, he
14 did call because he was so surprised and wanted to check
15 out that it was the same home and so on. He shared

16 a bedroom. Of course, he was in a three-bedded bedroom
17 to the best of my recall, because I did see it. So

18 there were other boys in that bedroom and it is not as
19 if they were -- you know, he didn't have occasion to be
20 in very close contact with other residents.

21 Q. I am sure that with your very extensive experience in
22 this whole area for many years you would agree that

23 some, particularly -- perhaps more than now, but some
24 adolescents could be more naive than others?

25 A. Oh, of course. Yes.
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Day 223 HIA Inquiry 8 July 2016
1 Q. Was he somebody who would have been at that time in more
2 towards the naive end of the spectrum?

3 A. Oh, no, no.

4 Q. He would he have been very streetwise?

5 A. Yes, astute, yes. Very astute.

6 Q. It is perhaps obvious-

7 A. Perhaps that's one of the things that protected him.

8 Q. The significant point you have just made about being

9 protected perhaps is important for us to bear in mind,
10 because much of the evidence that has been gathered and
11 that we have heard now many years later is to the effect
12 that not every boy was abused. Not every boy was the

13 subject of an approach that might have led to abuse, and
14 many of those who went through the home, and there were
15 a great many of them over the 22 years of operating?

16 A. Yes.

17 A little more than 22 years, had no conception that this
18 type of dreadful abuse, which is now an established

19 fact?
20 A. Of course.
21 Because of the prosecutions and convictions and pleas of
22 guilty was happening at all?
23 A. That's right.
24 So far as Mains 1is concerned you have said that he was
25 good at finding employment for the boys, and we have
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Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 A. Morning, yes.

2 Q. Okay. When McGrath and you were there in the morning,
3 you were mainly there by yourself, because you were
4 starting work later?

5 A. Yes. I did not leave until 9.30.
6 Q. And would the other boys be mostly out about, what,
7 8 o'clock or ...?

8 A. Oh, before that. I mean, this is in the days when the

9 shipyard was full and there was no such thing as youth
10 unemployment. I mean, they were all probably on the
11 7 o'clock bus down to the shipyard.

12 Q. Can I ask there wasn't a sexual element to any of the
13 bullying by the older boys? You didn't ...?

14 A. No.

15 Q. No, no, no.

16 A. No.

17 Q. You say about as well as giving you one pound back,
18 a pound went into the savings bank for you.

19 A. Yes.

20 Q. When you left after six months, did you get that money?

21 Did you get access to that money?

22 A. I did, yes. It was a little Ulster Bank savings book.

23 Q. And that was in your own name-?

24 A. Yes, it was.

25 Q. Did you put 1t in every month -- every week or did --
Page 184
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Day 209 HIA Inquiry 7 June 2016

1 You told her that you dreaded the thought of returning
2 to Kincora at night. Isn't that what she has noted

3 down? You have seen it. You wouldn't have known this
4 before, but you have seen it on what you saw this

5 afternoon.

6 A. Yes.

7 Q. Do you remember saying things like that to your social
8 workers?

9 A. Off the top of my head I don't recall specifically that
10 theme --

11 0. No.

12 A. -- but I know I would talk about them things. You know,
13 I mean, when I would get back from Marmion, the older

14 boys would still be up. They done what they wanted to
15 do.

16 Q. Uh-huh.
17 A. So I would just be sneaking in.

18 Q. But in any event the record that made would

19 suggest that you said to her several times you didn't

20 like Kincora. You wanted out of the place and various
21 alternatives such as going to hostels in Newtownards and
22 so on were explored, but for one reason or another that
23 didn't happen. Do you remember the offer of lodgings?

24 A. I don't remember it put down as lodgings, but I remember
25 it referred to as a bed-sit, which I eventually got.
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5/26/2016 Abused Boys 'Playthings For Powerful People'

SNINEWS|

Abused Boys 'Playthings For Powerful People'

19:04, UK, Thursday 23 July 2015

Video: Pressure Grows Over Belfast Abuse

By Tom Parmenter, Sky News Correspondent

A survivor of the Kincora Children's home has told Sky News he believes paperwork in Westminster

will show Government complicity in child abuse in Northern Ireland.
Clint Massey, 57, was a teenager when he was moved into the now notorious home in east Belfast.

He suffered at the hands of staff at the home but also saw the many mysterious English men with
posh accents who were regular visitors to the building.

Allegations have existed for years that senior figures within the security services, British military and
other VIPs had free reign to sexually abuse children at the home in the 1970s and 1980s.

http://news.sky.com/story/1524266/abused-boys-playthings-for-powerful -people 1/5
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Occurrence enquiry log report

Log type:

QOccurrence:

Task status:

Police Service of Northemn Ireland

CC2011101300352 Sexual @13/10/2011 11:19 [YP] {236 UPPER NEWTOWNARDS
ROAD, BELFAST, Northern Ireland (KINCORA BOYS HOME) (District: A, LPC:
STRA, WCode: N08000333, Ward: KNOCK)) (CALLER IS PROBATION OFFICER.
SHE HAD BEEN WITH A CLIENT, GARY HOY, ADULT MA

All

All

Valid as of March 07, 2016 at 12:12
Printed by #19442 WHITE, D.

Event time Author Link Task

13/10/2011 1125 #19646 MCCAW, W. __ No

Gary is reporting historical abuse whilst being in the care of Kincora Boys Home. He recalls that he spoke wilth English police some
years ago in relation to this, but is unsure if he actually made a statement. 1 agreed to call with him tomomow morning to discuss who

Spoke with Insp Burns, To record details at this stage and the two D/Cons that are coming 1o the office to assist with Op Charwell

Log to be updated when i/p is spcken to tomormow.
14/10/2011 11:59 #19646 MCCAW, W. No

Type ) Enlry time
Investigator aclio 137102011 11:25
Log entry: I/P details - GARY HOY,
this could be progressed.
can make further enquiries inot this matter.
Investigator action 14/10/2011 11:59
Log entry:

Investigation plan
Log entry:

invesligation plan
Log entry:

Invesligation plan
Log entry:

Investigalion plan
Log entry:

Supervisor review
Log entry:
Investigation plan
Log entry:

Investigator action
Log entry:

Investigator action
Log enlry:
Supervisor review
Log entry:

11.00hrs - Called to home address of gary and spoke with him. | asked if he had ever mafe a statement to police before. He recalls
approx 20 yrs ago, he was spoken lo by two english police officers. He does not recall if he ever provided them wilh a statement or
nol. He does not remember if he was physically or sexually abused, bul he does report emotional trauma.

He mentioned 3 names of staff members at the time -
JOE MAINS / RAYMOND SEMPLE / { BILL ) MCGRATH.

| explained that we would research the files lo establish if a statement was ever recorded from him, and that it this was not the case,
then a statement would be taken from him. This will either be facilitated by myseif or the Op Charwell enquiry team. We agreed that
he would be conlacled again next week.

Retumned 1o office and rang Adam, al crime registry KNocknagoney. | asked if | could get access lo the Kincora files to establish if Mr
Hoy had made a statement as yel. Adam stated that there are approx 40 files re this matter, and that he would check to see if Mr
Hoys' name was mentioned.

01/11/2011 09:19 01/11/2011 09:19 #19646 MCCAW, W. No

No reply from Adam. Rang cfime registry this moming. Adam off. Spoke with Joan. $he slated that she could not see anything on
Adams desk and lhal she would check today. Once completed she will get back to me.

0311172011 12:20 03112011 12:21 #19646 MCCAW, W. No

Received update from Joan, at crime regisiry. Staled that they do not have the files, and that they have been taken by CAIU
Dundonald.

12.20hrs - Rang Dundonald and asked for D/C McClelland, who Joan staled has the files. He is off until Monday. Email sent to him
Lhis date asking him Lo contact me.

09/11/2011 08:47 09/11/2011 09:47 #19646 MCCAW, W, No

Receoved reply from D/C McClefland. He stated that he does not have any Kincora files, | contacted Adam at crime registry and
advised him of this. He stated that the files were last signed oul to PPU Dundonald. Contacted Colin again. He will send out an
email asking whoever has the files to contact myself.

21112011 12:25 211172011 12:25 #19646 MCCAW, W. No

Spoke again with Adam. He slated that he hasnt managed to check the files in relation to Kincora, however he will try and do this and
get back to me, | asked if he could check this when he is free, in order for me lo progress this matter.

29/11/2011 12:54 #16508 BURNS, D. No
Crime Register still carry out enquiries with old file to establish if this has been previously investigated
06/12/2011 10:27 06/12/2011 10:27 #19646 MCCAW, W, No

Further email sent lo Adam at crime registry asking il he has managed 1o check the files as yet in relation o this i/p. I will contact the
i/p to appraise him.

T/C to ifp to appraise him.
19/12/2011 14:41 1911272011 14:41 #19646 MCCAW, W. No

T/C from Adam. He stated that he was slill looking for the files and would get back to me. | then contacted Gary and appraised him
of this, and explained that when | had an update from Adam | would again be in touch.

07/01/2012 1512 07/01/2012 1512 #19646 MCCAW, W. MNo

As yet, still no reply from Adam. Further email to be sent.

16/01/2012 11:11 16/0172012 11:11 #19985 MILLAR, C. No

REVIEW 16/01/12: IP remembers being spoken to by English speaking Police but is unsure if he provided a slatement. Checks are

50
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

FoBNI®@ES - annotatid

OCCUPATION OF WITNESS: - .........................................................................
sworess: ... NN =000

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shail
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 12th day of MARCH 19 80

S G PREATER (Sgd.) (Sed.)

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
staterment was recorded or received.

In about September 1967 I went to Kincora Boys' Hostel on the Upper
Newtownzards Road. I wag a full time resident for approximately two
or three months., The man in charge was called Mr Mains and another

all thin blcke, who was middle aged was also abtout the vremises but

ct

I can't remember if he worked there or noi. During my stay I was never
approached by any member of staff to do any indecent or homosexuszl act.
None of the other boys approached me either. I can't recall hearing

any talk about any acts of indecency going on.
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STATEMENT OF:

Over 2
AGE OF WITNESS (if over 21 enter "gver 21*):

QCCUPATION OF WITNESS:

ADDRESS:

I declare that this statement consisting of I

Pages, each signed by me is trye 1o
the best of my knowledge. and belief and | make

it knowing that, if it js tendered in
of any person, | shali be liable to
which | know to be false or do not

Dated this 29th day of June 19 82

R.A. Flentey C/Insp._ KIN24

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or recerved.

| made a statement to the Royal Ulster Constabulary on

12th March 1980 regarding the time | spent in the Kincora Boys Hoste/

in 1967, ! know of nothing else | can add to that statement.

I do not know of an Y prominent or important members of society

such as politicians, civil servants, Justices of the Peace, businessmen

or Police officers being connected or in volved in any way at qlf

with the hostel, the staff or the boys, I do not know of any of the

boys from the hoste] being in Vo]ved in prostitution or a vice ring,
| was surprised when | heard such allegations because to the best of

my knowledge nothing like that was happening whilst | was at

Kincora,

S/IGNATURE OF WITNESS:

: 63
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- .Otcurrence enquiry logreport |
Police Service of Northern Ireland
Occurrence: CC2014030500675 Gross indecency @05/03/2014 15:26 [YP] (236 UPPER
NEWTOWNARDS ROAD, BELFAST, Northern Ireland (KINCORA BOYS HOME)
(District: A, LPC: STRA, WCode: N08000333, Ward: KNOCK)) (CALLER REPORTS
HE WAS A RESIDENT KINCORA IN 1972 AND REPORTS HE WAS
Task status: All
Log type:. All
Valid as of March 07, 2016 at 13:57
Printed by #19442 WHITE, D.
Type Eniry time E_an! time Author Link Task
Supervisor review 06/03/2014 08:45 06/03/2014 08:45 #PW1971 KITSON, L. No
Log entry: Reviewed - this is an ongoing historical invesligation
Con Hutton wilk review and speak with IP on his retum and arrange obtaining statement and any further follow up enquiries which
would follow from this
Thanks
Investigator action 06/03/2014 11:30 #20746 MCCAFFERTY, Mo
J.
Log entry: [KIN 279 o]} R o lives in
reprts he lived in Kincora Boy's home in 1972 lor approx 8 months with his two brothers,-who is his twin) and 05 a

Investigator action

Log enlry:

Victim contact
Log entry:

Admnistration

Log enlry:

borther. No DOB for them.

He states he remembers one incidnet where he was lifted oul of bed sleepin and brought into a room and put accross a table. He
was forced o perform oral sex on a male then was raped. He said he also thinks that fingers or an implement were insgrted into his
anus. He remmebers Mr McGrath standing and watching this and there were others in the room but he cannot remmeber them. He
does not know who sexually assaulted him.

He had no mei is up until 3 and a half years ago when he fell off a roof and sustained head injury. He has be
psychatrists inwnd spoken to them aboul it but cannot get past this one incdient. 1 explained the process of making a

compaint and he is willing to go to court if necessary. He rememebrs two other members of staff, Raymond and o last names
and thinks that it was Raymond who lifted him inlo the room,.

His home address was

| agreed lo call him back with the serial no but the number | have for him seems to be wrong. Maybe the dialling code i
will call his solicitor with the ref no. She is Patricia in Russel and Co on May Sireet

not comect. |

Phoned Rusesel and co and it is nol them, nor is it O'reilley Stewart or Francis Hanna and Co or McCelloum and co
10/03/2014 09:34 #20746 MCCAFFERTY, No
J.

Got through l.his morning, the dialling code for_making his contact no

He apologised for giving me the wrong details for his solicitor. She is

Joanne Kerr from Edwards and Co, hill St, Belfast, 90321863. He gave me the name ruth Dickson but when | called the practice Ruth
is the secretary and the solicitor is Joanne.

Details of serial passed to solicitor and email sent tg KIN 279

10/04/2014 18:04 100412014 18:04 #19752 HUTTON, C. No

| spoke to v phone. He intends to come to NI after Easter. 1 have sent him an email with my conlact details and we will

comespond via email

29/04/2014 11:47 #C135034 No
MCALLISTER, A.

Constable HUTTON

Criminal Injury Claim re NSNS

Please go to the top box of the Reports Tab in this Cccurrence and elecironically complete form 44/2 & all of Form WP§ and
remember to save them.

44/2 Part 5 Particulars of Act should give a brief outline of incident stating injuries alleged by the applicant, whether Police observed
or did not observe those injuries, facts which can be proved and should conclude with the position of the Police investigation to date.
The oulline of case must not be cut and pasted in.

“*Please also ensure /P stalement is attached to this occurrence and remember o save. **
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ABE interview at Garnerville CARE Suite on Friday

8 May 2015 with m DOB - i} Second
interviewer is Detective Constable Alan Lee, Child Abuse

Investigation Unit, Antrim Road. Lead interviewer is
Constable Chris Hutton, Child Abuse Investigation Unit,
Antrim Road. The interview commences at 0959 hours.

Interview etiquette outlined. [JJj stated he was happy to
attend court at a later day if required.

Tell us what you’re here to talk about then.

B To...I have first of all to give you some context of what's
happened to me.

Okay.

. Ehh, as | say, my name’s MINWAE, | live in_

. Emm, roughly 6 years ago | worked, ehh, I'm
working as a roofer and | had an accident and fell off the
roof, fell off roughly 3 metres...2% to 3 metres off the
ground on to the ground. Ehh, thank goodness there
wasn’t anything broken or whatever, but | got a really big
scare and, ehh, shortly after having that fall | disc...started
to feel extremely depressed, very anxious, very fearful,
and, ehh, then started developing nightmares. So, I'd a
severe depression, anxiety attacks and panic attacks and,
ehh, just generally wasn’t myself. Went to the...went to
the local GP, went to, ehh, see a Solicitor...or sorry, see a
Psychiatrist.

Okay.

B And, ehh, obviously it's in ||i|j. its in [l as well as
. And | then started attending for the severe

depression and, ehh, almost clinical depression, from my
accident. Ehh, due to...due to the nature of my work and
stuff like that | was unable to continue work. | was...
became sick, | was on the sick. | then started seeing
things and started seeing figures in...in like nightmares,
awake nightmares of figures in the bedroom, someone
leaning over the top of me and that type of thing. And this
went on for a long time. | also had, ehh, sensory, ehh,
hallucinations, ehh, the sense of, ehh, taste and smell.
Ehh, the sense...the taste of flesh, human flesh, ehh, you
know, of sort of unusual, | don’t know if it's...l don’t know if
it's a sperm taste or a sweat taste or a flesh taste,
something really rare, something strange. And that
happened a lot. And smell, human body smell. And, ehh,
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then | sort...| was hearing a child cry. And this went on for
a year, then more, and then it continued on. And | was
having nightmares, and they just kept increasing the anti-
depressants. They gave me very strong sleeping tablets,
it didn’t go away, it got worse. And the...the images
became vivid then in the dream, | knew what | was seeing.
And, ehh, basically what happened to me was, ehh, in the
very earlier part of my life | lived in East Belfast with my
parents. My father was an alcoholic and a very violent
and abusive person. So, he was beating us and all the
rest of it before, ehh, the...we went into childcare, roughly
1972, at that age, we were 5 or 6 years old. And the
Police came, removed us from living in East Belfast. We
first went from there to Kincora, me...3 brothers and my

3 sisters. My 3 sisters went to Victoria...Victoria Road
Children’s Home. And we went to Kincora. When we
went there we met someone called Raymond,

Mr McGrath, and someone else, | can’t remember the
names now. We were then put in a room, into one room,
with, ehh, some beds put into it, and we lived there for a
while. Ehh, my images that | was seeing were concerning
Mr McGrath and, ehh, | had a very strong image of being
picked out of bed, lifted out of bed in my pyjamas and
being set on a table. On the table, it was...the room was
dark, but there was a lamp on the table, and, ehh,

Mr McGrath was on this side of the table and someone
else was here, and | was lying on my left hand side in like
a foetal position. Now, | thought | was sleeping, | thought |
was dreaming ‘cause it was like a giant lifting me out of
bed and | was going off on this...I don’t know. But the...
the table was cold, so | was awake and a reality shock.
Ehh, while I’'m lying on top of the table, ehh, by then

Mr McGrath, who was standing sort of in the shadow of
the light, came forward and | seen the...the top part of his
genitalia, ehh, and, ehh, then |, ehh, have...I blank out...
bits, | have, ehh, choking, taste, smell, ehh, but no
physical image of abuse. | also have, ehh, someone,
again | don’t know who, took down my pyjamas, playing
with my...my genitalia and with my anus. Somewhere in
that situation, ehh, | felt | was...the best way to describe it
to you, ehh, | was penetrated by something. | can’t say it
was a finger, a pen, a banana, a penis, | can’t say. All |
can tell you was something extremely hard and the
sensation of tearing, you know, and, ehh, muffled, being
unable to breathe and blackness. Ehh, that's what...that’s
what...what was, ehh, imprinted like a broken record in my
head. So, | was re-living, ehh, an experience. Ehh, | went
to see the Psychologist there and went through the
process of getting help for the severe depression, and
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also then to try and get help for the...the...the horrific
images and the experience | was having now, due to what
happened in the past. Ehh, then, not so long after that,
the Social Services then removed us from...from the
children’s home and put us in Corrymeela. Then, ehh,
from Corrymeela we went to Marmione House in
Holywood. Stayed there ‘til about | would say '70...
'78...’79. Lived there, then my mother came back into our
lives, we lived with our mother for a while and, ehh, then
she suddenly, 1980 she suddenly had an accident and
she died, put back into childcare, left childcare at
eighteen. Now, that’s the story of what’s happened ‘il |
was 18 years old. Ehh, now, | don’t have...l didn’t have
any memory whatsoever of these events, I'd nothing, ehh,
until as | say 6 years ago, having the accident and then
this all coming out and, ehh, I've been seeking, ehh,
what’s the word, | went through a grieving process of
grieving for the child that was me in...who had no...
being...going into childcare and seeing...and seeing a
child who had no voice, who had no...no choice.

Aha.

. And going through all the...the...the things that | went
through and that’s why, ehh, you know, I'm glad to talk
about my story. And because I've got help, a lot of help
from my family, and | got a lot of help at home from my
wife and my kids and also the church group at home |
belong to, that’'s why I'm able to do this, so.

Okay.
B That's it basically, my story.

Okay. Emm, what you told me there was, emm, basically
6 years ago you had an accident...

B Yes.

...and since then you had, emm, memories...

B Aha.

...In your head...

B Aha.

...of your treatment as a child.
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Aha.

Emm, and then due to the extent of the...emm, when you
were young your dad was abusive and an alcoholic.

Yes.

And you were taken away by Police...

Yes.

...and placed in Kincora with your 3 brothers was it?
My 2 brothers...

Two brothers.

...it's 3 boys in Kincora.

And then your sisters were placed in...

Victoria Homes.

...Victoria Homes.

Yes, it's another children’s home.

Okay. And then you remember there was somebody
called Raymond.

Yes.

And then Mr McGrath.

Mr McGrath | know very well.
And then...and then somebody else.
B Aha. Again, | don’t know who that other person is.

And then you had, emm, you described the incident where
you remember being lifted out of the bed.

B Yes.

And you saw Mr McGrath there.

B Aha.
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There was somebody else there.

B Yes.

And then during that time, emm, they touched your
genitalia.

[ Yes.

And then you were penetrated...

[ ] Yes.

...by something, but you don’t know what.

[ ] Exactly.

And then you got moved out of there, you went to, emm, a
couple of other children’s homes.

. Yes.

Then your mum came back for a few years, then you went
back into...

B Aha.

...childcare when your mum passed away in the 1980s,
1980 was it your mum...

B Nineteen eighty when she passed away.

Okay. And then you were in children’s care up until...

B Aha.

And you didn’t remember any of this until you had this
accident, this...the incident that happened at...

B Yes.

...emm...okay. Emm, we’re just going to break it down
just look at the Kincora stuff, just going...

. Yes.

...to break it down just to get a wee bit more...more
detail...
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B Okay...okay.

...about it, okay. Emm, can you basically explain to me,
emm, from being taken...taken away, emm, from your...
your...your dad...

B Aha.

...ehh, until the first...your first memory of Kincora?

. Okay. Ehh, what happened was, ehh, I'm not sure of the
dates, but what happened was, my father was an alcoholic
and he was very violent. And when he was alcoholic he’d
be the sort of person that would lash out. He was a
sadist. So, he was...he would beat us, he would burn us,
he would punch us, get out of the road when he was
drunk, most of the time he was drunk. So, we already
had...when he was about we ran like rats out of the road
and at night time, ehh, basically we ran up the stairs and
hid and prayed to God he didn’t come up the stairs, you
know, because he was just a frightening man, would beat
us [inaudible]. So, we...we grew up with that and one day
the Police turned up with Social Workers and they take us.
Take us literally as we stand, you know, no packing your
bags, no...nothing you have...nothing...we didn’t have
anything. We’re standing there and we’re...we’re starving,
we're dirty, ehh, we went straight from there into
Marmione House. The girls in other words, |JJjjjfjand

was a baby, they went to hospital
because they were dehydrated and neglected. We were
all neglected, hungry. So, we were already...we were
already, ehh, in some sense, we were already living in
neglect and suddenly we went to this new house and we
went...we went into the house and the first thing they did
was they took all our clothes off and, ehh, gave us new
clothes, gave us a bath, de-loused us, | remember the
lodine and, ehh, the smells, | remember, don’t know why,
this is very strange, and at the time also they had new
carpets in the building, so, everything smelt of new carpet.
Ehh, going into this very old building, going...going...going
straight into this building and in fact we had never seen a
building like this ‘cause in my time...at that time in my life,
the world was the...was the great field. Our house, our
street, , and the big green
field and the school, and that was the edge of the world.
Nowhere else existed. So, we went to a completely
different place. We were totally silent going there, |
remember that, going to this house and going through a
door and then going through another door, you open this
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big door up and then you go through into a small
doorway...door, ehh, hallway, and you had a glass...
another door to go into a door. | thought that was
unusual. Big staircase and obviously the smell...the smell
of food, ehh, the smell of new carpet. So, all these things
were really logged with me. And ornate plasterwork on
the ceiling, it's a period house, you know. We were
brought in, ehh, took up the...I don’t know if we were took
up the stairs or not, we were took upstairs, but anyway,
we ended up being in a bath, the three of us, being
cleaned. And then we were brought down and presented,
it's almost military style, to this man with glasses, and his
name was Mr McGrath. And he’d glasses on, very
military-type fashion person. The person that was looking
after us most of the time who | have no strong memory of
was a very tall man, 6 foot six | would say, six foot four, to
us he was a giant. My father was a 6 foot four person.

Aha.

. This man was also, but he was long and thin while my
father was massively big. And, ehh, at a certain point in
the thing, it was almost like an adventure, we were just
overwhelmed with all these new things, new people,
new...we really had no idea what was going on. We were
brought into the house, we were given pyjamas, we’'d
never wore pyjamas. The pyjamas | had were, ehh,
striped like, you know, like a kilt, and they were like old-
fashioned with a lace at the front, and, ehh, they buttoned
up, brush your teeth and all that sort of stuff. This was all
new. And, ehh, as | say, coming in, meeting a cook, didn’t
know what a cook was, she used to cook. There was a
hatch...a hole in the wall where the food comes through,
didn’t know what that was, and this is where you eat.
We’d no contact with anybody else...else in the house. If
there was pink fairies living there we would never have
known, we were completely separate from them. Ehh, we
were put upstairs in the front...I think in the front room,

3 beds in the front room, door locked. Want to go to the
toilet, they opened the door, okay, want to go to the toilet.
We were like cut-off, that was our world, that room...that,
you know.

Aha.

. Come in and sit down on the sofa, don’t move, be quiet.
And that was it. We’'re, ehh, getting new shoes, I'm really
strange, black shoes, strange black...like brogues, they
were brogues. Getting a pair of black brogues, my God,
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don’t believe it. And, ehh, not playing football, not going
out, so, those are the things that you...you [inaudible]
remember.

Aha.

B And that's it. | have, ehh, Mr McGrath’s face, someone
called Raymond, ehh, sort of an office type thing, past the
second door or the third door on the right under...like
under the stair type thing, you know, and the kitchen, but
that’s it, in this one room. So, our world was the staircase,
that one room, eating, that’s it.

What age were you when you were sent?

[ ] | think we were 5 years old or 6 years old.

Yeah. What age were your brothers?

[ ] My brother’s a twin, so, he was...he was the same, he
was five or six, and

o

=

Q
<

| can’t be sure.

Okay. And you say you came from the ||| N

Yeah.

Okay. Emm, and what did you call your dad?

His name was NN
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. His full name was . And he was an
alcoholic, a severe alcoholic. He was married to a
And he was like 6 foot three/6 foot four, about 18-
21...about 21 stone type thing, you know.

Aha.

B And he was married to ||Jij who was just under
5 foot...
Okay.

. Six stone nothing, you know. And he was extremely

violent to her. So, we were just...it was like a madhouse.

And your 2 sisters, are they older or younger than you?

B The sisters are all younger. [JJij---/'ve 3 sisters, |||}

Okay. So, there were 6 children under the age of six or
seven?

B Yes, aha.

That's okay. And is your dad still alive?

B No, he’s dead. He passed away about, | think it's 2 years
ago he passed away.

Okay. So, you went into the...you went into Kincora.

B Yes.

And you...the guy, emm, Raymond, can you describe him
for me?

. Raymond looked...now, my images of him, | can’t see
his...I can only see...l can see his face, but | can’t really,
it's very difficult to say. Raymond looked like somebody
who wore...who looked like...like, ehh, he was a heavier
man...heavier-set man than Mr McGrath. Mr McGrath...
this is really strange, Mr McGrath was a shirt and tie,
another thing which is really strange, he wore glasses, he
had a shirt and tie underneath a jumper or, no, tank-top
you call it, that right, tank-top, and, ehh, he looked like a,
you know, a bank clerk or somebody who was working,
you know that type of uniform type. I'm only giving you
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: Page 1 of 5
STATEMENT OF WITNESS
KIN 238
STATEMENT OF:
Name Rank
AGE OF WITNESS (if over 18 enter “over 18”): OVER 18
To be completed | declare that this statement consisting of 8 page, signed by me is true to the best of my knowledge

when the statement  and belief and | make it knowing that, if it is tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the
has been written i of any person, | shall be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know
to be false or do not believe to be true.

Dated this 12 day of SEPTEMBER 2003

P HEANEY KIN 238

SIGNATURE OF MEMBER by whom
statement was recorded or received SIGNATURE OF WITNESS

P HEANEY ]
PRINT NAME IN CAPS

Following trouble at home, _with my father _

beating me up causing me to run away from home along with not attending school | became

the subject of a care order. | was placed by Social Services in Kincora Boys School. |
arrived there in the summer of 1976, thirteen and a half years of age. The boys home had
three floors. On the ground floor as you entered from the main door you could see a
staircase ahead. There was one door on both sides of the hallway. The one on the right
- led you into the dinning room while the one on the left led you into the office of the person in
charge of the home. The first and second floors contained the dormitories where the boys
slept. When | arrived it must have been full because | had to sleep on a camp bed on the
corridor on the first night. After dinner on the next day. Dinner was served five to six. The
House Master asked me to wait behind in the dining room. | would describe him as being of
thin build, balding with grey hair at the sides and dark rimmed glasses. | always remember
him wearing a white shirt with the sleeves rolled up and trousers. He left me in the dining
room on my own. A short time later he returned and pointed the way for me to go into
Maynes Office, the person in charge. | opened the door and entered the office. Maynes
was sitting behind his desk. As you walked in the door there was a bay window and

Maynes desk was to the right. It just looked like an office with loads of books. He accused

Form 38/36 459
07/03 SIGNATURE OF WITNESS: KIN 238 - " (signature)
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STATEMENT CONTINUATION PAGE Page 50of 5

STATEMENT OF: KIN 238

Detective Constable Kelly from Castlereagh. | had hidden this for so many years and now |
had told people my darkest secret. It became all too much for me and | couldn’t make a

statement at that time. Now | just can’t move on and | need to know | have done my best to

put these people behind bars. K| N 238

Form 38/36a 463
07/03 , SIGNATURE OF STATEMENT MAKER:  [la4I\IP24%1e] (signature)
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RICHARD KERR

REPORTER

RICHARD KERR

REPORTER

BRIAN GEMMELL

KIN-117037

One of the locations he claims he was taken to in a taxi, was an apartment
complex in the heart of Westminster, known as Dolphin Square. It is now
at the nexus of the MET Police’s, Operation Midland, which is also locking
into alleged murders.

| could have been 16, 15, 17. | remember going in with this guy and then
he told me to sit down and relax and explained about his glasses and he
said he had a like, Waterford Crystal and he wanted me to have a Brandy
and we had more Brandy and then we had sexual encounter in here.

Did you ever meet any of the men that have been named to have had
alleged contact with young boys?

Am, | just don't wana get into that right now, | really don't. I'm talking to my
attorneys, legal.

And why is that? Why don’t you want to talk about it yet?

I'm still concerned. There are some people still around and I'm concerned.
Most of these people were very well off, but most of them had positions of
power that had influence over others.

Why don't you feel, yet, after all these years, that you can name your
abusers who were in power?

I'm still in some fear. Even though I'm willing to take the courage, | need to
know that | can have faith in our government.

And central to achieving that trust, he says, is getting the government to
acknowledge what he calls the untold story of Kincora Boys Home, that he
claimed goes way beyond Northern Ireland.

In 1981, 3 senior staff at Kincora were convicted of abusing 11 boys. There
has been 2 Judge led Inquiries. But allegations of a high leve! cover up
continue, despite claims that abuse in Kincora was connected to England,
the Home Secretary, Teresa May, has so far ruled out including it in the
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//www.independent.co.uk/news/uk/crime/northern-ireland-authorities-refuse-to-reveal-
details-of-paedophile-with-Iinks-to-former-government—adviser-on-national-security-grounds-
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R. Kerr: 1% : 16" February 2015

IN THE HIGH COURT OF JUSTICE IN NORTHERN IRELAND
QUEEN’S BENCH DIVISION (JUDICIAL REVIEW)
IN THE MATTER OF AN APPLICATION BY GARY HOY FOR LEAVE TOAPPLY
FOR JUDICIAL REVIEW AND IN THE MATTER OF DECISIONS OF

1. THE SECRETARY OF STATE FOR NORTHERN IRELAND
2. THE CHAIRMAN OF THE HISTORICAL INSTITUTIONAL ABUSE
INQUIRY

AFFIDAVIT OF RICHARD KERR

I, RICHARD KERR, of

years and upwards, make oath and say as follows:

aged eighteen

1. I spent some time as a resident at Kincora Boys Home and I make this affidavit in
support of the above application. I will refer to a bundle of documents attached

hereto and marked with my initials “RK1” to which I will refer throughout this
affidavit,

2. I was born in Belfast on_ In 1966 I was removed from my family by

Social Services and taken into care in Williamson House in Belfast. I was

physically and sexually abused in that institution.

3. In 1975, at the age of 14, I was moved to Kincora Boys Home. Although everyone

there was supposed to have a job I still had 2 more years left of school. However

Joe Mains, the “headmaster” of Kincora, was friends with ho ran
3

the Europa Hotel. I remember attending a meeting with Mr Mains and-
-and he got me a job as a Bellboy at the Hotel.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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4. 1 was sexually abused soon after [ arrived in Kincora. My first memory of where the

abuse took place in Kincora was in Josephs Maine's bedroom. He was a former
RUC man, he told me he was a B Special. He invited me to his office one night
and then he asked me to go to his bedroom, he offered me some whisky and then
he would have whisky too. He told me he liked me and he wanted to take care of
me. Sometimes he would offer me Sherry and I remember thinking it was very
sweet. He asked me to lie down on the bed. He asked me to take my clothes off.
He started putting cream on my back. I wasn't sure what that cream was and [
was beginning to feel frightened. Then he offered me more whisky. Then he
asked me to put cream on his back. Then he started to fumble around with my
private parts and then he asked me to fumble around with his private parts since I
had cream in my hands. Then he asked not to mention this to anyone. He said he
wanted to be nice to me, good to me. And when we were finished he asked me to

wash up and told me to go to my room.

_ After that Joe Mains had more encounters with me like this, one or two times a

week. He would talk to me and tell me things. He told me about a boy that had
died in 1973 who he had been close to.

_ William McGrath began to fool with me (sexually abuse me), in the bathtub. I

eventually told him to back off and I told Joe Mains about it and he stopped after
that.

. After a while I began to be taken to meet other people in hotels in Larne and other

places I cannot recall. I remember going to a Hotel on the Upper Newtownards
Road, I don't remember the name but it was not far from Kincora. When I worked
in the Europa Hotel sometimes men would come and take me to their rooms and

abuse me.

_ There was a time I went to Park Avenue Hotel with Mr Mains, Mr Semple, my friend

Stephen and then I met other men, and I went to a room with someone and we had
a sexual encounter. I cannot remember his name or the names of the others. I
remember we arrived to the hotel by the driveway and went in by the back and up

in the lifts which were at the back of the hotel.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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9. There were other men who abused me who never gave their names, some of them
were older men who appeared respectable. I remember one man who drove a
Rolls Royce car. I met another man in his house someplace off the Springfield
road who masturbated me in his home. I remember he had medals hanging on the

living room wall above the fireplace, and I thought he was an army Captain.

10. Some gentlemen used to come by in cars to pick me up. One man said he was called
Tommy and another David but I do not remember second names. There were
other men but I can't recall their names at all. These things happened to me at
different times, sometimes during the week and sometimes weekends. Since I
went to school, I would come home early and then go to hotels. Sometimel would
be in Joseph Main's bedroom. Sometimes on the weekends, in the evenings [

would go to places like Larne, Bangor, Portrush.

11.1 remember one time being taken to Kilwaughter House Hotel in Ballyclare. I
remember there was some trouble there and that something went wrong. [ am not

exactly sure what happened but the manager of the hotel told us we had toleave.

12. T remember in particular being taken to a hotel in Portrush in a blue van. I was in the
front beside Joe Mains. We went around 4pm. When we got to the hotel we sat in
the lounge, and Mains sent someone to the bar, which he always did. I was too
young to get served at that stage. They told me that someone wanted to meet me
and I was taken up to a room in the elevator. When I got to the room there was a
man there who told me not to be nervous, and told me to get into bed and take my

clothes off. Then he abused me, and made me stick my penis in his behind.

13. The abuse was extreme and degrading. It included oral sex, penetrating, sometimes
even peeing in their mouths. Sometimes the men would tie my hands. Anal sex
was involved, sometimes they would ask me to put my penis inside of themn, and
sometimes they put their penis inside of me. One time they asked me to blow
black balloons. I remember once they tied my hand and then they masturbated me

and took photographs with a black and white Polaroid camera.
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14. 1 don’t know why they did all this, and I am not sure why Joe Mains would take us to
these places. I don’t know whether they paid him.

15. I remember on one occasion I came home from school early because it was snowing
and I remember I walked into Joe Mains office and there were three men there in
suits sitting with Mr Semple and Mr Mains. They stopped talking as soon as I
came in and I got the strong feeling I had interrupted something secret and

important. I would describe them as being shocked to see me.

16. People from the UVF would also come to Kincora, I remember a man called -

being sexually abused by people I knew were members of the UVFE.

17. As it went on the abuse would get worse. Soon I began to “act out” and get into
trouble. I think Social Workers knew but were scared to say anything, I think they
didn’t want to step out of line, I almost feel they were scared when they came to

see me.

18. 1 remember being taken to the Harbour Inn Hotel in Larne which I believe was ran by
a woman. I was with two men who had picked me up at Kincora that day and
drove me to the hotel. I was given a lot of alcohol and I was drunk and they had
sex with me. On this one occasion I was arrested by the Larne Police, who said I
had stolen money from a hotel room. Somebody had reported me to the Larne
Police. I didn’t tell them that I had had sex with these two men but I am certain
that the police knew. I was taken back to the police station from someplace in the
Larne Harbour. I told them I was from Kincora and they called Joseph Mains. I
arrived back in Kincora at 2:30 or 3 am in the morning. Mr. Mains just told me to

go to my room.

19. In Kincora I was given something I think was called Black Magic Chocolates,
alcohol, watches, a little transister, and sometimes small amounts of money, I
used to get large pennies. As I recall most of the perpetrators told me to keep

quiet or they would put me away where I couldn't speak.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



-41-

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
KIN-119504

14. 1 don’t know why they did all this, and I am not sure why Joe Mains would take us to
these places. I don’t know whether they paid him.

15. I remember on one occasion I came home from school early because it was snowing
and I remember I walked into Joe Mains office and there were three men there in
suits sitting with Mr Semple and Mr Mains. They stopped talking as soon as I
came in and I got the strong feeling I had interrupted something secret and

important. I would describe them as being shocked to see me.

16. People from the UVF would also come to Kincora, I remember a man called-

being sexually abused by people I knew were members of the UVFE.

17. As it went on the abuse would get worse. Soon I began to “act out” and get into
trouble. I think Social Workers knew but were scared to say anything, I think they
didn’t want to step out of line, I almost feel they were scared when they came to

see me.

18. 1 remember being taken to the Harbour Inn Hotel in Larne which I believe was ran by
a woman. I was with two men who had picked me up at Kincora that day and
drove me to the hotel. I was given a lot of alcohol and I was drunk and they had
sex with me. On this one occasion I was arrested by the Larne Police, who said I
had stolen money from a hotel room. Somebody had reported me to the Larne
Police. I didn’t tell them that I had had sex with these two men but I am certain
that the police knew. I was taken back to the police station from someplace in the
Larne Harbour. I told them I was from Kincora and they called Joseph Mains. I
arrived back in Kincora at 2:30 or 3 am in the morning. Mr. Mains just told me to

go to my room.

19. In Kincora I was given something I think was called Black Magic Chocolates,
alcohol, watches, a little transister, and sometimes small amounts of money, I
used to get large pennies. As I recall most of the perpetrators told me to keep

quiet or they would put me away where I couldn't speak.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



-41-

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
KIN-119504

14. 1 don’t know why they did all this, and I am not sure why Joe Mains would take us to
these places. I don’t know whether they paid him.

15. I remember on one occasion I came home from school early because it was snowing
and I remember I walked into Joe Mains office and there were three men there in
suits sitting with Mr Semple and Mr Mains. They stopped talking as soon as I
came in and I got the strong feeling I had interrupted something secret and

important. I would describe them as being shocked to see me.

16. People from the UVF would also come to Kincora, I remember a man called -

being sexually abused by people I knew were members of the UVFE.

17. As it went on the abuse would get worse. Soon I began to “act out” and get into
trouble. I think Social Workers knew but were scared to say anything, I think they
didn’t want to step out of line, I almost feel they were scared when they came to

see me.

18. 1 remember being taken to the Harbour Inn Hotel in Larne which I believe was ran by
a woman. I was with two men who had picked me up at Kincora that day and
drove me to the hotel. I was given a lot of alcohol and I was drunk and they had
sex with me. On this one occasion I was arrested by the Larne Police, who said I
had stolen money from a hotel room. Somebody had reported me to the Larne
Police. I didn’t tell them that I had had sex with these two men but I am certain
that the police knew. I was taken back to the police station from someplace in the
Larne Harbour. I told them I was from Kincora and they called Joseph Mains. I
arrived back in Kincora at 2:30 or 3 am in the morning. Mr. Mains just told me to

go to my room.

19. In Kincora I was given something I think was called Black Magic Chocolates,
alcohol, watches, a little transister, and sometimes small amounts of money, I
used to get large pennies. As I recall most of the perpetrators told me to keep

quiet or they would put me away where I couldn't speak.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



-41-

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
KIN-119504

14. 1 don’t know why they did all this, and I am not sure why Joe Mains would take us to
these places. I don’t know whether they paid him.

15. I remember on one occasion I came home from school early because it was snowing
and I remember I walked into Joe Mains office and there were three men there in
suits sitting with Mr Semple and Mr Mains. They stopped talking as soon as I
came in and I got the strong feeling I had interrupted something secret and

important. I would describe them as being shocked to see me.

16. People from the UVF would also come to Kincora, I remember a man called -

being sexually abused by people I knew were members of the UVFE.

17. As it went on the abuse would get worse. Soon I began to “act out” and get into
trouble. I think Social Workers knew but were scared to say anything, I think they
didn’t want to step out of line, I almost feel they were scared when they came to

see me.

18. 1 remember being taken to the Harbour Inn Hotel in Larne which I believe was ran by
a woman. I was with two men who had picked me up at Kincora that day and
drove me to the hotel. I was given a lot of alcohol and I was drunk and they had
sex with me. On this one occasion I was arrested by the Larne Police, who said I
had stolen money from a hotel room. Somebody had reported me to the Larne
Police. I didn’t tell them that I had had sex with these two men but I am certain
that the police knew. I was taken back to the police station from someplace in the
Larne Harbour. I told them I was from Kincora and they called Joseph Mains. I
arrived back in Kincora at 2:30 or 3 am in the morning. Mr. Mains just told me to

go to my room.

19. In Kincora I was given something I think was called Black Magic Chocolates,
alcohol, watches, a little transister, and sometimes small amounts of money, I
used to get large pennies. As I recall most of the perpetrators told me to keep

quiet or they would put me away where I couldn't speak.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



- E-PERSONAL
OFFICIAL-SENSITIV KIN-119505

20. I do not know how many other boys in Kincora were abused, but I know my friend
Stephen was. There were also boys there who I believed were plants as they
seemed not to fit in. They were two brothers aged around 18 or 19 and I now
believe they may have been placed there by the security forces or security
services to keep an eye at what was going on. Although I remember their names
I would not like to name them in this affidavit in case I am incorrect and being

unfair on them. I also believe that some of the other boys were paid off so they

wouldn’t talk.

21. The abuse stopped when I ended up in a Courtroom due to being charged with theft,
and sent to Rathgael remand centre. Around this time I stood in the Courtroom
and told everybody I would tell everybody what was going on in Kincora if
Joseph Mains did not come down to the Courthouse for me. I believe this
happened in November 1977. This was later reported in a newspaper article by

Peter McKenna published on 24t J anuary 1980 which is exhibited to this affidavit
[RK1 Tab 1].

22. 1 also remember in 1977 being in a police station off the Holywood Road, and telling
them about the abuse at Kincora. I remember police officers who were friends

with Joseph Mains hit me over the head with a telephone book and said “what

have you been saying?”

23. Around this time my friend Stephen was sent to Rathgael. He ran away from Rathgael
and got a boat to Liverpool. He was caught and put back on the boat to Belfast and
he apparently jumped off the boat and died. I believe he committed suicide as a

result of the abuse he had suffered, we had previously spoken about commiitting

suicide together.

24. Eventually the "Irish Times" got hold of the story and that was when the investigation
started to happen.

25. 1 started to injure myself many times and I was sent to Rathgael again and placed at
Borstal, a home for young offenders. I was there when the police were

investigating the sexual abuse at Kincora. When I was there I was visited by Joe

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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added by the HIA Inquiry

McGRATH still denied buggery with [Jfhen facing tria1 but
admitted the offence of gross indecency. The buggery charge

was left on the file.

410. Matters affecting Richard KERR (born - received
considerable publicity in the media and occasioned some'enquiry
by officer reporting. KERR is mentioned in paragraphs 348-360

of this report because of his contact with EDMONDS.

411. Richard KERR first became the responsibility of the

soclal services in 1966 when aged 5 yeafs, becoming resident in

Williamson House. There is no evidence available to suggest that

he was subject of any indecency offences by any other starff during

these early years, or that he was involved iﬁ acts of dishonesty.

A report prepared by his; social-worker, _ (KI EX 29) reviews
his early background and shows that whilst resident in Williamson

House he attended Harbeton Special School. This establishment N

caters for children assessed as-educationally sub-normal by the

.educational staff of the EHSSB and requiring special education.

412. Towards the end of his residence at Williamson House,

KERR was visited by KIN 340 (_, the

Tather of another Williamson House inmate. KERR makes no ¢complaint
against this man andimself denies that any sexual

misbehaviour took place.

413, In July 1975 KERR, then aged 14 vears, became resident
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.

STATEMERNT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/36E

| declare that this statement consisting of 4 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enguiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
faise or do not believe to be true.

Dated this 25th day of FEBRULRY 18 80_
...... (Sgd.) G Caskey, D/Chief Inspector, . (Sad,) Richerd Kerf.........
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or recejved.
\

I was put into Williarson House, 448 Antrim Reoad, Belfast, when I was four
years old. I stayed there being looke;i. after by the Welfare until I was
fourteen. I went to Harberton Primary School until I was eleven and after
that I attended Mount Vernmon Secondary School. When I was fourteen I was
transferred from Williamson House to Kincora Hostel, Upper Newtownards Road,
thile I was in Willismson House a man who would say he was my uncle - [INICEN)

-woruld visit me. A son of his --— was in the home. BEe called

himsgelf 'Uncle' to all the boys in the home. He brought us sweets. He did

not take me out then. His last address known to me was
Another man K|N 341 who lives on the used to drive

to the home. He sometimes came into the home and spoke to us, that
is the boys in the home, Later I got tc know these men better and when I
was in Kincora I used to visitouse and have drinks there. He is
married and has -children and his wife lives with him. Only once did
-and B o1lcct = at Kincora Hostel. W\ms driving a car he had
hired for 24 hours. That was the evening I was caught for stealing money
from the Highways Hotel in Larne. It was the 4th Qctober 1977. The thrée

of us were out that evening for a drink. It was KIN 341 idea that we should

SIGNATURE of WITNESS: ......... 5588 s) Richard. KeXr. .o

82 4
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(a]

STATEMENT OF; RICHARD KERR CONTINUATIGN PAGE NO: 2.

go there for the Country and Western music. I went cut with these older men
because I had no friends and I knew them from their wisits to Willizmson
House. There was no other reasom ~ just as friends. They phconed me fo
Kincora arnd made the arrangements to go out. I had no prior arrangement
with them. While I was in Kincora from July 1975 to Fovember 1977 I looked
on Joe Mains as a father. I was very fond of him. When I was doing break-ins
he said to me that he knew I was doing them. He asked me to iteli him the
whole story about the break-ins and I told him part of it, that is about
doing some break-ins. I mean by break-ins, brezking into houses and
stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the kostel told me that he had tried it

Some of these boys are - KIN 46 _-
nd a boy named HIA 533 MeGrath used to play aroumd with

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to

on them.

him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in

\

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ... Richard Kerr .. ... /
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Social Rapoxt

. Subject: Richard Kerr (D.0.B. _

PSNI Docs - annotation added by the HIA Inquiry

Discharged from Millisle Borstal 9.2.1979 and placed in Williamson House for one
monthe ' .

Ricﬁrd has been in care since 1966. He is the second eldest son of -a.nd.

who curreatly live in

Siblings:

Richie was taken into care when he was five years old hecause his parents couldn't
oope. fe was in Williameson House for many years and attended Harberton Special
School. The laest educational assessment of Ritchie was made in May 1977 and con-
cluded that he was capable of holding down a jobs

Tn July 1675 Ritchie was moved from Williamson House and went to live in Kincora
Hostel. He settled in well and obtained a job as a porter in the Buropa Hotel.
According to the warden in charge of Kinooray Ritchie was subdued and guiet during
his first year there. He stayed in every evening playingz cards and watching T.V.
It was only when two other boys joined the group that trouble started. It seems
also that at this time Richie cawe under the influence of two older men who took
him out quite a lot. One of these men had Richie as an ocoasional visitor to his
home.,

October 7th; 1977 Richie was charged with 17 instances of breaking and entering.

He was remanded in Rathgael. Ritchie appeared in court later that month and the
cage was adjourned. Richie went back to Kincora. Shortly after this Kincora
reported that Richie had stolen money from a member of staff. Richie returned to
Kincora that night but as the matter had been reported to the R.U.C. he was taken
into custody. Richie was sent to Rathgael to await court hearing. The case was
heard the first week in Tecember. Ty this time Richie had made at least one attempt
to harm himself amd in view of this "apparently suicidal behaviour™ Rathgael recom—
mended Borstal Training for Richie. Richie was seni to Millisle and hias father
immediately appealed against the sentence. The appeal did not succeed and Riochie
made another serious attempt on his life. He was held in Musgrave Park Hospital
until the end of Marche. His stay was protraoted because he contacted Chicken Fox.

Co
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: "+ ROYAL ULSTER CONSTABULARY
STATEMENT
LARNE Station  'P' Division - 197
Name: Richard Kerr | Age: 12 5 60
| (17 years)

Address: 236 Upper Newtownards Road, Belfast
Occupation: - Hotel Porter
Statement: I Richard Kerr wish to make a statement. I want someone to

write down what I say. I have been told that I need not say anything unless I wish
to do so and that whatever I say may be given in evidence.

Signed: Richard Kerr

Tonight when I was in the Highways Hotel with KIN 341 a.n!d KIN 340 piereee|

to make a telephone call to Kincora Boys Hostel, Belfast. here was too much noise

in the bar to f‘phone from there. I asked the girl in the reception if I could use
her 'phone. When I was in behind the desk making the call ’I saw a box of money
bags. I went away again but the money was still on my mind. I went back to the
toilets which is convenient to the reception desk. I looked in te the reception
desk and there was no body there so I took some of the money bags. I did this
about twice. The money was there for the taking, there was nobody behind the

reception desk. It was very tempting. I am sorry I done it. [R4INECY‘ NN =nd

KIN 340 had nothing to do with it.

I have read the above statement and I have been told that I can correct, alter
or add anything I wish. This statement is true. I have made it of my own free
will. ’

Signed: Richard Eerr

Time Commenced 3.05 a.m. Where tsken R.U.C. Station, Larne,
Time terwminated 2.40 2.m. P:=rpons present R/Con. H. Robinson
Day and Date Tueagday L.10.77. Signoture of

Officer D. Shortall

Certified dorrect.

Sergeant

Signature Signature

witnessed by Regervie Con. H. Robinson.

Use both sides if necessary. (If this is done, both sides of the form must be signed and witnessed.)

Form 38/36 (n)
11
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.ROYAL ULSTER CONSTABULARY

D DiVISION.  wvusversmiissrieisansessanesnssresmnesasne . Sub—Division

t
LARNE 94 ¥ovEMBER 1&(7
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Form 51/1

At 12,55 am on 410.77@ reported to
me that he had been assaulted by member§ of highways |Hotel Staff outside the

hotel a short time earlier.

On arrival at Donaghys Lane convenient to the hotel Il spoke to one of

mates whom I now know as Richard Kerr, 17 years, Hote]f Porter (Zuropa Hotel
incora House, 236 Upper Newtownards Road, Belfast. HEWasS seated in theé Tront
of a Fiat car in Donaghy's Lane. While I spoke to Kerr he was lifting money,
10p's, 5p's, 2P's and 1lp's off the floor and putting them 1 front passenzer
I/ compartment of the car. (This car -was- in fact hired I]olu’r; byw;f‘or the day).

-Along wlth-a.nd Constable Doherty I went to the Highways Hotel to 1nvest1iate

A few minutes later _Ass:.stant Manager , of nghways Hotel eame to
~the scene. He told me that money, and @pper huad been solen from the
hotel and that he suspected one of] mates, the youﬂlwhom he knew worked

in the Zuropa Hotel, Belfast. : : 11
[

By this time Kerr a.ndw}ad left with other policellto try and find their
peRry KIN 340 -years, nemployed labourer, He had
run away at the time of: the fight. Accompanied 2 ] ed

to the Fiat car and found £15.05 made up as follows of ‘silver and copper:
| .

10p - £3.60 E
op - £9.05 "
1p - £2.40 il

£15.05 || .

In the Police station later a,f'ter 1nterv1e«m-and I{err re the assault I

interviewed them re the theft. I obtained a statement from Kerr admitting the

theft of the money from the Hotel. !

It appears that the theft took place about 10 pm on 3:-;10.77. Kerr went to the
reception desk to make a telephone call, he saw the money, and returned later
when there was no one behind the desk and stole the m'o ey. Kerr states that
neither of his mates| oz-knpw anything abdut the theft. I do not
believe that they did as they would have left the Hotel sooner .

Whem“ras interviewed about the theft he stated verba‘lly after caution
"I need to steal money like that, there is a book:ﬂes docket for £400.
Kerr was out of the Hotel most of the nlght I thourﬂht that he was out at the

car". ;

UERL, -c not interviewed about the theft. He did not urn up that night in

Larne. I had Belfast Police interwview him about the '...Esa.ult

u-—.—h*«— = f == =

___.___,_.__.-
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them about the abuse at Kincora. I remember police officers who were friends

with Joseph Mains hit me over the head with a telephone book and said “what

have you been saying?”

23. Around this time my friend Stephen was sent to Rathgael. He ran away from Rathgael
and got a boat to Liverpool. He was caught and put back on the boat to Belfast and
he apparently jumped off the boat and died. I believe he committed suicide as a

result of the abuse he had suffered, we had previously spoken about commiitting

suicide together.

24. Eventually the "Irish Times" got hold of the story and that was when the investigation
started to happen.

25. 1 started to injure myself many times and I was sent to Rathgael again and placed at
Borstal, a home for young offenders. I was there when the police were

investigating the sexual abuse at Kincora. When I was there I was visited by Joe

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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at Kincora. -report refers to him settling in well and

obtaining a job as a porter at the Europa Hotel. This is
somewhat ambiguous because KERR obviously continued attending
school until aged 16 years and would have been at Kincora for
two years before taking up employment at the Europa Hotel.
According to-- from informaticon apparently gained from
MAINS - KERR was subdued and quiet during his first year at
Kincora. It was only when he came under the influencé of two

other boys that difficulties arocse. -is probably

referring to Stephen WARING and his _

friendly with KERR. Prior to Stephen WARING being lodged at
Kincora he had been r‘eceivingr tr‘ai‘ning at Rathgael Training

School following convictions with _in May 1974 for
stealing, and againin June of that year for similar offences.
The Rathgael Training School is an establishment that exists
for the purpose of providing training and guidance for boys

who have been convicted of ¢riminal offences' by the Juvenile

L

Courts. o

414, Stephen WARING's first contact with Kincora and
KERR took place in February 1976 on weekend release from

Rathgael and in August of that year he became a full time

resident at Kincora.

4

141
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_ROYAL ULSTER CONSTABULARY

N

Form 51/1

On 22.9.77 I wag Observer in the D.M,P. car accon

1p1 A |
................................................... Division ILRNE 4 nae Sub—Division
]AHN" Q"
.......................... L Station/Branch 2ndDecember,1 57? Date
FT AND TAMPERING WITH MOTOR VEHICLES|: -
SUBJECT  eceinsntnscsrnsnsnnrsnentnsmennsnsnnsssnnssssanpesnnsasanssssansrgnsssttanssssesesnarynss 51 ......................
STEPHEN WARING and RICHARD KERR I
........................................................................................... .: '.i';"""""""""""
l.
TO .oeTgeant tC Section e [
i
il

1pan1ed by Constable

McElhinney. At approximately 12.30 gem. I receiv
the Horbour Area in Larne and contact Mr.
Harbour Policeman. On my way to the Harbour via
I met_two youths walking along the side of the h
“of Belfast at a few hundred yards from the round
I stopped both these youths and asked them who t
were going. They gave me their names and addres
both in the Police car to take them back to Larn
check both boys out as to their names. and addres
identification on them. At this_noint the.Harbo
up alongside me. A man whom I know to be
Policeman, got out of this van and apnroached me.]
holdall bag. He told me that the two boys he had
see had entered a house on the Coastguard Road
something which he believed was this bag. On che
found it contained school books and belonged to

B e ol
whom 1 was going to have check out.

taking the bag out of the house on
denied all knowledge of this when

I then went to _the home of
found the front door to be onen and the inside dgor Jus 18 %o

be ajar. I went inside and found the place to be|in darkness. I +then
called out but no-one answered. I had a look around and could see nothing
irregular. I then went out to the car and had both boys conveyed to Larne
Police Station where we arrived at 12.50 s.m. I éscertalned that boys -

Richard Kerr and Stephen Waring - were from 236 léwtownards Road, Belfast.,

At approximately 1.00 a.m. I called round again thp the home ofm
#m by this tile was af|home. T asked TOM
e found enytning irregular about the house and then when he told me '

there wasn't I produced the holdall bag and asked him if he recognised
it. He said he though it belonged to his daughtel L I handed this bhag to
him and he ascertained that the bag did indeed bvlonp to his daughter.

He said that his daughter leaves her bag at the «ottom of the stairs in
the hallway every night ready for School in the 1ornmps. See attached
Statement of I then went back to thr‘Pollce Station and

arranred transport for the bovs to be taken back'to Belfast., Doth boys
were collected by a_of Rathgael Training Centre.
[ ] .-

red a call to go to

the Harbour Highway
ghway in the direction
?out at Ship Street.
ey were and where they
‘ed and I then put them
LPollce Station to

es asreither had any
T patrol van pulled

,He was carrylng'a black
called us earlier to
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0CD-29-(99 pages) 435-78 Commander Mullan, R.H.
Mr Blackburn, B.L.

o

Sub ject:~ djourmnents - Belfast Juvenile C.om"t

(1)  Stephen Waring
1'2)' Richard Kerr,

R o= (3 _ - M

IN-117574

-
s

-
. -
n;:d.s_‘?.na.d,..BaJiaa.t.

(1) o ‘ I

I

(5) ‘ i

Il

' lf (6)- ' , g i

Sub Divisional Commander,
Mountpottinger

Please note, the case(s) against

[ POLICE OFFICE

' JUVENILE SECTICM
- 140CT977

} AU.C. TOWNHALL STREET

BELFAST

BTl

Listed for hearing at Belfast Juvenile Court on this date

have been asijourned to 21 Ootober 1977 in custody :I.n Ratheéel
IFI"
" Rcason(s) for adjcurnment Police enquiries oont:l.uuing K
. . VL
i
o,
_ : Raguired
Lo | ol
D/C Soully '+ Strardtown i t'}Yea

and othe:;a as known 7

The Esoort should be made

T

aware that Kerr ?'out?

Files retained at this office, hingelf to=-day in the ce_l.l.s with a rasor he
" brought from Rathgael. He ghouldd be thoroughly
searched by the Escort barore being aken over at

John Hammond Rathgael on 21.10.77.

Inépector = Juvenile Court

OFFICIAL-SENS‘ITIVE-PERSONAL
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STATEMENT  CONTINUATION PAGE

Form 38/361a}

STATEMENT OF: RICHARD KTRR CONTINUATION PAGE NO: 3.

his flat, that he knew about my hreak-ins and alsc zbout Mr McOrath's
behaviour. I thought by making these threats he would come and help me
beceuse he would be scared. I never intended to tell but just to put
pressure on Joe Mains to help me. The Belfast Juvenile Court after I was
a few weeks on remanl in Rathgael Training School sentenced me to Borstal
Training. In Woburn House I became very friendly with Billy Zdrmonds the
Medical Orderly. He knew that I had no one to turn to and tﬂat I got no
vists and no presents. He treated me different from the othsr boys by
giving me things and letting me do things that he would not let the other
boys da. ifter 1 was released from Borstzl in February 1979 Mr Edmonds
visited me twice at the Park Avermue Hotel where I was staying and had drinks
with me, He called with me once at the Pishops Court Hotel, Upper Newtownard
Road. These visits happened between February 197¢ and May 1979. I went
to Preston in May 1979. While I was in Borstal I was‘ visited twice by Joe
Mains, I wrote two letters to him askipg him to come and see me whick he
did. T told -in the Borstal Reception that Joe Mains had come
once dressed as a church minister. This is not true becazuse it Was-
-who is in charge of _who came dressed in this way.
We were not allowed visits in Borstal during the day time and -thought
if he came dressed as a minister he would g2t in., He got in and he told me
that why he came was to see how I was getting on. I did not ask him to
visit me. I was in about four months at this time. I moved to Preston
in May 1979 and - my_gave me money for the fare.
Before I left Northern Ireland and during the time I was in homes and other
institutions I 4id not meke any complaints about indecent behaviour by
anyone to any members of the welfare. There were no complainté to make.

I only made the threats I have referred to to Detective 3cully, ¥rs Gogarty
and Mr Morrow my Socilal Workers. In May 1979 I moved into my - house

I - - -
o |

SIGNATURE of STATEMENT makeR. ... (Sgd.) Richard Kerr ..
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OCD-18-(248pg) Kincora Phase | Part 111 EXHIBITS A - Box 15 ‘ |
— “r. durphy stated in his report thst he found F_i?;h:twemotj_opally unstzble, That '
Richie's attitude was indifferent snd that he,Richie) Telt that he would servé the "
full two years because he fully expected to get intd tro_uble during training, '
docl, ReNW - Adfed Jaﬂ Phe NIOn B h Cane
ol b pordd be ki ho S Y sref
20 plow £ e dowd K  Goweh decidi K Qbort Ao

C-_, Because of this attitude Mr. Murphy felt that.Richie was not the most ‘suitable
’ ; candidate fox: Borstal'training, yet he stated that on reading his case file he
{' found himself 'In gsupport of the training school headmasters report -which
¥- recomnended that Richie should Stay in Borstal. - = - : .

L T

Accordingly this was the recommendation to the court. _

Sccial Services had been very conscious tﬁat Richie"?. app‘eal night succe.ed and
we had therefore made some considerable efforts to see that accommodation and
| work would be available to Richis if he were to be discharged.

We had worked closely with ¥.I.4.C.R. 0. in trying to find accommodation for
Richie but to no avail, '

Eventually we contacted the working boys hostel in Craigavon and it was agreed
that they wohld look sympathetically at his case, but insisted that a case
conference should be set up, if the appeal succeeded,

In the meantime, we had arranged for Bed & Breakfast accormodation for Richie. in
a Guest Nouse in Botanic Avenue.. Ve had also been in touch with the Employuents
Officer of the special care serviee in Yellington Park, who agreed to try to find
enployrent Ffor Richie and thought that the prospects were quite good.

On the day of the appeal, the senior sccigl vorker concerned was in court, however
the report for the court was done by the probation officer and handed in on his
behalf,

However, the magistrate felt that the decision talien in the previous court was the
correct one and upheld the sentence. Richie was taken bacl to [illisle and re—
admitted to the closed secction where he was to remain until the authorities felt
that he-was ready to be released to the open part of the Borstal. '

 On that’same day, and obviously as'a result of the outcome of the court case,
Richie 'made another more serious attenpt on -his life. - This time zlass was used
from the window of the cell to slash both wrists and one leg, The danz@e to the
leg vas fairly serious and skin ‘grafting had to be ‘carried out. Richie was tzizen
isnediately to the military wing of Musgrave Pari: Hospital vhere he was held until
31st Harch, 1978. The long delay was caused by the fact that he contacted chic-en
rox while there and was unable %o have a skin graft until this had been cured.
e had great difficulty in gdining admittance to the hospital to see Richie ahd on
one occasion the Senior Social Vorker and I were held up for over two hours while
attempts were made to' contact outside police units who were to conie in and search
us. The Probation Officer'who‘wasidEaling with Richie's case was slso off 111,
hovever we were in close touch with the Senior Probation officer, Mr. Fred Cackett,
. vho also happened to be the person dealing with liason between the Probation Bervice
: in-general and the Borstal authorities. ‘ :

Although I had several converaations with the officers in charge of both the open
P and closed sections of Millisle regardaing Richie, it was felt that in the circurn—

stances - Mr, Cackett was the best Person to liase with the Borstal authorities on
i 0 R . - e S T R T T i .-
L. . his be.h’alf. ~.‘-._.‘:.‘$f...-3“-+a--fme?» el e AL e Eha Lt ' .

- .- . -, . - b . e uwh e
R T ara, - - IR LR L
i ] TR i ¥ - . e e i i

Saa

3 - T .({id'h'ai‘fe"'"a" conversation with 'Ifigjﬁ-%' thy on the day following Richie's admittance
Xl to Musgrave Park. Mr. Murphy appeared very concerned about the boy. He stated

3 that he regretted thé lack of psychiatric Borstal accomodation in N, Ireland, -
! which would have been suitable for the boy and that he doubted Richie's ability

Ly . to complete & borstal sentelice, ‘'His’ exact words were that he was now "lgoking .,

] - for kRelp".in how "to"'deal 'with"the Zﬁt‘u&iﬁj‘bﬁ;’?-'ﬂ- AR pre e Ty
. ! - B - . A . »- i P —4-: ., = E ..r’rl - -' TRaBEE b 13 7 ¢ - - T T va. L Yp ; 5 “.:r?—:z,_l;.;Jlr‘ NG
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(a]

STATEMENT OF; RICHARD KERR CONTINUATIGN PAGE NO: 2.

go there for the Country and Western music. I went cut with these older men
because I had no friends and I knew them from their wisits to Willizmson
House. There was no other reasom ~ just as friends. They phconed me fo
Kincora arnd made the arrangements to go out. I had no prior arrangement
with them. While I was in Kincora from July 1975 to Fovember 1977 I looked
on Joe Mains as a father. I was very fond of him. When I was doing break-ins
he said to me that he knew I was doing them. He asked me to iteli him the
whole story about the break-ins and I told him part of it, that is about
doing some break-ins. I mean by break-ins, brezking into houses and
stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the kostel told me that he had tried it

on them., Some of these boys are — KlN 46 _l!

-nd a boy named HIA 533 MeGrath used to play aroumd with

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to

him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in

\

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ... Richard Kerr .. ... /
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

‘orm 38/36(al

STATEMENT OF: MR JOHN WILNOR SWANN CONTINUATION PAGE NO: 2

fifteen months after discharge from the reception unit. I remember he

(Mr Mains) brought in some sweets and various other similar items for
Richard. I remember this guite clearly because Mr Mains told me that he
was very concerned about him and that he was very keen to have Richard
back at Kincora. It is not unusual for hostel warders to visit any of the
boys in the reception unit. On 21lst October 1977 he was discharged from
court to Kincora Hostel. He was again sent to this unit on

7th November 1977 by Detective Chief Inspector Bell of Strandtown RUC

for theft. He appeared at Belfast Juvenile Court on 8th, 16th November 197
and on the 7th December when he was remanded for a borstal report to
Rathgael on the 21st December 1977 when he was sent to Millisle Borstal.
During this period with us he returned from court on the 7th November 1977
with self inflicted wounds to his wrists, this was caused by apparent
depression. Be was seen by Dr Clenaghan our visiting consultant
psychiatrist who submitted a report for the court on 2lst December 1977.
On one occasion when he was last with us I was informed by one of my staff
that a razor blade had gone missing. I contacted the court immediately

as Richard had already gone to court and a search of him revealed the
razor blade, On return to the unit that evening Richard told me that he
was very depressed firstly because of his close friends Stephen's death
and secondly that he had little te live for. He had no gualms about
committing suicide but attempts made up until he left us on

21st December 1977 revealed nothing more than severe symptoms of attention
seeking., My impression of Mr Mains when he visited Richard was that the
relationship between them was closer than normal tharn a staff/boy
relationship and this was borne out by comments by my members of staff

who knew Richard and worked in his unit. Notes of admission dates are

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ..tSgd) J W Swann
Signature witnessed by R J Parry D/C ) USO
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STATEMENT - CONTINUATION PAGE

ki it et e %
STATEMENT OF: HELEN PATRTCTA GOGARTY  CONTINUATION PAGENO:_ >

to Mr David Morrow, Senior Social Worker attached to Mulholland Terrace.
It wvas during Ricbard's court appearances that I came in contact with
D/Constable Seully of Strandtown Police. During conversations with Mr Scu
e he expressed concern about the general situation in Kincora Hostel. He
mentioned the fact that boys were out of contrel and when they disappeared
from the Hostel at nights their disappearances may not have been reported
to the pelice until the following morning making it very difficult for the
police to act. It vas only when I got the feeling that Mr Scully was tryi
) to indicate to me that there was something more going on than bad manageme
of the Hostel that I put an open question to him "Ritchie seems to have a
very close relationship with Joe Mains?" He replied, "That it was indeed
a very‘close realtionship™. I understood from this respense that in Mr
Scully's opinion the relationship between Ritchie and Joe Mains waas someth
more that would normally exist between a client and a Residential Social
Worker. At one of the court remands before Ritchie was convicted of these
charges I visited him in the police rovom in the court in Chichester Strest
Ritchie didn't want me and asked, "Why isn't Joe Mainsg here?" He was
reluctant to discuss his circumstances with me. Around this time I visits
Ritchie on two occasions in Rathgael while he was on remand. The only
verbal response I got was, '"Where is Joe Mains and when is he coming to se
me and when an I getting out?" He seemed to be looking for confirmation t
bhe would get back to Kincora., I discussed Ritchie's case with Mr Morrow
and Mr Mains on several occasions. I did not discuss my suspicions about
Ritchie and Mains with Joe Mains. I reported these suspicions to David
Morrow and Mr Gordon Higham., What I reported was my coaversations with
D/Constable Scully and my meetings with Richard Kerr and also my feelings
on the matter. I was teld by David Morrow that there was an enguiry going
oa by the DHSS and the polite., I should say that I questioned Ritchie aft
the mecond occasion he was arrested for stealing £80 from the Hostel about
allegations tzat men called at the Hostel at nights arnd took him up the
Antrim Coast.; I'm not quite sure but I think it was D/Constable Scully

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ...(.§§§.°..?...ﬁf!:?.‘.‘...!??i?.’.‘.ﬁ?.’.... R
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D/C SCULLY
BY MR SHEIL

Q If you look at the list, if you look at R.20 and R.35, do you see
the names of the two youths you went to visit on 4 October, 1977.
A R.20 is correct. R.35 is not.

Q It's not correct?
A No.

MR KENNEDY: I think the second person to whom you wish to refer is deceased
and I think he may have already been mentioned and given a different number.

MR SHEIL: Well as long as we know who we're talking about. What is the
correct number Mr Kennedy? :

MR KENNEDY: R.37.

MR SHETL: R.37. Now prior to that visit on 4 October 1977, did you know
that the Superintendent in charge at the Hostel was Mr Joseph Mains?
A Yes I knew Joseph Mains and I knew Raymond Semple.

Q And prior to that visit on 4 October 1977, did you have any suspicions
about Mr Mains in relation to homosexuality?
A I had, yes,.

Q And would you just tell the Tribunal what exactly was the nature of that
suspicion and what it was grounded upon?

I Well for a long time I had seen hlm in the company of a very well known
homosexual

And is that R.2 on the list?
That is correct.

= 0

Q But apart from seeing him in the company of R.2, had you any evidence
at all to ground that suspicion?
A No evidence, just suspicion.

Q At that stage did you know that R.2 had been a former resident at Kincora:
that was in Qectober 19777
A HNo I did not, no.

Q@ Had you had occasion prior to October 1977 to go to Kincora from time to
time about various police enquiries?

A That is correct. AT times some of the lads had got involved in trouble
and I had to call there in the line of duty.

¢ During the course of those visists and other enquiries, had anybody at
any time made any complaint to you about any homosexual conduct either by
the staff or by any other residents of the home?

A None whatsoever.

Q Turning to the morning of Y4 October 1977, when you arrived there to see

R.20 and R.37, in relation to R.20 if I may concentrate upon him for a moment -
was he about the Hostel or was he still in bed when you called? _

A He was still in bed. I spoke to Semple. He was the only person who was there.

Q Semple was the Deputy Superintendent?
A He was the Deputy Superintendent, yes.

Q@ And did he say anything in relation to R.207
A He told me that R.20 wasn't long in bed, that he had come in at 7.00 a.m.
very much under the influence of drink.

" OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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)2 BY MR SHEIL

Q Did he then go off and waken R.20 and bring him down to you?
A He did yes. .

Q And did you then bring R.20 and R.37 to Strandtown Police Station?
A Yes. T detained them and took them down to Strandtown C.I.D. Office.

Q Dealing with R.20, did you question him in relation with the burglaries?
A T did.

Q Did he ask at that stage for anybody to come and see him, or to get in
touch with anybody on his behalf?

A He wasn't very long in the Station until he asked for Mr Mains to be
rung and informed that he was there and that he wanted to see him.

Q@ Did he ask on a number of occasions throughout that day to see Mr Mains?
A Mr Mains was contacted and he said he'd be there at lunch time. He didn't
turn up at lunchtime. There were two telephone calls made altogether. On
the last occasion it was about half-past-one, two o'clock and I said that

Mr Mains would be done later on and he said - "He'd better",

Q When R.20 said to you that "he'd better", what did you understand from

that? . '

A He was very vehement in the way he said it, a threatening attitude. He
actually wanted to speak to Mr Mains on the phone and I wouldn't let him.

Q Did you become suspicious at that stage by reason of this comment?

4 It was the first time I had met R.20 and his whole mannerisms led me to
a buspicion,and I asked two other C.I.D, men to go in and have a look at
him as well and see what they thought of him because he was effeminate and
had the hallmarks of a homosexual.

Q@ Did Mr Mains then eventually arrive down at the Police Station?
A Yes. He came down about half-past three/four o'clock in the afternocon.

Q And did R.20 request to see him 1n private, that is in the absence of
any Police Officer?

A As soon as he came in he asked to see him in private. I granted this .
He spoke to him and then there were statements taken in relation to the
series of crimes which I had detected.

Q 1In the course of your digcussions with R.20 and your investigations,
eventually terminating with statements taken from him, did you ask R, 20
if he had any complaints to make against anybody in Klncora either staff
or residents?

A That is correct.

Q And what reply, if any, did he make to that?
A He said he had no complaints whatsoever.

Q And did you then eventually take R.20 and R.37 down to the Station?
They were at the Station at this stage were they?
A  They were at the Station, yes.

Q Were they detained overnight there, or elsewhere?
A I formally arrested and charged them at about 8.30 that night and conveyed
them to Rathgael Training School.

Q@ And then on the following morning, 5 October 1977, did they both appear at
the Juvenile Court in Belfast? )
A Both appeared at the Juvenile Court in Belfast on the Following day,
5 October 1977.
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Q On that morning when you were down at the Juvenile Court, did R.20 say
anything with regard to whether or not Mr Mains was going to attend the
Court? Can you recollect?

A I went to Rathgael that morning and conveyed both to the Court and as soon
as 1 saw R.20 he demanded to know if Mr Mains was going to be at the Court.
He actually wanted me to go via Strandtown and ring him and make sure he
would be at the Court because he wanted to be bailed out into his custody.

Q Did Mr Mains appear at the Court on that date?
A No he didn't.

¢ What was R.20's reaction to his non-appearance?

A He was very angry and annoyed and at the Court,when a further remand was
given, he demanded to see me in the back and demanded me to go and ring Mr Mains
to bring him down to the Court because he wanted to get out into his custody,
back into Kincora again.

Q What was your feeling about his returning to Kincora on that evening,

5 October 19777

A Prior to the case being heard I had gone to the Prosecutor. I didn't want
him to be put back into Kincora and I asked the Prosecutor, Inspector Hammond ,
to oppose bail to Kincora and to have them remanded to a Training School.

Q Well although it might be self-evident, why was that, why were you unhappy
about his going back to Kincora?

A I was very unhappy about Mains and R.20 and the attitude that R.20 was
taking towards Mains.

Q , Could you just spell out what was in your own mind. Although it might
be self-evident but for the record, what was your concern?
A That there was something going on between R.20 and Mains.

@ When you say "something' do you mean something of a hcomosexual content?
& That is correct.

Q Were they remanded then to 14 October 19777
A They were remanded in custody, yes. They again appeared at Belfast
Magistrate's Court on 14 October 197T.

And on this occasion did R.20 again demand that Mr. Mains be sent for?
Yes, and Mains refused to come to the Court,

=0

Q Did he indicate to you at that stage whether there was any implied threat
in the way he was putting it, that Mains should come to Court?
A  He did yes.

Q@ Can you recall just exactly what it was he said? What was the phrase he used?
4 Tt was more or less - "He better, or I'll tell all™,

Q Did you ask R.20 what exactly he meant by that?

& Yes, ACtually in the cells I put it to him if he had any sort of relationship
with Mains and he laughed at me. I told him I had tried to contact Mains but
Mains refused to come. He was very, very angry, very angry,

Q Did you press him then as to what exactly he did mean, that he would "tell all',
Did he eventually tell you something about something that had happened between
himself and Mains? '

A Yes, he said that he would tell the people that Mains gave him Sherry in his
private quarters late at night.
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Q On that morning when you were down at the Juvenile Court, did R.20 say
anything with regard to whether or not Mr Mains was going to attend the
Court? Can you recollect?

A I went to Rathgael that morning and conveyed both to the Court and as soon
as 1 saw R.20 he demanded to know if Mr Mains was going to be at the Court.
He actually wanted me to go via Strandtown and ring him and make sure he
would be at the Court because he wanted to be bailed out into his custody.

Q Did Mr Mains appear at the Court on that date?
A No he didn't.

¢ What was R.20's reaction to his non-appearance?

A He was very angry and annoyed and at the Court,when a further remand was
given, he demanded to see me in the back and demanded me to go and ring Mr Mains
to bring him down to the Court because he wanted to get out into his custody,
back into Kincora again.

Q What was your feeling about his returning to Kincora on that evening,

5 October 19777

A Prior to the case being heard I had gone to the Prosecutor. I didn't want
him to be put back into Kincora and I asked the Prosecutor, Inspector Hammond ,
to oppose bail to Kincora and to have them remanded to a Training School.

Q Well although it might be self-evident, why was that, why were you unhappy
about his going back to Kincora?

A I was very unhappy about Mains and R.20 and the attitude that R.20 was
taking towards Mains.

Q , Could you just spell out what was in your own mind. Although it might
be self-evident but for the record, what was your concern?
A That there was something going on between R.20 and Mains.

@ When you say "something' do you mean something of a hcomosexual content?
& That is correct.

Q Were they remanded then to 14 October 19777
A They were remanded in custody, yes. They again appeared at Belfast
Magistrate's Court on 14 October 197T.

And on this occasion did R.20 again demand that Mr. Mains be sent for?
Yes, and Mains refused to come to the Court,

=0

Q Did he indicate to you at that stage whether there was any implied threat
in the way he was putting it, that Mains should come to Court?
A  He did yes.

Q@ Can you recall just exactly what it was he said? What was the phrase he used?
4 Tt was more or less - "He better, or I'll tell all™,

Q Did you ask R.20 what exactly he meant by that?

& Yes, ACtually in the cells I put it to him if he had any sort of relationship
with Mains and he laughed at me. I told him I had tried to contact Mains but
Mains refused to come. He was very, very angry, very angry,

Q Did you press him then as to what exactly he did mean, that he would "tell all',
Did he eventually tell you something about something that had happened between
himself and Mains? '

A Yes, he said that he would tell the people that Mains gave him Sherry in his
private quarters late at night.
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Q Was he sent to borstal for three years?
A I asked that the cases pending from 21 October be dealt with, and

all were dealt with on that day, and he was sent to borstal that day.

Q If I may go back to October 1977 when R 20 and R 35 first came

to your attention, you have told the tribunal about your concern, having
met R 20, that he had some homosexual tendencies, that you had some
suspicions about Mr Mains, and that you were concerned there might

be some connection between R 20 and Mr Mains of a homosexual nature,

Did you discuss it at this stage with any colleague at the police
gtation?

A Yes, I discussed it with the head of Juvenile Liaison Branch,

Sgt Sillery, Chief Inspector now.

Q He will perhaps elaborate to the tribunal on exactly what that
liaison branch was, but will you briefly tell the tribunal what it was?
A It was a pilot scheme that had just been set up in part of

Belfast to deal with juveniles who had never been in trouble before, and
if they did get in trouble they would be dealt with by the Juvenile Liaison
Branch rather than be taken to court.

Q Did you tell Sgt Sillery of your suspicions about Mr Mains and
about R 20 and that you thought there might be a connection between the
two because of the threats he appeared to be making about Mr Mains?

A That is correct.

Q We know that on 14 November 1977 Mr Scoular and the last witness,
Mr Higham, called down at the Strandtown Police Station. Were you there
at that time? '
A No, I was not there that day.

Q Do you recall subsequently on 5 December 1977 you and Sgt Sillery
went to Purdysburn Hospital to see Mr Scoular?

A Yes, we went to Purdysburn fto his office.

Q Can you recollect who was there apart from Mr Scoular?

A No, there were just the three of us.

Q What exactly did you say to Mr Scoular, yourself and your colleague
Sgt SBillery? What was the discussion that took place?

A L wanted to speak to Mr Scoular regarding my disquiet at Kincora,

and also to inform him, which he had already learned from Sgt Sillery,
of the number of times boys had been caught committing offences, their
late hours, etc.

Q So there were really two aspects of your concern. One was about
the spate of burglaries and petty crime from Kincora, and the other was
your concern that there might be some homosexual activity going on?

A Yes, homosexual activity between R 20 and Joe Mains.

Q Did you specifically refer to Mr Mains?

A Yes.

Q What if anything did Mr Scoular say with regard to Mr Mains?

A He said he could not believe that about Mr Mains. The only member
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go there for the Country and Western music. I went cut with these older men
because I had no friends and I knew them from their wisits to Willizmson
House. There was no other reasom ~ just as friends. They phconed me fo
Kincora arnd made the arrangements to go out. I had no prior arrangement
with them. While I was in Kincora from July 1975 to Fovember 1977 I looked
on Joe Mains as a father. I was very fond of him. When I was doing break-ins
he said to me that he knew I was doing them. He asked me to iteli him the
whole story about the break-ins and I told him part of it, that is about
doing some break-ins. I mean by break-ins, brezking into houses and
stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the kostel told me that he had tried it

on them, Some of these boys are - KIN 46 _-

-nd a boy napmed HIA 533 MeGrath used to play aroumd with

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to

him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in

\
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stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the kostel told me that he had tried it

on them, Some of these boys are - KIN 46 -
-nd a boy named HIA 533 MeGrath used to play aroumd with

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to

him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in
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20. I do not know how many other boys in Kincora were abused, but I know my friend
Stephen was. There were also boys there who I believed were plants as they
seemed not to fit in. They were two brothers aged around 18 or 19 and I now
believe they may have been placed there by the security forces or security
services to keep an eye at what was going on. Although I remember their names
I would not like to name them in this affidavit in case I am incorrect and being

unfair on them. I also believe that some of the other boys were paid off so they

wouldn’t talk.

21. The abuse stopped when I ended up in a Courtroom due to being charged with theft,
and sent to Rathgael remand centre. Around this time I stood in the Courtroom
and told everybody I would tell everybody what was going on in Kincora if
Joseph Mains did not come down to the Courthouse for me. I believe this
happened in November 1977. This was later reported in a newspaper article by

Peter McKenna published on 24t J anuary 1980 which is exhibited to this affidavit
[RK1 Tab 1].

22. 1 also remember in 1977 being in a police station off the Holywood Road, and telling
them about the abuse at Kincora. I remember police officers who were friends

with Joseph Mains hit me over the head with a telephone book and said “what

have you been saying?”

23. Around this time my friend Stephen was sent to Rathgael. He ran away from Rathgael
and got a boat to Liverpool. He was caught and put back on the boat to Belfast and
he apparently jumped off the boat and died. I believe he committed suicide as a

result of the abuse he had suffered, we had previously spoken about commiitting

suicide together.

24. Eventually the "Irish Times" got hold of the story and that was when the investigation
started to happen.

25. 1 started to injure myself many times and I was sent to Rathgael again and placed at
Borstal, a home for young offenders. I was there when the police were

investigating the sexual abuse at Kincora. When I was there I was visited by Joe

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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Q Did you have any further discussions with any of these people about
Kincora? .
A It would be difficult to say ''no™ because there was an on—g01ng working

_relationship with some of the people in the district, but not directly
about Kincora.

Q Had you ever received any complaints from those in your care who

were placed in Kincora about the sexual behaviour or misbehaviour of the
staff there? :

A No. I had a number of boys placed in Kincora from 1974 through until
that present time, the last being R37, and at no time did any boy make a
complaint about any sort of homosexual behaviour or any sort of —-—

THE CHAIRMAN: What was the review procedure to be?

A Again, we compared that to other hostels and to the review

procedure possibly within Rathgael at the time. Boys were set on a regular
review, whether it be monthly or bi-monthly, and the field social worker,

in other words the placing social worker, would review cases with the hostel
staff and the district staff, This had been going on, but to formalise
that more, I have minutes in R37's file that a review had taken place in
Jine 1977 on R37.

Q That would be the field social worker and the head of Kincera, or
wherever the boy was?
A Yes, and in R37's case it involved the school as well, There wvas

the home links teacher as well, but this was to formalise more the review
procedure at Kincora, so that mainly boys' behaviour could be monitored.

MR LYNCH:Did R37 ever give you any reason to believe that he had been abused
sexually in Kincora?

A R37 made no comments at all aboul abuse of any sort.

@ Was he the sort of boy who would have confided in you if he had had

any complaints? Was he articulate?

A Yes, I had known R37 and the family of R37 for some time. R37 returned

to Rathgael on that remand period quite of his own free will., In some ways
he likedRathgael too much, in that sense.

Q What ultimately happened to him? -

A R37 absconded from the school on Frlday,25 November 1977, and went to
Liverpool with his _ They were arrested when they were
disembarking from the Liverpool boat and then placed back on the boat when
it turned round to return to Belfast.

Q Were they accompanied?

A They were not accompanied. Then on Sunday, 27 November 1977 there
was a report from Musgrave Street police that R37 had been lost overboard, €
that the ship had carried out its search procedure off the Isle of Man,

and that R37 was now presumed drowned.

Q Did you attend the subsequent Board of Trade inguiry into that
accident?

A I did. That was on 9 February 1978,

Q Do you know what the official finding of the inguiry was?

A There was a Mr Winkle who presided, and the official finding was

“Lost at sea, killed or drowned as a result of a fall from the vessel".
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out of the report. Mr Morrow's evidence was that he gave Mrs Gogarty thig
advice firstly because there was very little substance to the matter at
that stage and he was not prepared to have it committed to a Socisal
Services file; and secondly because files in the Falls Road office were
not secure owing to frequent break-ins. We consider that D/Con Seully's
suspicions, which we believe Mr Morrow and Mrs Gogarty shared, were
significant and relevant to R20 as a social work client and that their
involvement in the consideration of those suspicions should have been
recorded by them, if necessary on a sub—file to be kept in more secure

premises.

Mrs Gogarty's report did refer fo a suicide pact between R20 and R37 which.
R20's 1980 police

statement indicated that he and R37 agreed that they would commit suicide

had been made known at some point to Mr Morrow.

if they were arrested for the burglaries which they had committed. R37
absconded from Rathgael Training School on 25 November 1977 and went to
Liverpool with his brother. They were arrested on arrival, put on the
boat to Belfast aund, in the early hours of 27 November, R37 was lost
overboard. R37 had been drinking heavily on the boat and had threatened
to commit suicide. He climbed onto the boat's railings, was restrained,
but later climbed onto the railings again, fell into the sea and was lost
A Board of Trade Inquiry found that he was "lost at sea, believed killed
or drowned following a fall from the vessel™., R37's brother wmade a
statement to the police to the effect that R37, with whom he was very
close, never mentioned anything with a homosexual connotation and that he
believed R37 committed suicide due to a combination of being drunk and not;
wanting to return to Rathgael. There is, therefore, no evidence that
homosexual misconduct had any relevance to the death of R37. 1In this
connection it is worth nmoting that Mr Morrow's March 1982 Terry Inquiry
statement corrected his February 1980 police statement which had indicate
that R20 had accompanied R37 to Liverpool. 1In his 1982 statement

Mr Morrow said that he had repeated what R20 had told him. The "Irish
Times” of 13 January 1982 carried an article which referred to the death
of R37 and said "It is known that the boy who jumped from the Liverpool
boat had also complained to a senior social worker about homosexual
offénces at Kincora when he was admitted to Rathgael. This social worker

took the complaint to his superiors and was told that a high-level inquiry:

174
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into Kincora was already under way". There is no evidence that R37 nade
any complaint about homosexual activity at Kincora. We consider that this

reference confused R37 with R20.

4,198 We have already referred (pavragraph 4.185) to the evidence relating to a
possible directive, in late 1977, to the effect that R20 was not to be
sent back to Kincora. Mr Morrow's evidence also raised the possibility of
a similar directive at a later date. At points in his evidence he

appeared to link this with Mrs Gogarty's report, at others to R20's

release from Borstal iIa early 1979. He was not categorical as to the
source of the directive but mentioned as possibilities Mr Robert Blair,

Principal Social Worker (Fieldword Services) for the District;

Mr Brian Coulter, who was Mr Blair's predecessor; and Mr Joseph Dunne,

APSW in the District. Mr Blair gave evidence ﬁhat he neither received or

passed on any directive about Kincora. Mr Coulter submitted a statement

to the effect that his tenure as PSW ended on 31 January 1978 and that he
neither gave nor received any directive regarding R20. Mr Dunne provided

a statement to the effect that he was not employed in the Falls Road sub-

office until February/March 1978 and that at no time did he receive a

directive or pass one on to Mr Morrow. He did say, however, that during

1978 Mr Morrow had mentioned that Kincora was under iavestigation but that

no formal discussion took place. The evidence as to the timing and source
of any such directive is not sufficiently clear to establish what actually
occurred. What 1s clear is that Mr Morrow regarded Kincora as an
unsuitable placement for R20 and that he acted on that conviction.

4.19% R20 was released from Borstal on licence on 9 February 1979. In the

period preceding his release, it had become apparent that there was a

difference of opinion between the Probation Service and the Fastern Board

as to which agency was formally responsible for finding him accommodation.

The Board placed him in Williamson House, a home in North Belfast, as a

stopgap measure immediately following his release. Mrs Judith Kennedy, a

Social Worker based in the Falls Road sub—office of the North and West

Belfast District, had taken over the case file of R20's family from

Mrs Gogarty in September 1978 but had not taken on R20 as a client because

he was in Borstal. Nonetheless it was she who, de facto, assumed the

responsibility for finding R20 accommodation although the records show

that the Board regarded this as a Probation Service respomnsibility and

subsequently received a legal opinion to that effect. -gave
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_ He offered me a boarding room in his house if

I got & job. I got 2 job in 2 hotel and moved into |-house in
September 1979. I pay him £15.00 a week rent. He bought me a watech for

Christmas. There is nothing going on between him and I. Back in 1e78
_who had been in Borstal told me that {here was something in
the Belfast Telegraph about homosexual play acting in XKincora. I did not
see this in thes Belfast Telegraph but I believed what he said because I

knew it was going on. I met Stephen Waring in Kincoraz Hostel. He came
there after me. I think he came to Kincora in 1977. He and I got involved
with a KIN 274 who was also in Kincora. I planned the
break-ins that I have referred to and Stephen and I helped him to carry

them out. Stsphen and I felt we were under pressure from KIN 274

we decided if we were caught we would go to Lonmdon, take a lot of_ drink

and then take an over dose of tablets, We were intending to commit suicide,
It was Stephen who suggested suicide. I did not go to Londomn and I didntt
go out drinking with him or take tablets. We were both in Rathgasel Training
School when he escaped and I heard a short time later that he was supposed
to have jumped overboard on the Liverpool boat. Since Stephen's death I
have slashed my wrists on seven occasions. Once in the Court, twice in
Rathgael and four times in Borstal. Once I was serious, that was in Borstal
in a cell. The remainder I was not serious about suicide but only wanted
attention for I was erying out for help. I got hogpital treatment on each
occasion. I was questioned by Mr Morrow and Mrs Gogarty about threce times
my rezson for going withl 340 a.nd I just said what I
have told you. They also asked me why I was mo close to Mr Maing., I told

them that I loocked on him as a fatheroK
R
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sction was taken and Edmonds remained at Millisle Borstal."

. Part II 355. Duncan Mark McLAUGHLIN, Governor of HM Borstal, Millisle, .
Pa;e 178 states that shortly after Edmonds was transferred to the Borstal'
he was 1nformally ‘told by Dr Elliott of his susplclons regardlng
‘Edmonds, however, it was emphaslsed by Dr Elliott that he had no
preof of any homosexual behaviour and therefore no action could be’

taken.

' Pages 62 - 65 356. When Richard Kerr was 1nterv1ewed on 25 February 1980 he
7 made references to a close relatlonshlp with Edmonds who was .
_Hospltal Orderly during which time Kerr was detained in Borstal
~at Millisle. '

257. Kerr did not make,any‘specific allegations however and
police decided to pursue the relationship and interviewed Edmonds
on 10 April 1980. - -

Pages 179 - 181

. Part III .
_Exhibit No SGP/3 and McGladdery and a statemen* after caution was recorded by these

Pages 345 - 347 officers.

358. The interview was conducted by Detective Constables Preater

359. In his statement Edmonds says that about six weeks after
Kerr was admitted to Borstal 21 December 1977, he commltted an
-act of gross 1ndecency with him in the surgery. He also admits
'that on two occasions subsequently he attempted to masturbate Kerr
but was unable to do so because of Kerr s physical condltlon ie his,

pen1s was too small.

Z60. When Kerr left Borstal, Edmonds contacted hlm again in the
Park Avenue Hotel, Holywood Road, Belfast, and later ln the

' Bishopscourt Hotel, Upper Newtownards Road, Belfast. Both meetlngsfi
tock plaée in or around January 1979. Edmonds states that an act’
of sodomy took place at the Park Avenue Hotel when he was the :
dominant partner. Nothlng apparently in this respect took place at-

the other hotel.

‘Form §1/2 o1 ' | -/
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STATEMENT OF WILLIAM EDMONDS

]
QCCUPATION ace: 42 yrs |

S5 G PREATER D/C ar.  BANGOR RUC STATION

TAKEN BY:

on: T0TH APRIL 1980 |y presence or: W McGLADDERY, D/C

[, William Edmonds : Wish to make a statement.

| want someone to write down what | say. | have been told that [ need
not say anything unless | wish to do so and that whatever | say may be

given in evidence.

(8gd) William Edmonds
SIGNATURE OF STATEMENT MAKER

I reside at the above address with my mother and I work in Ross's
Poultry at Millisle. Before this I worked as a Hospital Officer in
the Borstal Millisle. I think it was about the Summer of 1976 1 went
into the Borstal in Millisle. My duties were to give out medicines
and tend tc minor injuries. I had worked there for abcout one and a
half to two years when a bhoy called Richard Kerr was admitted to the
Borstal. After he had been in for about six weeks I saw him one day
in the Surgery, he was there for medical treatment. Him and I were

2lone and he was dressed only in a dressing-gown. 1 opened his

: WEzownW . . : . .
dressingygﬁﬁqs arted playing with his buttocks and balls. He just

said that it was nice but didn't touch me. I asked him if I could
ride him and he said yes. 1 tcok out my cock and was about to have
sex by putting it up his arse when I heard someone coming. 1 _fixed
myself and slsc his dressing-gown and then Mr Vance walked irte the

Surgery. He didn't seem to suspect anythirg. kichard was then taken

3

(Sé?,d}i %a Freater . ;-?(E‘;gd)*'Wiiliam Edmonds - -
A3 %o e ST : v
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back to his cell. Shortly after this Richard injured his foot and was taken
to Musgrave Park Hospital and I didn't see him again for about six to eight
weeks. When he came back to the Borstal he was in a disturbed state and was
always accompanied by other Wardens so I couldn't get him alone to do
anything else with him. Before he went to Musgrave Park I remember I tried
to wank him a couple of times in the Surgery, but couldn't because his cock
was so small. He never touched me at all. Nothing else happened in there
but Richard asked me if I would go out and see him when he was released.

He was released about a year ago and I went to see him in the Park Avenue
Hotel where he was living. It was either a Wednesday or a Friday night,

I can't remember which but we had a few dripks and went up to his room. We
talked for a while about general things then I asked him if I could sleep
with him. He said ckay and we both stripped to our underpants and got into
his bed. I then played with his balls for a while but he didn't touch me,
he just lay there with his back to me and I got a hard on. I then stuck

my cock up his arse and started to push out and in. He said I was hurting
him a bit and then the phone rang in his rcom before I could come. Richard
got up and answered the phone and told me it was the night porter saying I
had to leave the Hotel, I think they were thinking I may have been gettirg a
free room for the pmight. I got dressed and left. I saw him again in the
Park Avenue Hotel about a week later but we only had drink and a talk. ¥We
talked in his room but nothing happered. I saw him again about three weeks
later, he had moved to the Bishops Court Hotel. We had drinks and talked
about him going to England but nothing happened. He went to England shortly
after that gE and I haven't seen him since. I kmew Richard had been in
Kincora Boys Hostel before he came to the Borstal at Millisle. I had no
contact with Kincora and I didn't know any of the staff there. I have not
had any homosexual relation with any other boys in Borstal at Millisle. 1
would like to add that myself, the doctors and the matron Mrs Feggs had

discussions on Richard's homosexual tendencies. These discussicns occurred

SIGNATURE of STATEMENT waxes. §Sgd) William Edmonds

........................................................................

(8gd} § G Preater
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back to his cell. Shortly after this Richard injured his foot and was taken
to Musgrave Park Hospital and I didn't see him again for about six to eight
weeks. When he came back to the Borstal he was in a disturbed state and was
always accompanied by other Wardens so I couldn't get him alone to do
anything else with him. Before he went to Musgrave Park I remember I tried
to wank him a couple of times in the Surgery, but couldn't because his cock
was so small. He never touched me at all. Nothing else happened in there
but Richard asked me if I would go out and see him when he was released.

He was released about a year ago and I went to see him in the Park Avenue
Hotel where he was living. It was either a Wednesday or a Friday night,

I can't remember which but we had a few dripks and went up to his room. We
talked for a while about general things then I asked him if I could sleep
with him. He said ckay and we both stripped to our underpants and got into
his bed. I then played with his balls for a while but he didn't touch me,
he just lay there with his back to me and I got a hard on. I then stuck

my cock up his arse and started to push out and in. He said I was hurting
him a bit and then the phone rang in his rcom before I could come. Richard
got up and answered the phone and told me it was the night porter saying I
had to leave the Hotel, I think they were thinking I may have been gettirg a
free room for the pmight. I got dressed and left. I saw him again in the
Park Avenue Hotel about a week later but we only had drink and a talk. ¥We
talked in his room but nothing happered. I saw him again about three weeks
later, he had moved to the Bishops Court Hotel. We had drinks and talked
about him going to England but nothing happened. He went to England shortly
after that gE and I haven't seen him since. I kmew Richard had been in
Kincora Boys Hostel before he came to the Borstal at Millisle. I had no
contact with Kincora and I didn't know any of the staff there. I have not
had any homosexual relation with any other boys in Borstal at Millisle. 1
would like to add that myself, the doctors and the matron Mrs Feggs had

discussions on Richard's homosexual tendencies. These discussicns occurred

SIGNATURE of STATEMENT waxes. §Sgd) William Edmonds

........................................................................

(8gd} § G Preater
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__and | maintained a homosexual relationship for two

! OFFICIAL-SENSITIVE- PERSONAL

DP6-(172pg) Sussex Police Statean@h@#@&K@Rﬂ . . Kl N -40796
STATEMENT QOF: : .
Over 21
AGE QF WITNESS (if over 21 enter “over 21"}
Telephonist

OCCUPATION. OF WITNESS:

ADDRESS:

| declare is true to
the best of my knowledge. and belief-and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall ‘be: liable to

- prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not

believe to be true.

R.A. Flenley C/insp. ' . Richard Kerr.
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS '

‘staterment was recorded or received.

! am-employed as a telephonist at Mount Pleasant Hotel,
Kings Cross Road, London. I have been asked'by Detective Superintendent
HARRISON about the statements. that ! made in 1980 to the R.U.C.
The first statement is dated 25th Eebruary 1980. [tis aH trqe- up. tothe
point where | talk about my friendship wfth.éiﬂy EDMONDS the medical drderly
at Woburn House, Mi!li:ste. ' He didn't do any‘thin‘g‘ to me whilst | was at '
Milliste but after | Ief-t he committed buggery upon me after | had gone to
h.'s house The next morning he made a gift to meof a radto ‘ Twice-'
after that he saw me and attempted to have sex with me but ! refused I‘
I didn't tell the R.U.C. about EDMONDS buggertng mevwhﬁ‘n they tnterwewed"
me in 1980 because | was embarrassed and | thought _they.were only interested

in Kincora. =~ The rest of my statement is .true up to the point

where | refer to lodging at

years. ‘He didn't force me into the relationship. My -second statement .'
. dated 26th February 1980 is true. Another man-fwho had q homosexual _
relationship with me was Brother Eric WITCHELL. . After I left Millisle I

went and stayed at Williamson House ‘where WITCHELL was in charge.
| was at W:’Hiams'on House for about six weeks. During that time

Richard Kerr'
SIGNATURE OF WITNESS: . oo e '
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COPY - Mr. ¥, Cackett, Senior Probation Officer
Director of Social Services

WRS/RB/AL. -~
1l4th March 1979

Mr, P. Patrick, R
Asaistant Chief Probation Officar,

Linenhall Street,

Belfast.

Dear Mr. Patrick,
Ra: Richie Kerr

At Prasent: Willizmeson House Childrem's Home,
Belfast

Further to our telephons convarsation today I would draw your attentionm
urgently to the above-named boy. Your departmant requested us to accom—
modate Richie on his release on licence from Millisle Borstal from the

9th February 1979. This arrangement to terminate on his admission to a
placement at Corrymeela on lat March 1979. However, 'it is now soma aix
months since the initial placement. During this time Richie's behaviour
and the situation in the children's home has gradually deteriorated be-
yond the control of the staff of the children's home. We have encounter-
ed such difficulty in four areas with him:-

l. Drunkeness - He has on a number of oeccasidms arrived at the children's
home in & drunken state. This has happened three timss in the past
four days. On the third occasion on Monday, 12th March 1979, he was
brought home by a number of mem from the Europa Hotel. All the men
were drunk and they entered the children's home at 10.45 p.m. They
caused such a fracas that the Officer-in-Charge feared for the staff
and the chiidren and called the police. The men left in a taxi.

There is great fear amomgst tha staff that Richie will cause these men
to call again especially as there are several nights each week when
there are no male staff om duty,

2. Homosexual Activity - Reaidential and social work staff believe that
Richie has been consorting with a number of men he knew previously in
the Belfast area. In the past week or so he has come into a consid-
erable amount of money. There ars strong suspicions which suggest
that the money was procured. It is wrong to allow Richie to remain in
the Belfast area with hias degree of instability.

3. Suicida - He has begun to talk seriously again abeut comitting suicide
Given his former history of suicide attempts it would be vitaAl that com-
cern should be given to these threats. It is evident that he is unhappy
and unsettled in his present environment.

/P.T.D. TR NN
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8 MRS KENNEDY
BY MR SMITH

Q Was Williamson House an appropriate or - superficially, on the
face of it - the right place for a boy of his apge to go?
A No.

THE CHAIRMAN: He was too 014d?
A Technically he was not but it is a children's home. R20 was

a difficult youngster and there actually was not room at the home,
§‘*H§”Wé§“ﬁ1&¢ad actually 1n Erlc Ultchell' flat . o
S e TR e -

MR SHMITH: On the face of it, again, was a hostel not a more
appropriate place for him?
A Yes., A hostel for adolescents would have been more suitable.

Q Yhy was he not placed in a hostel for adolescents?

A T was informed by David Morrow, who was my senior, that ‘hostels
were not, ..... well, that Ylncora, flrst was not an alternﬂtlve
“and that any other hootels 1n Last Belfast were not aIEernatlves
elmr - e R S

A

Q ihen you say, "any other hostels in East Belfast!, that assumes
that there were other hostels in East Belfast. Did you know the
faet is that there was only one hostel in East Belfast?

A At the time I had only been living and working in Belfast for
15 months, so it really @&id not mean a whole lot to me, and Bast
Belfast is a whole different world, but that wss the clear message
I was given.

Q. Can I ask you just this other question about your dealings with
R20: dia you notice anything about him? You say that he was a
boy with problems, and so on, and I think you related or you will
have related to apparently suicidal tendencies, but did you

notice anything else about his demeanour or his manner that led
you to suspect any proclivity on his part?

i The first impression that I got of him when I first met him,

he was very stressed, very agitated. He used to get red all up
here (witness indicated) and that wes the first time I met him.

He very quickly transmitted to me a high level of stress, which
meant that I went back into the agency and was really trying to
sort things out for him around accommodation. The possibility of
his sexual orientation, being homosexual, that began to emerge
mainly in information I was getting from David Morrow, and concerns
that he had had in the previous year.

§ So you say in your statement of 21 April 1982:
"£§2§7 was a disturbed boy with homosexual inclincations ....."

Really, what I was asking you was what the source of that opinion
wa.s, Was it that others, or someone else, reported a suspicion

of the proclivity, or was this something that you could deduce

from his demeanour?

A It was received information, mostly. T also knew that his
history was having strong attachments to men. I also knew for
myself that he did not connect with me in the way that ..... 1
mean, that he was more interested in male adult figures. But in
my report of the 15th I am saying clearly there is no hard evidence
of itj and certainly when we checked with Millisle they were

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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¥r. Pentland arranged for Richie to start work at the Stormont Hotel. Finding
employment is a duty, apparently, incoumbent on the licensee. From a casework

point of view I was surprised at this move as Corrymeela seemed to offer Richie

an opportunity of far greater therapeutic value. Mr. Pentland was and continues

to be, under oonsiderable pressure from Williamson House to have Richie occupied
during the day and this was a factor in his decision to offer Richie the opportunity
of the job. Mr. Pentland had arranged for Richie to attend Feldon Training Centre =
but Richie disliked the Centre and was refusing to go.

Williamson Houssa

At the time Richie was admitted to Williamson House the staff were told that Le
could be there until the 1st of March. Richie is living in Bries flat and is -
making ene¥mous demands on Frie's time. Erio is frequently up until the early hours
of the morning talking to Richie and unless he aotually leaves thLe house Eric's off=-
duty is usually interrupted by Richie.

According to Mr. Pentland the "dubious company" Richie came home with on Monday night
were friends of a relative (cousin) of Richie's who was in the companys

My Inggt

As I have already stated in the report I understood that Richie was not one of my
cases and that ny role was purely technical in the sense that I would make arrangement

. for any cash payments tliat were considered nscessarys I was never informed that
Richie's accommodation was my responsibility. Indeed we recently received information
from CeSeA. stating that Richie's supervision was Probation™s responsibilty.

I feel fram a social work point of view Richie needs to sort out with one person what
he is going to do and it is for one person to advise Richie as to the best course of
action. Thig has not happened because neither Social Services or Probation have tuken
full responsibility for Richie. Indeed the fact that the job in the Stormont Hotel
cuts across the plans regarding Corrymeela reflects thus muddled approach. Contact we
have had with probation continue to work on the premise that we are responsible for
accommodation and we have continued to state that Richie is Probation's responsibility

: Revokinﬁ the License

Last night (13.3.79) Mr. Pentland reperted 1o me that his senlior had said that Richie
has not in breach of his license. They do not agree that he is mixinz with dubious
company and do not think the sxtent to which he has been drinking constitutes a breach
of his license. Mr. Pentland restated that he as licensee has done all that is his
responsibility i.e. find employment for Richie and see that he leads a sober life and
does not consort with bad oompanye. '

‘. dud\u) Lmaj
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COPY - Mr. ¥, Cackett, Senior Probation Officer
Director of Social Services

WRS/RB/AL. -~
1l4th March 1979

Mr, P. Patrick, R
Asaistant Chief Probation Officar,

Linenhall Street,

Belfast.

Dear Mr. Patrick,
Ra: Richie Kerr

At Prasent: Willizmeson House Childrem's Home,
Belfast

Further to our telephons convarsation today I would draw your attentionm
urgently to the above-named boy. Your departmant requested us to accom—
modate Richie on his release on licence from Millisle Borstal from the

9th February 1979. This arrangement to terminate on his admission to a
placement at Corrymeela on lat March 1979. However, 'it is now soma aix
months since the initial placement. During this time Richie's behaviour
and the situation in the children's home has gradually deteriorated be-
yond the control of the staff of the children's home. We have encounter-
ed such difficulty in four areas with him:-

l. Drunkeness - He has on a number of oeccasidms arrived at the children's
home in & drunken state. This has happened three timss in the past
four days. On the third occasion on Monday, 12th March 1979, he was
brought home by a number of mem from the Europa Hotel. All the men
were drunk and they entered the children's home at 10.45 p.m. They
caused such a fracas that the Officer-in-Charge feared for the staff
and the chiidren and called the police. The men left in a taxi.

There is great fear amomgst tha staff that Richie will cause these men
to call again especially as there are several nights each week when
there are no male staff om duty,

2. Homosexual Activity - Reaidential and social work staff believe that
Richie has been consorting with a number of men he knew previously in
the Belfast area. In the past week or so he has come into a consid-
erable amount of money. There ars strong suspicions which suggest
that the money was procured. It is wrong to allow Richie to remain in
the Belfast area with hias degree of instability.

3. Suicida - He has begun to talk seriously again abeut comitting suicide
Given his former history of suicide attempts it would be vitaAl that com-
cern should be given to these threats. It is evident that he is unhappy
and unsettled in his present environment.

/P.T.D. TR NN
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Tot: Mr. P. Patrick (Contd.) 2. lhthryqrch 1979

4. th Sister - Richia's

It must be drawn to your attention that Richie has bemn a most disruptive
and disturbing influence in the children's home. He has caused consid-
erable difficultias for the children, Staff are not accustomed to such
behaviour. It is a home for childrem not a young man approaching man-

hood. -

Given our willingness to help both your agency and the Borstal authorities
with the difficult situation in early Pebruary wes must inform you that
Richie Kerr is beyond our control for the abova reasons. As the
superyising agency I would requast you to take immediate steps to remove
him to a more suitably supervised environment in order to afford adequata
protaction for his safety and the safety of the children in our care.

Yours sincsrsly,

Distriet Boeial Sarviges Qfficer

.. Cwe . T
R T i , R Y
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¥%he res dentlal staff felt that he ¢oiild rot stay “there.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL -
'KIN-73599

11 MRS KENNEDY
BY MR P SMITH

Q So he spent nearly two months being put up at the
taxpayer's expense in an hotel?
A Yes.

a That was because Williamson House really could not cope
with him, is that the situation? He was too disruptive?

A Yes, on the day of the fifteenth I was actually planning

to put him in bed and breakfast accommodation, but he found the
idea of that intolerable, so I suppose I made a case, I did make
a case then, for him staying in an hotel.

Q Prior to this report of 14 March, and prior to that week,
bacause I think you refer to the Monday of that week, in the
course of your report?

A Br --

Q "pocording to Mr Pentland the dubious company" —— this is

under the heading of Williamson House --"R20 came home with

on Moday night" etec., so it does refer to that week. During that

period from 2 February until 14/15 March, were you aware that there
was trouble at Williamson House with R20, or was this something that
blew up during this week?

A No, as I sald, it really started from the first day he was there;
in terms, a fair resistance to having him there. But_as the weeks
wore on, the residential staff were giving us these examples of »

belEVICHE tHey “found” unacaéﬁféble __hlm

ay
i-brageh of "Hig" 1lcence,’etc, ‘80 I think the ain“fact was

e b o

e rm e Ay,

THE CHAIRMAN: The re51dent1a1 staff thought that he was an
inappropriate placement?
A Yes.

Q And the probation thought that that was exaggerated?
A Yes,

Q And there was a difficulty about putting him anywhere; that
is the real truth, is it not?
A Yes, that is right.

MR SMITH: VWhy did you prepare your report of 14 March 19797

A Because in that particular week it was getting very difficult.
I was out nearly every night that week working with R20 aggﬂz_£g}t

th was being left ‘arid that it was not solély
% g6cial services Tespon .probation should
Relping moré; “aiid 1 found fhe whole business about the ‘accommodation
totally frustrating, so the purpose of that report was to enlist

the help of my senior management in settllng'fhe dlspuﬁe, one way or
another, with probation, T

Q Had you not reported to. anybody..senior to you prior to 14 March?
that you were having these difficulties?

A Yes. Until David Morrow. left.-~obhviously I had been talking
to him about 1%, and I had also been in contact with my principal
@cial worker as well,

Q Who was that?
A Mr Blalr.

R OFFICIAL SENSITIVE-PERSONAL
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MRS KENNEDY
10 o BY MR P SMITH

I think I say that in the report I wxrote at the time,

that the residential staff had been complaining that he kept them
up all night, and that his way of conducting himself was disruptive
in the home.

Q You are talking about the report that you wrote at the time.,

There is a report that is én exhibit before the Committee headed

Social Report, subject: R20. It is signed by you, but undated;

one can deduce the date because it refers to '"last night, 13 March 1989",
which I think strongly suggests that the date when it was prepared

was 14 March 19797

A That would be right.

Q You prepared this report that bears your signature. I think
you have a copy of it? e T

A Yes, I have,

Q I am not sure whether it has an exhibit number before the

Committee. Tt has I think en exhibit number so far as the
police statements are concerned, GCl0, is that right?
A Yes, that is the number on mine.

Q Is it right to say that by 14 March, by the date of your. .
report, he had been in Williamson House and was in Williamson House
at=thgt time, or had he been moved prior to the date of your
report on 14 March?

A I moved him on 15 March.

Q Where did you move him to on the fifteenth?
A The Bishopscourt Hotel.

P ity e i
Q was that for a live-in job, or was it paid for by the social
services, or what?
A That was paid for by sooial services.

[V =i o e S S e 2 S e i

Q Eventually, did he go somewhere or did he remain in the
Bishopscourt Hotel for as long as the social services department
were looking after him?

A I cannot remember the exact dates. There were about two moves,
but he was accommodated in hotel accommedation until -- and again

I take the date from the file 19 May.

G Then where did he go?
A He went to Preston.,

THE CHAIRMAN: e went to where?
A Preston, Lancashire.

gt A
Q What was at Preston?
A He had a relative there, an aunt. In April 1979 he had gone
over for a holiday and he had decided he wanted to go back and
settle there.

MR SMITH: We see that the date of birth of R20 was F
g0 that would have coincided apprxoimately with the date O

his eighteenth birthday?

A Yes.

Q When you had really ceased to be responsible for him?
A Yes, that is correct.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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)2 BY MR SHEIL

Q Did he then go off and waken R.20 and bring him down to you?
A He did yes. .

Q And did you then bring R.20 and R.37 to Strandtown Police Station?
A Yes. T detained them and took them down to Strandtown C.I.D. Office.

Q Dealing with R.20, did you question him in relation with the burglaries?
A T did.

Q Did he ask at that stage for anybody to come and see him, or to get in
touch with anybody on his behalf?

A He wasn't very long in the Station until he asked for Mr Mains to be
rung and informed that he was there and that he wanted to see him.

Q@ Did he ask on a number of occasions throughout that day to see Mr Mains?
A Mr Mains was contacted and he said he'd be there at lunch time. He didn't
turn up at lunchtime. There were two telephone calls made altogether. On
the last occasion it was about half-past-one, two o'clock and I said that

Mr Mains would be done later on and he said - "He'd better",

Q When R.20 said to you that "he'd better", what did you understand from

that? . '

A He was very vehement in the way he said it, a threatening attitude. He
actually wanted to speak to Mr Mains on the phone and I wouldn't let him.

Q Did you become suspicious at that stage by reason of this comment?

4 It was the first time I had met R.20 and his whole mannerisms led me to
a buspicion,and I asked two other C.I.D, men to go in and have a look at
him as well and see what they thought of him because he was effeminate and
had the hallmarks of a homosexual.

Q@ Did Mr Mains then eventually arrive down at the Police Station?
A Yes. He came down about half-past three/four o'clock in the afternocon.

Q And did R.20 request to see him 1n private, that is in the absence of
any Police Officer?

A As soon as he came in he asked to see him in private. I granted this .
He spoke to him and then there were statements taken in relation to the
series of crimes which I had detected.

Q 1In the course of your digcussions with R.20 and your investigations,
eventually terminating with statements taken from him, did you ask R, 20
if he had any complaints to make against anybody in Klncora either staff
or residents?

A That is correct.

Q And what reply, if any, did he make to that?
A He said he had no complaints whatsoever.

Q And did you then eventually take R.20 and R.37 down to the Station?
They were at the Station at this stage were they?
A  They were at the Station, yes.

Q Were they detained overnight there, or elsewhere?
A I formally arrested and charged them at about 8.30 that night and conveyed
them to Rathgael Training School.

Q@ And then on the following morning, 5 October 1977, did they both appear at
the Juvenile Court in Belfast? )
A Both appeared at the Juvenile Court in Belfast on the Following day,
5 October 1977.

"OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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go there for the Country and Western music. I went cut with these older men
because I had no friends and I knew them from their wisits to Willizmson
House. There was no other reasom ~ just as friends. They phconed me fo
Kincora arnd made the arrangements to go out. I had no prior arrangement
with them. While I was in Kincora from July 1975 to Fovember 1977 I looked
on Joe Mains as a father. I was very fond of him. When I was doing break-ins
he said to me that he knew I was doing them. He asked me to iteli him the
whole story about the break-ins and I told him part of it, that is about
doing some break-ins. I mean by break-ins, brezking into houses and
stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the Fostel told me that he had tried it
Some of these boys are - P(IPJ 41(5

nd a boy named F1I/\ 5523:3 MeGrath used to play around with

on them.

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to
him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in

\
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clse out of Williamson House except- ‘»’Jhen-left Williamson House

T never went back to it. I'm sure about that. I never brought sweets up

to any of the other boys in Williamson House. I did not know that I was

known as_ My -\as fostered out of Wllllamson House

to his present address which is

two or three occasions when Richard was home he slept in my house. He

slept on the settee. He never slept in the same bed as me. Nothing
for about a year and then

haprened between us. I lived THF I
moved to the Richard was still in Williamson House

at this stage. He came up to see ne 1n_ Again it was usually

a Saturday. BHe never stayed overnight, He just came up to take the dog

out. I never went to ¥Williamson House to see him. UNothing happened

between Richard and me when I lived 1—1- left_
about three years ago and moved to my present address,_

think Kerr was still in Williamson House at this stage. Kerr got to know

my mate, KIN 341 through me going to see-

I have known -for about 7 - 8 years. Kerr used to get in touch with

at Williamson House.

to hire

me and told me that he wanted to hire a car out, He would get
the car in his own name and Kerr would pay for it. This happened about a
dozen times. We used to go to several hotels such as the Park Avenue,
Kilwaughter House, the Cavalier and the Stormont. On one occasion we went
to Kilkeel. Kerr used to always buy the drink, He always had money and he
bought the drink. I only went out with him because he had the money. He
used to come to my house quite often. He stayed overnight sometimes and
would c¢lear off in the mornings. On one occasion he asked me to go to the
Park Avenue Hotel, He hired a room. We went to the room at 1 pm and

stayed there playing cards until 4.00 am the following morning. I slept

on a chair that night and Kerr slept on the bed., We had beer and sandwiches
brought to the room. I only left the room to go to the toilet. d I
called for Kerr one night at Kincora. He phoned us and asked us to pick him

up. We went to the Stormont Hotel that night. A fellow called

SIGNATURE of STATEMENT MAKER. . KlN 340 ................................
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was with us that night. -lives in_ -ent

out with Kerr to the Kilwaughter Eouse on their own a few times, There was

no homosexual activity between Kerr and me. T didn't know any of the staff
~]_ &t Kincora Hostel. I was only ir the hallway when I called for Kerr on that
occasion: Several times .l .asked Kerr where he was getiing all the money.

He wouldn't tell me and I don't know.
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| KIN 340 as liviag at_ I think Ritchie was in the

Kincora Hostel at that time. Ee and [AINEZ scemed to be very

friendly and apparently Ritchie had spent a lot of time with him. Quite
often Ritchie would be staying at KIN 340 N e g 3 times
& month 340 would come to my house znd suggest I take him and Ritchie

out in my car. I rarely ever had any money unless I had a win on the
horses, but Ritchis always seemed to have money and try to show off with
this money though he was not a big spender. When I took them ocut we
would go %te various hotels such as the Girton Lodge, Europa and the
Stormont Hotel. I think these were places that Ritchie had worked in at
various times. When we were out we generally drank, but neither
or Ritchie ever bothered with women. There were many occasions when we
could have made it with women but they, KIN 340 and Ritchie, didn't want
to know. At that time was separmom his wife and was living
alone. One night zbout 2 years ago the three of us drove tc Larns. We
eventually went to the Highwayman Hotel. KIN 340 I were in the bar
end had a lot of drink taken. Ritchie had gone off in my car. Quite often
he would take the keys of my car as he was learning to drive. I got into
an s.rgum‘ent with the bar staff and eventually went out to the car park.

My car wasn't there and I assumed that Ritchie was away in it. He arrived
in the car park after about 10 minutes and told me that he had been leaving
two girls to Larne. 1 was about to get into my car when a number of men
Jumped out of three other cars in the car park. They all jumped on me and
gave me a beating, I eventually went to the Police Station and reported
the assault. The police brought me to the car park at the hotel where we
found Ritchie sitting in my car. The police brought Ritchie and I back to
the Police Station. Whilst at the Police Station the police told me that
Ritchie had stolen money from the hotel. They also said that this was

probably the reason for me getting the beating. When I was getting the

beating KIN 340- have run away. I eventually appeared in Court as a

1
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he was a queer. She said that he was living with a man in England. On

about two occasions c;a:ne to my house and gave me money which he

said he got from Ritchie. This money was for me to pey for the hire of
a cazr. I would hire the car and drive the two of them around hotels.
I remember 340 elling me that he and Ritchie had spent a night in a

bedroom of the Girton Lodge Hotel playing cards. Ritchie was working in

the hotel at that time. During the time that I was ffiendly with Ritchie

he never made any homosexual approaches to me or KIN 340 in my presence.
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Sergeants ELLIOTT and MIDDLEMASS (BMS 1-12) and later by Detective
Superintendent CASKEY. The following day, on 11th December 1980,

WITCHELL made a cautioned statement admitting indecent assault and

gross indecency with ¢laiming that his handling of
penis had been done whilst giving the boy advice on

personal hygiene and denying utterly the complaint made by

556. The Royal Ulster Constabulary investigators strongly
suspected WITCHELL had a homosexual relationship with ancther
Williamson House resident named _(BMS 66-6T7),

but when interviewed _‘v’e‘héﬁl‘éntly denied any acts

of indecency with WITCHELL.

55T. The crime file was referred to the Director of Public

Prosecutions for advice. On 9th‘l June 1981 the Director instructed

that WITCHELL be charged with offences of indecent assault and gross

indecency in respect of each complainant. On 17th September 1981,
he further directed that a charge of attempted buggery be laid

against WITCHELL in respect of WITCHELL's association with

558. On 16th December 1981, WITCHELL pleaded guilty to

six charges of indecent assault and gross indecency. The Crown
entered 'nolle prosequi’ in respect of the attempted buggery
charge. WITCHELL was sentenced to 18 months imprisonment on each

charge, the sentences to run concurrent.
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Kerr is telling the truth his reliability as a witness ig extremely [
suspect. He was twice interviewed in February 1980 and made no o
allegations against Witchell. Witchell denies any homosexual %| :
. - . : S Lol
ihvolvement with Kerr and there is no corroborative evidence. Given
these circumstances I do not consider there to be a likeﬂihopd of]d|‘
conviction. & ;'
T
Joseph Mains !.
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"1 - He returned %o Kincora the same ‘evening, leantime however Fr. Haynes had been in
‘ ! . touch with the police at. Strentown R.U.C. Station &nd the following morning* .
; '_ Richie was taken fo ‘the station for questioning, ',° '~ a o
T \&' David Morrouw and T wont to Strentown Station fo see Richie.” He was ih a very '
|} {'motional state, constently crying and apologising and Melsbingitial he bad
i . \lfotbeen aware of what he was doing and that he would behave himself fron now '
i on, I tried to explain to him that it had now gone mch further than that, .
E and that it was pointless apologising to me at this stage - that the damage
v has been.dome, | - ... oot LT SO e A
i , L D e B ‘ N ‘-:"’ BEEIRT R e
‘ ' Since all of the money had not:been‘spent and-since Richie hdd some money “of
i his own" already in the bank he-was able to pay-back.ell of the £BC to the
; member sof staff from whom it was.sStolen. Lo Lo

Yevertheless it was decided to go ahead with the prosecution. A féw days later
Richic was taken to Rathgmel again and held there pending a further court
1 appearance. This was on November 7th. The next court appearance was scheduled
' for December Tth. ol

On that date, Ridhie appeared before the court. His father :ilso vas there and the
_subject was brought up of Richie going to stay with lrs. Terr's sister in Preston,

nes. . The Magistrate requested a social report into the home circumstances of
in Preston and adjourned the case again for a further two .weeks.

b

Contact was made with the Social .Servi es i ston and we had to report that
cipcumstances were very unfavourable. had

_— B Shc wes very concerned for Richie but doubtful il she could nelp.

P Tn addition the principal of Rathgael had submitted a report.to the court on
: December Tth stating that Richie's "apparently suicidal™ behaviour was attention

geeking in nature. That the boy with vhom he was originally renanded to Rathgael,
Stephen Varing had been drowned after. jumping overboard from the liverpool — Belfast
Perry and that in view of the history of disturbed behaviour and the possible risk
of suicide, the open environnent of a training -school would be unsuitable for
The principal felt that a period of Borstal Training might accelerate some form
of adulthood and that this would appear to be vhat is required.

The magistrate decided that there was no other alternative than to commit Richie
for a period of Borstal training and immediately this was stated Richie broke down
and cried saying that he could not endure Berstal, However, since there was no
alternative solution, Richie was taken off to Borstal where we vent to see him
a weel: later. We hed been contacted by a Ir. T, Pentlond of the probation service
who had started to work closely with Richie. Ifr. Pentland informed us that Richies
fother hzd made an application to have the case appealed and that there was a
! possibility that this might be successful. . S o
When.we went to'_s.'ee ‘Richie'in Borstal he seemed.fairly calm.and subdued, although
T it was -in-Tetrospect a repressed kind of caln, "VWe also went to see lir. Furphy on
' £hat occasion.and ‘discussed the bacdkground to the case and the fact that Richie
vas said to have made a suicide pact with Stephen Waring who had succeeded in his
attempt.. LR ' S - .
% Mr, lurphy appeared‘.very sympathetic towards the boy on that occasion and stated
i several times that he regretted the lack of proper facilities for the ‘care of such
:i e R TR Ela.,. . s »".‘:.:‘.‘ .-,
s
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MRS KENNEDY
10 o BY MR P SMITH

I think I say that in the report I wxrote at the time,

that the residential staff had been complaining that he kept them
up all night, and that his way of conducting himself was disruptive
in the home.

Q You are talking about the report that you wrote at the time.,

There is a report that is én exhibit before the Committee headed

Social Report, subject: R20. It is signed by you, but undated;

one can deduce the date because it refers to '"last night, 13 March 1989",
which I think strongly suggests that the date when it was prepared

was 14 March 19797

A That would be right.

Q You prepared this report that bears your signature. I think
you have a copy of it? e T

A Yes, I have,

Q I am not sure whether it has an exhibit number before the

Committee. Tt has I think en exhibit number so far as the
police statements are concerned, GCl0, is that right?
A Yes, that is the number on mine.

Q Is it right to say that by 14 March, by the date of your. .
report, he had been in Williamson House and was in Williamson House
at=thgt time, or had he been moved prior to the date of your
report on 14 March?

A I moved him on 15 March.

Q Where did you move him to on the fifteenth?
A The Bishopscourt Hotel.

P ity e i
Q was that for a live-in job, or was it paid for by the social
services, or what?
A That was paid for by sooial services.

[V =i o e S S e 2 S e i

Q Eventually, did he go somewhere or did he remain in the
Bishopscourt Hotel for as long as the social services department
were looking after him?

A I cannot remember the exact dates. There were about two moves,
but he was accommodated in hotel accommedation until -- and again

I take the date from the file 19 May.

G Then where did he go?
A He went to Preston.,

THE CHAIRMAN: e went to where?
A Preston, Lancashire.

gt A
Q What was at Preston?
A He had a relative there, an aunt. In April 1979 he had gone
over for a holiday and he had decided he wanted to go back and
settle there.

MR SMITH: We see that the date of birth of R20 was F
g0 that would have coincided apprxoimately with the date O

his eighteenth birthday?

A Yes.

Q When you had really ceased to be responsible for him?
A Yes, that is correct.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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his flat, that he knew about my hreak-ins and alsc zbout Mr McOrath's
behaviour. I thought by making these threats he would come and help me
beceuse he would be scared. I never intended to tell but just to put
pressure on Joe Mains to help me. The Belfast Juvenile Court after I was

a few weeks on remanl in Rathgael Training School sentenced me to Borstal
Training. In Woburn House I became very friendly with Billy Zdrmonds the
Medical Orderly. He knew that I had no one to turn to and tﬂat I got no
vists and no presents. He treated me different from the othsr boys by
giving me things and letting me do things that he would not let the other
beys do. ifter 1 was released from Borstzl in February 1979 Mr Edmonds
visited me twice at the Park Avermue Hotel where I was staying and had drinks
with me, He called with me once at the Pishops Court Hotel, Urper Newtownard:
Road. These visits happened between February 197¢ and May 1979. I went
to Preston in May 1979. While I was in Borstal I waé visited twice by Joe
Mains, I wrote two letters to him askipg him to come and see me whick he
did. I tolcl- in the Borstal Reception that Joe Mains had come
once dressed as a church minister. This is not true becazuse it Was-
-who is in charge of _who came dressed in this way.
We were not allowed visits in Borstal during the day time and -thought
if he came dressed as a minister he would g2t in., He got in and he told me
that why he came was to see how I was getting on. I did not ask him to
visit me. I was in about four months at this time. I moved to Preston

in May 1979 and _ my_ gave me money for the fare.
Before I left Northern Ireland and during the time I was in homes and other
institutions I 4id not meke any complaints about indecent behaviour by
anyone to any members of the welfare. There were no complainté to make.

I only made the threats I have referred to to Detective 3cully, ¥rs Gogarty

and Mr Morrow my Socilal Workers. In May 1979 I moved into my house
I met a man

|_ I vas having diffioult times with =y [N
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He offered me a boarding room in his house if
I got & jobe I got & Job in & hotel and moved into -house in
September 1979. I pay him £15.00 a week rent. He bought me a watech for

Christmas. There is nothing going on between him and I. Back in 1e78

!who had been in Borstal told me that {here was something in

the Belfast Telegraph about homosexual play acting in XKincora. I did not

see this in thes Belfast Telegraph but I believed what he said because I

knew it was going on. I met Stephen Waring in Kincora Hostel. He came
there after me. I think he came to Kincora in 1977. He and I got involved
with a who was also in Kincora. planned the
break-ins that I have referred to and Stephen and I helped him to carry

them out. Stsphen and I felt we were under pressure from nd

we decided if we were caught we would go to Lonmdon, take a lot of_ drink

and then take an over dose of tablets, We were intending to commit suicide,
It was Stephen who suggested suicide. I did not go to Londomn and I didntt

go out drinking with him or take tablets. We were both in Rathgasel Training
School when he escaped and I heard a short time later that he was supposed

to have jumped overboard on the Liverpool boat. Since Stephen's death I
have slashed my wrists on seven occasions. Once in the Court, twice in
Rathgael and four times in Borstal. Once I was serious, that was in Borstal
in a cell. The remainder I was not serious about suicide but only wanted
attention for I was erying out for help. I got hogpital treatment on each
occasion. I was questioned by Mr Morrow and Mrs Gogarty about threce times
my rezson for going wi‘tha.nd KlN 341 I just said what T
have told you. They also asked me why I was mo close to Mr Maing., I told

them that I loocked on him as a fatheroK
R
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~ STATEMENT OF; RICHARD KERR ! L
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. AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217} OVER 21 ! | 1
‘ AAE
B OCCUPATION OF WITNESS: TELEPHONIST |
|

i 1
ar
-‘ ADDHESS _ ”1 !
- - . [

: I declare that this statement consisting of pages, each S|gned by me is true to
Y Bjﬁg"";jgrfo the best of my knowledge. and belief and | make it knowing Ithat, if it is tendered in
STATEMENT HAS evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any\person ) shall be liable to
"BEEN WRITTEN prosecution if | have wilfully stated in it anything whrch 1 know tolbe false or do not
believe to be true. i ' 1 ‘,‘a

IR

—_

" 4 C

3 Dated this 26th day of October ‘982 |

. . i ‘I

ﬂf (Sgd) R A Flenley, C/Inspector (Sgd) R1charg Ker
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE b# WITNESS

statement was recorded or received. ‘

! .
i I am employed as a telephonist at Mount Pleasant Hote :'Kﬁngs Cross Road,
i

London. I have been asked by D/Superintendent Harrlsonlabout the

il

f
T statements that I made in 1980 to the RUC. The firs% %tiﬁement is
dated 25 February 1980. It is all true ‘up to the point 'where I talk

i
i

+ '
1 ¢

:’_.___—__¢

about my friendship with Billy Edmonds the medical orderly at
Woburn House, Millisle., He didn't do anything tmeelwhilst I was at

Millisle but after I left he committed buggery upon me\after I had
gone to his house. The next morning he made a gif& ﬂ&i ‘|of a radio.
Twice after that he saw me and attempted to have sex wit?.Te but I
refused. I didn't tell the RUC about Edmonds buggering‘meuwhen they
interviewed me in 1980 because I was embarrassed and (I, thoﬁght they
were only interested in Kincora. The reat of my statemépt‘1s true

up to the point where I refer to lodging at house

1 in Preston. _and I maintained a homosexlia‘l ‘relat:.onsth

for 2 years, He didn't force me into the relat1onsh1p.I}My second
)

T%dlhad a
homosexual relationship with me was Brother Eric Hitcﬁ#%?.; After I

left Millisle I went and stayed at Williamson House whére Witchell was

K '

in charge. I was at Williamson House for about 6 weekal During that
) M
b time Witchell buggered me about 3 times after giving; me glcohol. He

statement dated 26 February 1980 is true. Another man

wag the first man to bugger me. On one occasion when I‘&as about

) \
15 years old I was picked up by a man in the Springfigl [Road, Belfast.
, NIE !
I returned to the man's house with him and during‘theicoprse of

SIGNATURE OF WITNESS: ......... (Sgd) Richard Kern .
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Nothing else

happened. I do not know the man and would not knowlhimJ I continue

:ﬁ conversation he put his hand on the inside of my leg

e
to have casual homosexual relationships in London th%g}I live and

j work. I consider myself to be bi-sexual. [“. .
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//www.independent.co.uk/news/uk/crime/northern-ireland-authorities-refuse-to-reveal-
details-of-paedophile-with-Iinks-to-former-government—adviser-on-national-security-grounds-
10382746.html

“For example, Captain Gemmell's intelligence report to M5 in 1975 about Kincora should now be in
the possession of the HIA if the Government really wants to demonstrate its determination to getto
the truth.”

Former intelligence officer Brian Gemmell has said that MI5 forced him to cut short his investigation
into the home in 1975

Fraser had not previously been linked to Kincora, the home run by three men who were eventually
convicted over the abuse there, but a former Kincora resident has now revealed that he was abused by
Fraser during counselling at the doctor's medical offices in Belfast’s Royal Flospital in the early 1970s.

Richard Kerr, who has alleged he was trafficked from Belfast to Westminster to be abused by
politicians and others, said: “I was 13. Morris abused me, in his office, two or three times on those
visits. I will never forget that face. That black hair. I have never forgotten it. He was in contact with
children’s homes all over Belfast.

“He had very important people above him and that’s why we were all scared. He was a child abuser,
simple as that. He had influence; he had a lot of influence. I mean, he was a doctor, he was a
psychiatrist.

“Complaints were being made, being brushed under the carpet like they always were back then. And it
made us all feel like, if we say anything we’re going to get into trouble.”
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Good Morning Ulster
Thursday, 31 March 2016

Headline: A new study has found that a psychiatrist in Belfast was able to continue working
with children after he had been convicted for child abuse in the 1970s.

Dr Morris Fraser was the senior psychiatric registrar at the Royal Victoria Hospital and author of a

book about how the Troubles affected children. The Dublin academic, Dr Neil Meehan who carried

out the study says that information about Dr Fraser’s offences was withheld from the public by the

authorities.

1. Interview with Dr Neil Meehan, author of report Dr Morris Fraser — Child Abuse, Corruption
and Collusion (approx. 7.35am)

Karen Patterson: Now a new study into child abuse has raised questions about how the authorities
dealt with a paedophile doctor who practised in Belfast in the 1970s. Dr Morris
Fraser was then the Senior Psychiatric Registrar at the Royal Victoria Hospital
Child Guidance Clinic in Belfast. He was also the author of a book ‘Children in
Conflict’ about how the Troubles affected children here. The Study ‘Dr Morris
Fraser — Child Abuse, Corruption and Collusion’ is the work of Dublin academic Dr
Neil Meehan and Dr Meehan joins us on the line. Good morning to you.

Dr Neil Meehan: Good Morning.

KP: Thank you for joining us this morning, Dr Meehan. A complex case this, clearly.
Dr Fraser was a man of influence, certainly in the ‘70s. How did he abuse that
position?

Dr M: Yes. He was certainly the go-to person in terms of discussion of vulnerable

children during the course of the developing troubles in Northern Ireland during
the 1970s. He was quoted widely in newspapers in Ireland and Britain and in the
US. That all came to an end in May of 1973 when it was reported on the front
page of the Belfast Telegraph and in the New York Times that Fraser was arrested
in New York, alongside seven other men, and charged with abusing seven boys,
sorry fifteen boys on 27 counts. At that point he was suspended from his position
in the Royal Victoria Hospital. Afterwards the General Medical Council, the
British General Medical Council, its disciplinary committee, looked at the Fraser
case in July of 1973. But the amazing thing is, the GMC never once referred to
Fraser's arrest in the US. They never referred to the fact that he pleaded guilty in
February 1974 and they never referred to the fact that he was convicted and
deported from the US in June of ‘74, Instead what the GMC looked at was the
fact that Fraser had been convicted in May of 1972 in London of abusing a
thirteen-year-old Belfast boy, in London, who he had taken to London from
Belfast. Now, at that point it was clear that Fraser had been in post, in his job, for
a year as a convicted child abuser. The authorities never told the hospital that
Fraser, who dealt with children, everyday, and vulnerable children at that, and
allocated them to institutions in Belfast, including Whiteabbey Lissue Children’s
Hospital and also Kincora, that he was in post as a convicted child abuser. The
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authorities should have told the hospital when they detected Fraser’s abuse in
the autumn of 1971. The abuse took place in August of 1971.

KP: By ‘the authorities’ you mean clearly the Metropolitan Police and the RUC. Why
do you think they were so lenient with Fraser?
Dr M: Well, | presume they didn’t have a general policy about not telling the authorities

about child abusers, so, eh, it has to be, it must be logically that they had come to
come arrangement with Fraser with regard to his work. And of course we know
from the Kincora scandal that the intelligence agencies had allowed the Kincora
Boy's Home to be run by paedophiles like William McGrath and his associates. It
must be surely assumed that in this case Fraser was allowed to continue his work,
in return for providing some form of services to the authorities, whether in the
form of utterances to the media which suited their policy interests or perhaps in
terms of extracting information from his child clients. After all, his clinic was on
the Falls Road in Belfast. So these are very serious concerns. The point is we
know for a fact that a child abuser was allowed to remain in post. The authorities
need to explain why that was the case. We can speculate upon it. | can speculate
upon it. We can make logical deductions. But the point is the authorities must
answer for this. And in terms of the on-going Inquiry in Britain, the Goddard
Inquiry, and inquiries in Northern Ireland itself, it is surely time for the authorities
to take very seriously this abuse and leaving people in post who were child
abusers, investigating it and, in the case of Dr Fraser, his abuse took place in
London. He took a Belfast Boy to London. Therefore the Goddard Inquiry, which
is looking into child abuse in Britain must look at the interaction between abuse
in Northern Ireland and abuse in Britain,

KP: These offences too, it must be remembered, happened more than 40 years ago
now. And yet | understand a Freedom of Information request, regarding Fraser
was turned down in 2015 for reasons of national security.

Dr M: Yes. That also was astonishing, That was in an article in the Independent by Nick
Brown and James Hanning. The authorities turned down the Fol request so that
means that there is something, that Fraser was involved in activities of a national
security nature. So, that also leads to the suspicion that he was working for the
authorities in some way. So again, this leads us to try to investigate why that was
the case and the Goddard Inquiry is the vehicle for doing that. Now, people talk
about these matters being in the past, but the victims of this abuse are alive.
These are matters of the present, Former victims like Richard Kerr have talked
about being abused by Fraser.

KP: Yes and we’ll be speaking to Richard Kerr actually within the next 25 minutes or
so. Just very briefly, if you can round mu the point that you were making there,
finishing there for us?

Dr M: Yes, so the Goddard Inquiry needs to lock at what has happened in relation to
victims who are still alive. These victims require justice. Very seriously, what it
indicates is that children were abused while the authorities knew that they were
being abused. And its also the case with William McGrath and the Kincora
institution; its also the case with regard to other institutions in Belfast at that
time. Fraser had associates. McGrath had associates. The autharities know who
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they were, they left him in post and vulnerable children were abused. That needs
to be investigated and | hope the study that | have written has joined up some of
the dots. There are other dots to be joined and that can only be done, either by
the media but principally by the authorities themselves because the authorise are
responsible and the authorities need to clean up this mess.

KP: Dr Meehan, good to talk to you. Thank you

2. Interview with Mr Richard Kerr, former Kincora Boy’s Home resident {approx. 8.07am)

Karen Patterson: The author of a report into a convicted paedophile says the authorities allowed
Dr Morris Fraser to continue to work with vulnerable children in the 1970s. Dr
Fraser was the Senior Psychiatric Registrar at the Royal Victoria Hospital and also
had links to the notorious Kincora Boy’s home in east Belfast. This is what Dublin
academic Dr Neil Meehan told us earlier in the programme...

Dr Meehan says that explanation is owed to the victims of Dr Fraser. One of
them is Richard Kerr. He now lives in Texas. And a warning: he's talking about his
experience of abuse and you may find some of the interview distressing. With
the Easter holidays please be careful with any younger listeners. | began the
interview by asking Richard Kerr how he first encountered Morris Fraser.

Richard Kerr: | believe | was probably about eleven or twelve, and the first time | went there |
went to a hospital and there was an office and we both were taken into the office
and he started asking my sister a lot of questions and then he started to ask me
questions. | was very, em, at that time, | didnt answer any, very, very little
questions. | was given some little boxes - that was put in front of the table. And
they were little dark brown boxes. And there was like a peanut under one of
them, and he would mix them up and ask me which one, where the peanut is.
And | kept putting my finger at one of the boxes. | think | got it right, some of the
times. My sister would always laugh at that. | remember her laughing. Just
laughing and laughing, while she was sitting in the other chair.

KP: So, he was trying to make you feel relaxed in his company.

RK: He was. | just remember him with his Elvis Presley look. Sorry to say that but the
long locks, big locks, big black long locks coming down the side of his face.

KP: When did things turn awkward?

RK: The second visit. When | went on my own. When | went in to the office, he had

me sit not on the chair that | was sitting in before, he had me sit on the chair
where my sister was sitting, and that was away from the table. And then he
would ask me questions. You see at that time, | was wetting the bed. | was being
molested in Williamson House before that. And then he would ask me to stand
up and ask me to take the, my, the shorts down. And then, for some reason, like
within a minute, he had like some kind of a Polaroid camera. | don’t know, it was
a camera, he started taking shots.
Kp: How did that affect you Richard?
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| was feeling stunned, surprised. | mean | was just feeling stunned. And, he said
not to worry, he’s a doctor. And, | felt embarrassed. | actually felt embarrassed.
Richard, do you believe Morris Fraser abused other boys?
Looking back at it, | know that was going on. Yes. Looking back.
You've previously spoken about your time in Kincora, Richard. Do you believe
that Dr Fraser was connected to the Boy's Home there?
The way | believe, or, | can’t use opinion, but I'll give you my experience, is that |
was sent to Kincora two years later. Approximately two years later, after that
experience, those experiences. At the age of fourteen, when | was not supposed
to enter Kincora until sixteen. And | believe that he knew Mr Mains, ves | do
believe that. That he knew Mr Mains, because they all came up to Williamson
House and they all had @ meeting and then after that, two months later my
I ~ ¢ when she was sent out there, that
day, the next day | was taken out of Williamson House, by Joseph Mains in a car
and taken up to Kincora at the age of fourteen. And Kincora was for working
boys, not for boys that still go to secondary school.
Just finally, Richard. How did your experiences in Kincora affect your life?
Well, my experience in Kincora, my life was affected before Kincora. It just got
worse. | became very isolated. The only people | knew was my abusers and the
only thing | had to do was to try to please them because | had no one else to turn
to. And they always act like the person, the person who was in charge always
acts like the father figure, and they try to swarm you and tell you good things
about you and say nice things about you. And, you've got to understand, at
fourteen | looked like an eleven-year-old, and because | went to a special school,
for needy children, | was treated, they used that in a way to treat me special, but
what they wanted to do was to have sexual abusing me. And use me to go out to
other locations and be with other men at different locations.
What does it mean to you to have this Dublin academic Neil Meehan publish this
report, albeit 40 vears after the abuse happened?
Well, its like, back then, no one would believe me then. | didn’t think anybody
would believe me. And children that go to special needs schools are harder to
believe because doctors, like Dr Fraser, and he's not just the only doctor that
abused me, there was another one later on but he was convicted. They use your
past, use your troubled past, to escape anything that the victims say, they try to
justify it by using your past as an excuse. That's how a lot of them did it.
Richard Kerr there speaking to me just before we came on air.
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JMeS/2G

5th March, 1975

Dear Jr. Bauckwft,

Child Guidance Department,
Royal Victoria Hospltel,
Grosvenor Road,

Belfast.

Dear Dr. Bancroft,

Re: Richard Kerr b. F

Care Addresgs: Williasmsor House
A48 Antrim Road, Pelfast

Further to Mrs. HeCrea's conversgation with you about the sbove nsmed
child, I wish to refer him to you for assessment., I enclose a report
on the family for your informaticn snd would be grateful for an
opportunity to discuss this difticult family situation with you.

As * ie a Bpecial Care patient and may need help to understand
the need ror this referrel, please contact lMiss Reid, matron in
Williamsonllouse about an appointment for Richard.

Thank you for your co-operation in this matter.

Yours sincerely,

Assistant Principal Bocial Work
Mr. C. McKay.
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CHITDREN — TN RESIDEMTIAL CARE

—— —

3 = MONTHLY REVIEY 4

Neme of child: _Richard Kerr vate of Birth: | EEGEN___
Home Address: _—___ Care #ddress: _ Williamson House

an .*
Divisions South School attended/Bmployment: Mount Vernon

Date of Adwission to Care: 14.12.66 3ection under which admitted: 103

Reason for admission (be specific): At the time of admission ||l v2s i
Y
Purdysburn Hospital. A Parental Rights order was obtained at Belfast Juvenile

Court on 1%3.6.67.

How accommodated during period in care:

Place Period

Williamson House 14.12.61 - present

Report

Dates of visits to child: 16.1.75 4.2.75 18.2.75 9.3.75

Dates of Interviews with Parents: Almost dsilv until mid -Mareh.

Staff sre atill concerned at Ritchie's behaviour, even though the staff/child

_ratio has imovoved recently. Ritchie remains difficult to control. He now expects
j ' i diffiicult to impose limitation as they lnow

%MWMMY complains about

—Ritehiets behaviour when he is allowed home, but it is felt he manipulates-_

-_ani.c.@na&antlv reguests money from her.

—Ri:kchiﬂ—is_h;aimg_&eﬁn_bu:-_ﬁrcroft, Child Psychiatrist R.V.H. with a view to
_mod.ifg,d.n&..h%i.a__h.ehaviour in the home.

{

/
Social Wdorker: C. A. Morris ALPLSLYL C. McKay

\
1]

Principal Social Worker: Date. April 1975

¥
Nelete whichever is inavaslicable
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Education Authority Solicitors e a Education
Authority
YOUR REF: 22 SEP 2016 our Rer: CS1204GENEA

21 September 2016

FAQ: Mr Patrick Butler Solicitor to the Inquiry
HIA Inquiry

PO BOX 2080

BELFAST

BT1 9QA

Northern Ireland

Dear Mr Butler

RE: THE INQUIRY INTO HISTORICAL INSTITUTIONAL ABUSE AND THE
EDUCATION AUTHORITY
MODULE 15 KINCORA - HIA 531 RK DOB 12™ MAY 1961

I refer to the above matter and your letter dated 2™ September 2016 addressed to my
colleague Ms Caroline Stewart, Senior Legal Adviser, who is currently out of the country.
| have in MS Stewart’s absence directed your query to the Child Protection Officer in the
Education Authority who is responsible for the Belfast area.

| have now been contacted by this officer who has made a search for any files held by the
Authority in respect of Mr Richard Kerr. | am advised that the Education Authority holds no
education records or information or files on Mr Kerr and that such information would have

been destroyed in the mid 1990's in line with the applicable records management policy.

| can also confirm that the officer has spoken directly with the principal of Harberton School
and has been informed that all pupil files from the time Mr Kerr attended this school have
been destroyed.

1 understand that Mount Vernon House School records transferred on its closure in 1984 to
what is now Park School. | am instructed that all pupil files from the time Mr Kerr attended
Mount Vernon House School have also been destroyed.

| am also advised that due to the fact there was no specific requirement or guidance to do
so at the relevant time, no record of the precise date of destruction of this information has
been retained.

| regret | cannot be of more assistance to the Inquiry on this occasion.

Lexcel
Grahamsbridge Road, Dundonald, Belfast, BT16 2HS [}: 6500NR DUNDONALD 2 o mgﬂ:mclsgm ot

+44 (0)28 9056 6496 +44 (0)28 9056 6479 t:law@eani.org.uk W www.eani.org.uk Law Society
T o i — =1 - Pagel — ————— = PO T —
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COUNTY BOROUGH OF BELFAST Telephone 71952

Psychology Department,
DIRECTOR OF EDUCATION w.c.H.Eakin,M.sc.  18A GLANDORE AVENUE, BELFAST 15

Our Ref. AD1'/4 Your Ref, Date Tth August, 1967.

iliss Brown, .
Children's Officer, o
Belfagt Welfare Authority, ™
College Street, Belfast TI. |

|

Re Richard Kerr - |

Williamson House. |
448 Antrim Road. ‘-

= [

Dear Miss Brown,

This child has recently been in attendance at Greenwood House Diagnostic
Centre. The school feels that he is ready for a trial at Special school and we
therefore propose to transfer him in Sentember to Harberton School.

trust this meets with your agreement.

Yours sincepely,

e
Q. {-é AN 'y\f
(Miss S. Perry), '

Senior Assistant Educotional Psvcholosist

SP/IqQ
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gubjoct: Richard Kerr (0.0.B. [N »1:21616 Boretar
Date for discharge: 9.2.1979

Rich boen in ocare since . st son of -_and
ﬁ:&:o currantly live in ]

3iblings:

W. Y 8¢ Ior many years and attended Barberton Spocial

School. The last educational assessment of Ritchie was made in Hay 1977 and con=—
cluded that he was capable of holding down a Jobe

In July 1575 Richie was moved from Willimmson Foune and went to live in Kincora
stels He settled in well and obtained a job ag = vorter in the Duropa Hotel.
According to the warden in charge of Kincora, Richie wag subdued and quiet during
bis first year there. He stayad in every ovening playing cards and watching T.V.
It was only when two othor boys joined the group that trouble ptarted, It seans
algo that at thio time Richie came under the influence of two oldar men who took
hiz out quite a lot. One of thess men had Riahie es an cccasional visitor to his

hDdHO. o

Uctober Tthy, 3197] Riohie was chargud with 17 instances of breaking and entering.
He vas remanded in Rathgaele. Richie appeared in court later that month and the
cape wac adjourneds, Riolie went back to Kinoora. Shortly after this Xincora
raported that Richie had stolen money from & member of staff., Richis roturned to
Finoora that night byt as the matter had been reportsd to the R.U.C. he wap taken
into custedy. Richic sent to Rathgael to await court case. The oase was heard
the first week in Decembers, By this time Richie had made at leaat cne attempt to
bharm himself and in view of this "apparently euiocidal behaviour™” Aathgasl recom—
mended Roratal Training for T§chie. Richie was Sent to Millisle and his father
immediately nppoaled azainst the mentence.. The appeal did not succeed and Richie
made ancther serious attempt on his life. He was held in Musgrave Park Hoapital

until the end of Harch.. Tms stay was protiracted because he contacted Chicken poxe
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SE/N/2 (Revised)

THE BELFAST EDUCATION
AND LIBRARY BOARD

40 ACADEMY STREET BELFAST BT1 2NQ
Chief Officer : W-CH-EakinM-=Sc= \ ) povierdn 1A Telephone 29211

T8 THE MALPON . o mmssrsias s

the Raremt/Guardian of R},chard}{,crr(‘l?,ﬁ,Cl) T R

Dear Six/Madam,

I have to inform you that after considering the advice of the Chief Administrative Medical
Officer, the Senior Schools Psychologist, and other relevant information regarding the above-named
child, the Education Board has decided that in his/her interests further care, treatment or supervision

should be provided, and intends to notify the Health and Social Services Board accordingly.
This notice is issued in pursuance of Schedule 8 Para. 4 of the Education and Libraries

(Northern Ireland) Order 1972.

Yours fé.ithful!y,/

Chief Officer.

&

Schedule 8 Para 4.

4. Where a child or young person in the area of a board is about to leave or has left school and it appears
to the board that his physical, intellectual, emotional or social development is such as to require that in his
interests further care, treatment or supervision should be provided, the board shall notify the appropriate health
and social services board and furnish such report or information relating to him as that board may require.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 KI N'1 O 1 95

STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(a]

STATEMENT OF; RICHARD KERR CONTINUATIGN PAGE NO: 2.

go there for the Country and Western music. I went cut with these older men
because I had no friends and I knew them from their wisits to Willizmson
House. There was no other reasom ~ just as friends. They phconed me fo
Kincora arnd made the arrangements to go out. I had no prior arrangement
with them. While I was in Kincora from July 1975 to Fovember 1977 I looked
on Joe Mains as a father. I was very fond of him. When I was doing break-ins
he said to me that he knew I was doing them. He asked me to iteli him the
whole story about the break-ins and I told him part of it, that is about
doing some break-ins. I mean by break-ins, brezking into houses and
stealing. Llater the police caught up with me for the break-ins. I used

to sit up late at nights discussing my future with Joe Mains. & couple of
times he gave me Babycham t¢ drimk, Once I brought him whiskey which I

knew he liked. These discussions and driﬁks vook place in Joe Mains flat

in tke hostel. I looked up to and respected Joe lains and while I was in
his flat he did not fouch me or say anything to me which would have suggested

anything of 2 homosexual nature. At the hostel Mr McGrath, the house master,

was known as a homosexzul. Boys in the kostel told me that he had tried it

on them, Some of these boys are -

me by pulling my jumper and wrestling with me. He would pull me close to

MeGrath used to play around with

him, his front to my back and press his belly up against me. It wasn't
normzl wrestling and I knew he was enjoying it in a homosexual way. The boy:
used to tell me that McGrath put bis hands round their private parts. Nr
Kains kneﬁ that all this was going on because the boys told him. I was not
there when Joe Mains was told but the boys told me that he hed been told.
This all happened while I was in Kincora from July 1975 to 1977 (November).
After these complaints were made to Joe Mains the woman cleaner wakened

us in the morning. This had always been McGrath's job and it was while
wakéning the boys he would feel them under the bed clothes. When I mede )
the threzts about Joe Mains to the police and social workers that if he did

not come to court I would tell all, I was referring to the drirks I had in

\
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4. 1 was sexually abused soon after [ arrived in Kincora. My first memory of where the

abuse took place in Kincora was in Josephs Maine's bedroom. He was a former
RUC man, he told me he was a B Special. He invited me to his office one night
and then he asked me to go to his bedroom, he offered me some whisky and then
he would have whisky too. He told me he liked me and he wanted to take care of
me. Sometimes he would offer me Sherry and I remember thinking it was very
sweet. He asked me to lie down on the bed. He asked me to take my clothes off.
He started putting cream on my back. I wasn't sure what that cream was and [
was beginning to feel frightened. Then he offered me more whisky. Then he
asked me to put cream on his back. Then he started to fumble around with my
private parts and then he asked me to fumble around with his private parts since I
had cream in my hands. Then he asked not to mention this to anyone. He said he
wanted to be nice to me, good to me. And when we were finished he asked me to

wash up and told me to go to my room.

_ After that Joe Mains had more encounters with me like this, one or two times a

week. He would talk to me and tell me things. He told me about a boy that had
died in 1973 who he had been close to.

_ William McGrath began to fool with me (sexually abuse me), in the bathtub. I

eventually told him to back off and I told Joe Mains about it and he stopped after
that.

. After a while I began to be taken to meet other people in hotels in Larne and other

places I cannot recall. I remember going to a Hotel on the Upper Newtownards
Road, I don't remember the name but it was not far from Kincora. When I worked
in the Europa Hotel sometimes men would come and take me to their rooms and

abuse me.

_ There was a time I went to Park Avenue Hotel with Mr Mains, Mr Semple, my friend

Stephen and then I met other men, and I went to a room with someone and we had
a sexual encounter. I cannot remember his name or the names of the others. I
remember we arrived to the hotel by the driveway and went in by the back and up

in the lifts which were at the back of the hotel.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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his flat, that he knew about my hreak-ins and alsc zbout Mr McOrath's
behaviour. I thought by making these threats he would come and help me
beceuse he would be scared. I never intended to tell but just to put
pressure on Joe Mains to help me. The Belfast Juvenile Court after I was
a few weeks on remanl in Rathgael Training School sentenced me to Borstal
Training. In Woburn House I became very friendly with Billy Zdrmonds the
Medical Orderly. He knew that I had no one to turn to and tﬂat I got no
vists and no presents. He treated me different from the othsr boys by
giving me things and letting me do things that he would not let the other
boys da. ifter 1 was released from Borstzl in February 1979 Mr Edmonds
visited me twice at the Park Avermue Hotel where I was staying and had drinks
with me, He called with me once at the Pishops Court Hotel, Urper Newtownard:
Road. These visits happened between February 197¢ and May 1979. I went

to Preston in May 1979. While I was in Borstal I was‘ visited twice by Joe
Mains, I wrote two letters to him askipg him to come and see me whick he
did. I tolcl- in the Borstal Reception that Joe Mains had come

once dressed as a church minister. This is not true becazuse it Was-
-who is in charge of _who came dressed in this way.
We were not allowed visits in Borstal during the day time and -thought
if he came dressed as a minister he would g2t in., He got in and he told me
that why he came was to see how I was getting on. I did not ask him to
visit me. I was in about four months at this time. I moved to Preston

in May 1979 and _ my_ gave me money for the fare.
Before I left Northern Ireland and during the time I was in homes and other
institutions I 4id not meke any complaints about indecent behaviour by
anyone to any members of the welfare. There were no complainté to make.

I only made the threats I have referred to to Detective 3cully, ¥rs Gogarty
and Mr Morrow my Socilal Workers. In May 1979 I moved into my

I met a man
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__and | maintained a homosexual relationship for two
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DP6-(172pg) Sussex Police Statean@h@#@&K@Rﬂ . . Kl N -40796
STATEMENT QOF: : .
Over 21
AGE QF WITNESS (if over 21 enter “over 21"}
Telephonist

OCCUPATION. OF WITNESS:

ADDRESS:

| declare is true to
the best of my knowledge. and belief-and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall ‘be: liable to

- prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not

believe to be true.

R.A. Flenley C/insp. ' . Richard Kerr.
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS '

‘staterment was recorded or received.

! am-employed as a telephonist at Mount Pleasant Hotel,
Kings Cross Road, London. I have been asked'by Detective Superintendent
HARRISON about the statements. that ! made in 1980 to the R.U.C.
The first statement is dated 25th Eebruary 1980. [tis aH trqe- up. tothe
point where | talk about my friendship wfth.éiﬂy EDMONDS the medical drderly
at Woburn House, Mi!li:ste. ' He didn't do any‘thin‘g‘ to me whilst | was at '
Milliste but after | Ief-t he committed buggery upon me after | had gone to
h.'s house The next morning he made a gift to meof a radto ‘ Twice-'
after that he saw me and attempted to have sex with me but ! refused I‘
I didn't tell the R.U.C. about EDMONDS buggertng mevwhﬁ‘n they tnterwewed"
me in 1980 because | was embarrassed and | thought _they.were only interested

in Kincora. =~ The rest of my statement is .true up to the point

where | refer to lodging at

years. ‘He didn't force me into the relationship. My -second statement .'
. dated 26th February 1980 is true. Another man-fwho had q homosexual _
relationship with me was Brother Eric WITCHELL. . After I left Millisle I

went and stayed at Williamson House ‘where WITCHELL was in charge.
| was at W:’Hiams'on House for about six weeks. During that time

Richard Kerr'
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14. 1 don’t know why they did all this, and I am not sure why Joe Mains would take us to
these places. I don’t know whether they paid him.

15. I remember on one occasion I came home from school early because it was snowing
and I remember I walked into Joe Mains office and there were three men there in
suits sitting with Mr Semple and Mr Mains. They stopped talking as soon as I
came in and I got the strong feeling I had interrupted something secret and

important. I would describe them as being shocked to see me.

16. People from the UVF would also come to Kincora, I remember a man called-

being sexually abused by people I knew were members of the UVFE.

17. As it went on the abuse would get worse. Soon I began to “act out” and get into
trouble. I think Social Workers knew but were scared to say anything, I think they
didn’t want to step out of line, I almost feel they were scared when they came to

see me.

18. 1 remember being taken to the Harbour Inn Hotel in Larne which I believe was ran by
a woman. I was with two men who had picked me up at Kincora that day and
drove me to the hotel. I was given a lot of alcohol and I was drunk and they had
sex with me. On this one occasion I was arrested by the Larne Police, who said I
had stolen money from a hotel room. Somebody had reported me to the Larne
Police. I didn’t tell them that I had had sex with these two men but I am certain
that the police knew. I was taken back to the police station from someplace in the
Larne Harbour. I told them I was from Kincora and they called Joseph Mains. I
arrived back in Kincora at 2:30 or 3 am in the morning. Mr. Mains just told me to

go to my room.

19. In Kincora I was given something I think was called Black Magic Chocolates,
alcohol, watches, a little transister, and sometimes small amounts of money, I
used to get large pennies. As I recall most of the perpetrators told me to keep

quiet or they would put me away where I couldn't speak.
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1 to Chris Moore. 1Isn't that right?

2 A. Yes.

3 Q. And you knew that at the time you spoke to him you

4 didn't want him to disclose your identity, but you are
5 now happy for people to know that --

6 A. Yes.

7 Q. -- you are "Sammy"?

8 A. Yes.

9 Q. And I will just look at a few things. You say that --
10 you said that:

11 "In the toilet on the landing McGrath had raped

12 a young boy -- we will call him 'Sammy' to protect his
13 true identity -- on his final day in the hostel as

14 foster parents waited downstairs to take him to a new
15 home in the same toilet McGrath had raped the boy on his
16 first few days at Kincora."

17 Sorry. He raped you in the toilet on the final day
18 where the foster parents were waiting downstairs. You
19 told us it was actually the day before you left Kincora
20 that the final rape took place. 1Isn't that right?
21 A. Yes.
22 Q. Then it goes on to give details about you, which are
23 correct, and just in the second page of the book there
24 it says:
25 "Sammy's statement that he had repeatedly been raped
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1 by McGrath was eventually used to confront the beast and
2 it was the basis of charges to which McGrath eventually
3 pleaded guilty, thereby removing any possibility that
4 his evidence would be heard in open court."

5 In other words, you didn't have to give evidence

6 about him. It goes on to say that -- this is the part
7 here where -- you told -- Chris Moore has recorded that
8 you said to him that you did once tell one of the many
9 social workers you had to deal with:

10 "... but that she just laughed, as McGrath had told
11 him they would if he dared to speak out. In spite of
12 her reservations, the social worker did raise Sammy's
13 complaint with Mains and McGrath. Sammy was called in
14 after they had time to discuss his allegations to hear
15 McGrath describe him as a liar in front of Mains and the
16 social worker and to see Mains turn his back on him."
17 So I was discussing this with you last week,

18 HIA409/R14, and when we got to this point, you said

19 "Well, I thought Sammy was me, but this can't have been
20 me" and you can't remember telling Chris Moore that.
21 Isn't that right?
22 A. Yes, that's right.
23 Q. And 1f you did tell him it, it wasn't true --
24 A. Yes.
25 Q. -—-- because you definitely didn't tell any social worker?
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1 A. No.

2 Q. And there was never an incident where a social worker

3 confronted McGrath --

4 A. Yes.

5 Q. -- in Mains' -- told Mains and McGrath about you. Isn't

6 that right?

7 A. Yes, that's right.

8 Q. If we can scroll to the next page about other things

9 that you did tell him that you do say, it says:

10 "Even with Sammy McGrath boasted about his contacts,
11 how high up in the Orange Order and in Loyalist

12 paramilitary groups like the UDA as well as politicians
13 such as Paisley. Sammy remembers McGrath's boast that
14 during the 1974 Loyalist strike he was involved in talks
15 with representatives in the Northern Ireland Office.

16 McGrath did mention Tara to Sammy, asking one day if he
17 had ever heard of the group, then explaining the name of
18 the organisation is something to do with the Free State.
19 At this point, according to Sammy, McGrath burst out
20 laughing and said there was more to the word 'Tara' than
21 he could ever begin to understand. He said it was part
22 of the Orange Order but a part of the Order made up of
23 Protestants who thought differently from the rest of the
24 Orange Order, people who believed that Catholics should
25 have no say in society."
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1 what was going on. Then you just didn't.

2 Q. But when this incident happened, you had no idea what

3 was happening to these boys --

4 A. No.

5 Q. -- or why they might have been crying or ...?

6 A. No.

7 Q. And you didn't think to ask them, you know, "What went
8 on in there? What upset you so much?" or anything like
9 that?

10 A. No.

11 Q. You also made the point when we were talking last week
12 whenever you were talking to the police in 1980,

13 HIA409/R14, you never mentioned this incident about

14 being taken to a hotel by Joe Mains, and can you say why
15 you didn't tell the police that?

16 A. No.

17 Q. You go on to say that when it was your turn to go into
18 the hotel:

19 "... a police Land Rover stopped at the opposite
20 side of the road and we were taken back to Kincora."
21 Now that was the same occasion; it wasn't

22 a different occasion?

23 A. No, the same.
24 Q. It was Jjust one incident where you were taken out in
25 this minibus?

Page 15

www.DTIGlobal.com



Day 210 HIA Inquiry 8 June 2016
1 A. Yes.
2 And how did you know it was your turn to go into the
3 hotel?
4 He told me to get ready to go in.
5 Okay, and this police patrol stopped. So you never
6 actually went into any hotel --
7 A. No.
8 Q. -- and you have no idea why you were going in --
9 A. No
10 Q. -- or what was being said to you? Joe Mains never said
11 anything to you about why you should be going in there?
12 A. No.
13 Q. And did you know what was going on?
14 A. No.
15 Q. When we talked last week, you said that you now believe
16 that the boys were abused in that hotel.
17 A. Yes.
18 Q. But you said you can't remember who told you that.
19 A. No.
20 Q. Or can you remember when you were told that, or when you
21 heard that, or when that became something that you
22 believed, HIA409/R147
23 A. It was afterwards, a long time afterwards, you heard the
24 stories then, 1like.
25 Q. Years later?
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